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Protokół  Nr XI/2011 z sesji  Rady Miejskiej w Wołominie
z  dnia 16 grudnia 2011 roku

Radnych ogółem    -  21
Radnych obecnych na sesji – 20 ( nieobecny Dimitar Jugrew )

Listy  obecności  radnych,  Przewodniczących  Rad  Osiedlowych  i  Sołtysów  stanowią 
załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Powitał przybyłych na sesję radnych, Burmistrza Wołomina Ryszarda Madziara, Zastępcę 
Burmistrza  Grzegorz  Mickiewicza,  Zastępcę  Burmistrza  Sylwestra  Jagodzińskiego, 
Skarbnika Gminy Anitę Grabowską, pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli Rad 
Osiedlowych,  Sołtysów  i  przedstawicieli  prasy,  którzy  zechcieli  przybyć  na  tą  sesję. 
Stwierdziwszy quorum konieczne do prawomocności obrad ( Na sali  obecnych było 20 
radnych, brak: radnego Dimitara Jugrewa ) otworzył XI sesję Rady Miejskiej w Wołominie 
w dniu 16 grudnia 2011 roku o godz. 10:15.

Pkt 1
Do  pełnienia  funkcji  sekretarza  obrad  radni  wybrali  radnego  Michała  Milewskiego  w 
głosowaniu jawnym za - 20 głosów, przeciw-0, wstrz. - 0

Pkt 2
Porządek obrad

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Porządek obrad został dostarczony radnym wraz z projektami uchwał. ( Załącznik Nr 2  do 
niniejszego protokołu )  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o dokonanie kilku zmian w tym porządku. 

– Na prośbę Burmistrza pierwsza zmiana miała polegać na tym, by po punkcie 7 , a 
przed punktem 8 porządku obrad odbyła się prezentacja związana z budżetem: tym 
który niedługo zostanie zamknięty i tym, który niedługo będzie uchwalany.

– Drugą zmianą byłoby przeniesienie punktu 7 : Interpelacje i zapytania radnych do 
realizacji po podjęciu uchwał przed punktem 11 porządku obrad.

– Burmistrz wnioskował ( zał. Nr 3 ) o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie 
określenia trybu i  szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania 
publicznego w ramach inicjatywy lokalnej

– Burmistrz zwrócił się również z prośbą ( zał. Nr 4 ) o wprowadzenie do porządku 
obrad uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie środków trwałych na 
rzecz Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  Spółka z o.o. w Wołominie

– W  ramach  autopoprawki  Burmistrz  przedłożył  poprawione  załączniki  Nr  1  i  2 
(  załącznik  Nr  5  )  do  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wykazu  wydatków 
inwestycyjnych,  których  nie  zrealizowane  planowane  kwoty  nie  wygasają  z 
upływem roku budżetowego 2011.

Porządek  obrad  wraz  z  wprowadzonymi  do  niego   proponowanymi  przez 
Przewodniczącego Rady i Burmistrza zmianami został przyjęty w głosowaniu jawnym za- 
20 głosów, przeciw -0, wstrz.- 0 
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Pkt 3

Protokół  był  wyłożony do wglądu w Biurze Rady.  Radni  otrzymali  go również w wersji 
elektronicznej. Protokół z sesji Rady Miejskiej , która odbyła się w dniu 30 października 
2011 roku został przyjęty przez radnych bez uwag w głosowaniu jawnym za-20 głosów, 
przeciw-0, wstrz-0.

PKT 4

Komisja Gospodarki – Dominik Kozaczka
Komisja  między  sesjami  obradowała  dwa  razy.  Pierwsze  spotkanie  było  poświęcone 
omówieniu budżetu  na 2012 rok..  Po długiej  dyskusji  przedstawiony przez Burmistrza 
projekt budżetu komisja zaopiniowała pozytywnie. 
Na drugim spotkaniu członkowie komisji omówili uchwały które będą przedmiotem obrad 
toczącej się sesji. Uchwały te również zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Komisja Bezpieczeństwa – Andrzej Żelezik
Komisja  wypracowała  opinie  dot.  projektu  budżetu  na  2012  rok  w  części  dotyczącej 
zagadnień należących do jej zakresu działania. 
Radny prosił o zorganizowanie spotkania komisji w kolejnym tygodniu  bo jest potrzeba 
przedyskutowania wariantowej koncepcji modernizacji Miejskiego Zakładu Oczyszczania. 

Komisja Edukacji – Joanna Pełszyk
na posiedzeniu komisji zaopiniowano uchwały, które będą przedmiotem obrad toczącej się 
sesji. Komisja kontynuowała wizytację placówek oświatowych. Troje radnych – członków 
tej komisji  odwiedziło Zespół Szkół Nr 4. 

Komisja Rewizyjna – Adam Bereda
Komisja na spotkaniu zakończyła kontrolę w Ośrodku Pomocy Społecznej. Przygotowano 
plan pracy komisji na kolejny rok i omówiono sprawozdanie z pracy komisji za 2011 rok. 

Komisja Finansów Gminnych - Leszek Czarzasty
Komisja odbyła dwa posiedzenia. Na pierwszym po zapoznaniu się z opiniami pozostałych 
komisji  Rady,  opiniowano  projekt  budżetu  na  2012  rok.   Opinia  Komisji  Finansów 
Gminnych jest pozytywna.
Na drugim spotkaniu opiniowano projekty uchwał skierowane pod obrady Rady Miejskiej. 
Wszystkie projekty uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Andrzej  Żelezik – radny
Tytułem  wyjaśnienia  do  informacji  złożonej  przez  Przewodniczącą  Komisji  Edukacji, 
dotyczącej wizytacji Zespołu Szkół Nr 4 przez  trzech członków Komisji Edukacji dodał, że 
gdy na sesji mówiono o powołaniu zespołu, który będzie odwiedzał poszczególne placówki 
oświatowe, był temu przeciwny uważając, iż lepiej by cała Komisja Edukacji byłą w takim 
zespole. Ale nie zawsze wszyscy mają czas na udział w takim spotkaniu, dlatego, że tych 
oświatowych  jednostek  w  gminie  jest  dużo.  Zdarza  się  tak,  że  ktoś  z  członków  ze 
względów osobistych nie może uczestniczyć. Na przykład spotkanie w Zespole Szkół Nr 4 
odbywało się w tym samym czasie gdy w Miejskim Domu Kultury odbywało się Przegląd 
Zespołów Artystycznych  Osób Niepełnosprawnych.  Tam też  ktoś  musiał  Radę Miejską 
reprezentować.  Dlatego  i  z  innych  względów  nie  zawsze  pełny  skład  komisji  może 
uczestniczyć w wizytacjach placówek oświatowych. To uzupełnienie przedstawił po to, by 
wśród obecnych nie pozostało wrażenie, że członkowie komisji zlekceważyli to spotkanie, 
a tak nie było. 
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Pkt 5

Informację o realizacji uchwał  przedstawił Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji 
Społecznej  Maksym Gołoś (  treść tej  informacji  stanowi  załącznik Nr 6 do niniejszego 
protokołu )

Pkt 6
Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina 
Przedstawił informację o swojej pracy między sesjami. 
-  ZEASiP realizuje projekt pt. „Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania 
uczniów klas I – III” na kwotę ponad 600.000,00zł. Projekt realizowany jest w 8 szkołach 
podstawowych. Do końca grudnia muszą zostać zakupione  pomoce dydaktyczne na 
kwotę 60.000,00 zł. Trwa rozliczanie projektu realizowanego w 8 gimnazjach „Zagrajmy o 
sukces". W Przedszkolu w Duczkach realizowany jest projekt w „Przedszkolak rusza w 
świat".
Zadania inwestycyjne:
- Budowa ulicy Tęczowej wraz z przebudową ul. Głowackiego:
Roboty  budowlane  zakończone  przed  terminem  umowy.  Termin  zakończenia  robót 
określony w umowie – 05.12.2011 r. W dniu 08.12.2011 r. odebrano roboty budowlane – 
bez uwag.
- Budowa ulicy Lipiny B:
Wybranym Wykonawcą robót  zostało konsorcjum firm GRANAR i  DROGMEX, wartość 
brutto oferty wynosi 1.911.445,67 zł. Podpisanie umowy wyznaczono na 15.12.2011r. W 
ciągu 7 dni wykonawca wejdzie na teren budowy.
- Budowa ulicy Matejki, odcinek od ul. 1 Maja do ul. Lipińskiej:
W  dn.09.12.2011r.  projektant  dostarczył  komplet  dokumentacji  projektowej.  Trwa 
sprawdzanie projektów.
- Budowa ulicy Rejtana:
Termin realizacji inwestycji 31.05.2012r.  Ze względu na okres jesienno-zimowy częściowo 
wstrzymano realizację robót budowlanych.
- Budowa szkoły w Leśniakowiźnie:
30.11.2011  dostarczono  kompletną  dokumentację.  W  dniu  18.11.2011  została  wydana 
decyzja pozwolenia na budowę szkoły, 
- Budowa sali gimnastycznej przy ZS w Czarnej:
Projektant dostarczył komplet dokumentacji projektowej. Trwa sprawdzanie, przekazanej 
dokumentacji.
-  Budowa  kompleksu  sportowego  przy  Zespole  Szkół  nr  5  w  Wołominie  w  ramach 
programu „Moje boisko – ORLIK 2012”:
Wykonawcą  robót   zgłosił  zakończenie  robót  i  gotowość  do  odbioru.  Odbiór  robót 
wyznaczono na dzień 15.12.2011 r. 
- Budowa boiska na terenie OSiR: 
Odebrano roboty budowlane związane z budową boiska.
- Budowa skateparku na terenie OSiR:
Projektant dostarczył komplet dokumentacji projektowej. Powołano komisję odbioru. Trwa 
sprawdzanie projektów.
- Budowa drogi w ulicy Geodetów na odcinku Nowa Wieś do działki ewid. nr 06
Dokonano  wyboru  projektanta  budowy chodnika  i  zjazdów indywidualnych,  planowany 
termin wykonania dokumentacji - 30.03.2012 r. 
-     Budowa chodnika w ulicy Parkowej na odc. od ul. Kolejowej do ul. Wiosennej w 
Lipinkach – projekt  
Projektant dostarczył dokumentację. 
- Budowa chodnika w ul. Wiosennej w Lipinkach - projekt  
Projektant dostarczył dokumentację. 
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- Budowa kanalizacji deszczowej w ulicach Ujazdowej, Przejazdowej i Skłodowskiej- 
projekt  
Projektant dostarczył dokumentację. 
- Budowa kanalizacji deszczowej w ulicach Pomorskiej, Karpackiej, Sudeckiej i Mazurskiej 
– projekt  
Projektant dostarczył dokumentację. 
- Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Kolonia Gródek w Wołominie etap I Rolna Nowe 
Lipiny - Trwają prace budowlane zgodnie z umową.
- Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Gdyńskiej na odc. od ul. Piłsudskiego do ul. 
Laskowej - W dniu 12.12.2011 r. odbył się odbiór robót. 
- Budowa boiska przy ZS w Duczkach – projekt i budowa
Wykonawca  zgłosił  zakończenie  realizacji  budowy  boiska,  WRG  w  dniu  08.12.2011r. 
dokonano odbioru bez uwag 
-  w dniu 29 listopada 2011 roku do Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Mazowieckiego został złożony wniosek o zakwalifikowanie do programu „Moje Boisko – 
Orlik 2012”  –  edycja 2012, zadania pn. „Budowa kompleksu dwóch boisk sportowych 
(boisko piłkarskie oraz boisko wielofunkcyjne wraz z budynkiem sanitarno- szatniowym) 
przy ZS Nr 3 w Wołominie, ul. Kazimierza Wielkiego 1”. Złożony wniosek jest obecnie na 
etapie oceny formalnej. 
- W dniu 8 grudnia br. o godz. 18-stej na Sali Widowiskowej MDK w Wołominie, Wydział 
Planowania  i  Rozwoju przygotował spotkanie informacyjne dla mieszkańców Gminy 
Wołomin, nt. możliwości pozyskania dotacji w zakresie odnawialnych źródeł energii.

Rafał Biały – radny
Jego pytanie dotyczyło budowy boisk przy Zespole Szkół Nr 3. Pierwotnie była koncepcja, 
że  powstaną  tam  boiska  syntetyczne  rożnego  rodzaju,  od  tenisa,  poprzez  biegi  po 
siatkówkę  i  koszykówkę.  Obecnie  usłyszał  informację,  że  został  złożony  wniosek  o 
dofinansowanie „Orlika” Zapytał więc jak to się ma do tego pierwotnego projektu ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział, że jeżeli są tylko jakieś możliwości by dofinansować inwestycję, to stara się 
iść w tym kierunku. Jednocześnie nie przeszkadza to, by wszystkie pozostałe elementy 
typu: bieżnia czy kort zostały wykonane ze środków własnych. O uzupełnienie poprosił 
Naczelnika Wydziału Planowania i Rozwoju

Robert Szumski – Naczelnik Naczelnika Wydziału Planowania i Rozwoju
Wydział, którym kieruje złożył wniosek do kolejnej edycji „Moje boisko Orlik 2012”. Tak jak 
wspomniał  Burmistrz  ,  jeżeli  jest  jakakolwiek  szansa  na  pozyskanie  środków,  to  są 
składane wnioski wszędzie tam, gdzie jest to tylko możliwe. Obecnie jest przygotowany 
projekt  na  boisko  z  nawierzchnią  syntetyczną,  do  tenisa,  siatkówki  i  koszykówki. 
Pozyskane środki to jest 666 000 zł. Dlatego uważał, że warto to robić. 

Ryszard Madziar – Burmistrza Wołomina
Wyjaśnił, czy i w jakiej wysokości będzie dofinansowanie, to będzie wiadomo dopiero w 
miesiącu  marcu.  Wówczas  będzie  można  zdecydować  o  kształcie  całej  inwestycji. 
Spodziewane  dofinansowanie  byłoby  na  poziomie  600  000  zł.,  przy  koszcie  całej 
inwestycji na poziomie 2 mln. zł. 

Rafał Biały – radny
rozumiał, że oczekuje się na decyzje  w sprawie „orlika”, ale czy pozostałe boiska będą 
budowane ?  Czy to determinuje budowę pozostałych boisk, czy burmistrz skupia się na 
pozyskaniu tylko pieniędzy ? Radny zapytał również, czy „Orlik” jest potrzebny, a może 
należy skupić się na pozostałych obiektach ?

5



Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Stwierdził, że boiska przy ZS Nr 3 i tak miały powstać. Jeżeli przy tym powstanie „Orlik”, to 
tez warto,  tym bardziej,  że można pozyskać 600 000 zł  dofinansowania przy kosztach 
inwestycji w wysokości  2 000 000 zł  Chyba jest to warte tego by się o te pieniądze starać. 
Nie zmienia to faktu, że pozostałe parametry projektu będzie można realizować.  W marcu 
będzie wiadomo, czy będą dodatkowe pieniądze, a jednocześnie można się zastanawiać 
jak  pozostałe  urządzenia  sportowe  remontować.  Tak  jak  wiadomo,  istniejący  projekt 
również należałoby zmienić bo w perspektywie czasu uległy preferencje.

Rafał Biały – radny
Zapytał,  kiedy realnie planowane jest rozpoczęcie prac budowlanych na tym terenie,  a 
przy okazji wyremontować chodnik i wykonać oświetlenie wokół tego parkanu ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Poinformował, że omawiana inwestycja jest rozłożona na dwa lata 2012 – 2013. W 2012 
roku  zaplanowano  1  mln.  zł  i  w  2013  kolejny  1  mln.  zł.  Jeżeli  realizację  inwestycji 
rozpocznie się w połowie roku, to do jego końca na pewno zostaną wykonane prace, które 
są planowane do wykonania w tym roku. Wcześniej jednak należy się zastanowić w jakim 
kierunku pójść przy realizacji tej inwestycji. 

Rafał Biały – radny
Jeżeli Burmistrz mówi, że w marcu będzie wiadomo, czy te pieniądze na „Orlika” będą, to 
zdaniem  radnego  rozsądnym  byłoby  skoordynowanie  budowę  „Orlika”  i  budowę 
pozostałych boisk, gdyż prawdopodobnie będą dwie różne firmy wykonawcze. To jest duży 
teren,  dwóch wykonawców i  jak  Burmistrz  planuje realizacje  tej  inwestycji  by nie  było 
konfliktów. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Inwestycja będzie realizowana przez dwa lata, więc pewnie nie będą najeżdżać na siebie 
koparkami na tej  budowie. Jednak należy zaczekać na informację, czy dofinansowanie 
zostanie  przyznanie.  W międzyczasie  można  się  zastanawiać  nad  racjonalizacja  tego 
projektu i wtedy podejmie się decyzję co dalej. 

Wojciech Plichta – radny
Poprosił o informację, kiedy jest przewidziane oficjalne otwarcie boiska w Duczkach ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Poinformował, że jeżeli tylko warunki pogodowe pozwalają to z boisk można korzystać już 
obecnie. Natomiast uroczyste otwarcie odbędzie się na wiosnę przyszłego roku. 

Igor Sulich – radny
W  swojej  wypowiedzi  Burmistrz  powiedział,  że  rozstrzygnięto  przetarg  na  budowę  ul. 
Lipiny B na kwotę 1 900 000 zł. W następnym roku jest zaplanowane 2 400 000 zł. Cała 
inwestycja miałą kosztować 2 700 000 zł.  tj. 300 000 zł projekt, a 1 900 000 zł wykonanie. 
Zapytał czy na toczącej się sesji będą przesuwane środki w wysokości 500 000 zł, które 
zostały zaoszczędzone ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że na razie nic nie będzie zmieniane. Najpierw należy zastanowić się w którym 
kierunku chce się pójść. Na ten temat będzie rozmowa na sesji styczniowej. 

Igor Sulich – radny
Wywnioskował, że jest obecnie 500 000 zł oszczędności na tej inwestycji, które można w 
jakiś sposób zadysponować. 
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Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
stwierdził,  że  na  pewno kwota,  która  ewentualnie  mogłaby być  zdjęta  z  tego zadania 
inwestycyjnego  ale  nauczeni  doświadczeniem  wielu  lat  wiadomo,  że  przy  rożnych 
inwestycjach, również przy inwestycjach drogowych, mogą pojawić się roboty dodatkowe, 
czy  też  roboty  uzupełniające.  Bez  względu  na  to,  czy  to  jest  kontrakt  ryczałtowy  co 
oznacza, że wszystko jest po stronie wykonawcy lub też ryczałt obmiarowy, to nikt nie jest 
w stanie przewidzieć, ani projektant, ani inwestor, ani firma wykonawcza na co natrafi pod 
ziemią  przy  wykonywanych  pracach.  Zdarzały  się  takie  sytuacje,  że  trzeba  było 
przebudować  i  odcinki  gazu,  odcinki  wodociągu,  odcinki  kanalizacji  deszczowej  i 
sanitarnej, teletechnikę czy prąd. Niestety nie zawsze jest tak, że firmy, które to budują 
rzetelnie to nanoszą na mapy które znajdują się w wydziale uzgodnień dokumentacji. Nie 
inwentaryzują tego tak jak to jest w rzeczywistości. Potem wykonawca odkopuje i okazuje 
się, że tam gdzie ma być położona np. kanalizacja deszczowa, to jest już położona nitka 
gazowa. Oczywiście występuje się do gestorów sieci by to oni partycypowali w kosztach 
tej przebudowy, a właściwie ponieśli te koszty w całości. Natomiast są takie sytuacje, że 
koszty leżą po stronie zamawiającego i on te koszty musi ponieść.  Są takie sytuacje, że 
wykonuje  się  kanalizacje  deszczową,  ale  nie  chce  się  zniszczyć  tej  nowo  położonej 
kanalizacji  deszczowej,  wtedy  udziela  się  zamówienia  dodatkowego  na  wykonanie 
nawierzchni. Są to sytuacje, które zdarzają się na każdej inwestycji.  Dlatego Burmistrz 
chciałby mieć trochę żeby to oszacować bardziej dokładnie. 

Igor Sulich – radny
Dopytywał, jaki  jest termin wprowadzenia wykonawcy na plac budowy i jaki  jest termin 
wykonania, a także na jaką kwotę ostatecznie jest podpisana umowa ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Ponownie odczytał wcześniej podaną kwotę za jaką ma być wykonana inwestycja budowy 
ul. Lipiny B – 1 911 445, 67 zł. 

Igor Sulich – radny
Uważał,  że  można już myśleć co  można robić  za  kwotę  489 000  zł.  Zapytał,  czy w 
umowie jest  zapisany jakiś zakres robót dodatkowych. Z pewnością będzie toczyła się 
rozmowa na temat rożnych inwestycji, które ruszą lub które nie znalazły się w budżecie. 
Po tej dobrej informacji od Burmistrza był gotowy do przyjęcia od niego pewnych deklaracji 
na temat dodatkowych inwestycji. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Oświadczył, że na razie nie będzie składał żadnych deklaracji. Dopiero dzień wcześniej 
została  podpisana umowa z  wykonawcą   i  nie  jest  jeszcze przygotowany do tego by 
cokolwiek  w  budżecie  zmieniać.  Najpierw trzeba  się  zastanowić  by podjąć  racjonalne 
decyzje. 
Odpowiadając również na pytanie radnego Igora Sulicha powiedział, że termin wykonania 
robót na inwestycji budowy ul. Lipiny B  został wyznaczony na koniec lipca 2012 roku.  
Pod  koniec  realizacji  tej  inwestycji,  jeżeli  będzie  wiadomo,  że  prace trwają  zgodnie  z 
harmonogramem, to będzie można podjąć decyzje by zaoszczędzone środki przeznaczyć 
na inne inwestycje możliwe do zrealizowania w tym roku. 

Michał Milewski – radny
Zapytał, jaka jest szacunkowa kwota budowy sali gimnastycznej w Czarnej ?

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
Odpowiedziała  ,  że  szacunkowy koszt  budowy sali  gimnastycznej  przy ZS  w  Czarnej 
wynikający z dokumentacji projektowej to ok. 7 mln. zł. 
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Michał Milewski – radny
Przypomniał, że tytuł inwestycyjny nazwany jest „Budowa sali gimnastycznej”. Jednak gdy 
się spojrzy na wizualizację to jest to budowa sali gimnastycznej plus łącznika w którym 
będą się znajdowały 3 lub 4 sale dydaktyczne. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Dość dokładnie przysłuchiwał się informacją Burmistrza i jego zdaniem Burmistrz nic nie 
mówił  na temat budowy szkoły w Czarnej. A obecnie zadawane przez radnych pytania 
powinny dotyczyć jedynie sprawozdania Burmistrza między sesjami. 

Michał Milewski – radny
Na poprzedniej  sesji  rozgorzała  dyskusja  na temat  modernizacji  drogi  634.  Burmistrz 
Ryszard Madziar i Zastępca Burmistrza Grzegorz Mickiewicz referowali radnym sytuację 
patrząc z punktu widzenia miasta Wołomin. 
Korzystając   z  obecności  na  sali  Radnego  Sejmiku  Województwa  Mazowieckiego 
Krzysztofa Gawkowskiego zapytał go, dlaczego ta inwestycja jeszcze nie jest w trakcie 
realizacji ?.

Krzysztof Gawkowski – Radny Sejmiku Województwa Mazowieckiego.
Powiedział,  że wszystko zmierza w dobrym kierunku by realizować modernizację drogi 
634. Nie wiadomo jednak w którym roku rozpocznie się ta budowa.  Całość jest na etapie 
ostatnich  uzgodnień.  Problemem  największym  są  pieniądze  na  wykupy  działek  na 
kolejnych odcinkach, rozpoczynając od Zielonki. To jest szacowana kwota na ponad 170 
mln.  zł.   Jeżeli  tylko  w  budżecie  sejmiku  znajdą  się  te  środki  to  realizacja  inwestycji 
rozpocznie się. Koszt całej inwestycji to jest koszt 350-370 mln. zł. Są to potężne środki, 
które  przy całym budżecie  województwa mazowieckiego na poziomie  3  400 mln.  zł.  , 
zabierają 10% budżetu gdyby chciano ta inwestycję realizować w jednym roku. Dopiero 
lata  2013  –  2014  to  są  lata  kiedy  będzie  można  rozpocząć  jakiekolwiek  prace  nad 
modernizacją drogi 634.  Na początku lutego 2012 roku rozpoczną się prace na drodze 
631 , które do końca 2013 roku powinny zakończyć. Dzięki temu można będzie jeździć już 
dwupasmówką przynajmniej od ronda w Zielonce. 

Joanna Pełszyk – radna
W  Zespole  Szkół  Nr  3  rozpoczęto  remont  zaplecza  kuchennego.  Remont  ten,  jak 
poinformowała radna Pani naczelnik będzie kosztował prawie 5 mln. zł. W związku z tym 
radna przeliczyła, że za te pieniądze powstanie nowy obiekt obok tego co jest.  Ostatnio 
modnym i  ważnym tematem stały się  boiska.  Jednak jak mówi  ewidencja ludności  na 
Osiedlu Niepodległości urodziło się w jednym roczniku najwięcej dzieci w porównaniu do 
innych  rejonów miasta.  Jak  mówi  jeden z  radnych,  że  w jego  rejonie  jest  19  czy 25 
urodzonych dzieci  w jednym roku. Tak w tym samym analogicznym czasie na Osiedlu 
Niepodległości  urodziło  się  145,  166,  170  dzieci.  Na  osiedlu  jeden  rocznik  to  są 
praktycznie wiele szkół wołomińskich. Dlatego radna prosiła by przy projektowaniu boisk 
na osiedlu na tym ogromnym terenie, który nie był wykorzystywany od wielu lat, ale budzi 
nadzieję,  że  można  tam  wiele  fajnych  i  mądrych  rzeczy  zrobić.   Dlatego  przy  tym 
planowaniu,  obok boisk warto  by było  zastanowić  się  nad powstaniem na tym terenie 
samodzielnego przedszkola ze żłobkiem. Nie koniecznie w bieżącym roku.  Radna jest 
realistką  i  wie  jak  wygląda  budżet  gminy.  Jednak  zagwarantowanie  miejsca  na  czas 
odległy na 3-4 lata, warto by było uwzględnić planując boiska.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przyznał  rację  radnej  Joannie  Pełszyk.  Na terenie  Osiedla  Niepodległości  urodziło  się 
dużo dzieci. Należało by się zastanowić, czy nie zmniejszyć terenów boisk na potrzeby 
przyszłego przedszkola. Trzeba ten teren omówić na posiedzeniach komisji. 
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Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Przyznał,  że  ten  temat  trzeba  wnikliwie  omówić,  gdyż  obecnie  przepisy  są  bardzo 
restrykcyjne jeżeli chodzi o teren na którym maja być budowane obiekty oświatowe. 
Poinformował,  że  obok  sekretariatu  Burmistrza  wiszą  obrazy  i  fotografie  z  pleneru 
artystycznego pt „ Rebusy etnograficzne”. Jest to wybór dzieł możliwych do zwieszenia w 
tych  warunkach.  Plener  odbywał  się  w  Czubajowiźnie  gdzie  był  prezentowany  pełny 
zakres dorobku minionego sezonu.  Jedyny portret  aktualnego pokazu,  to portret  Prota 
Lelewela, brata Joachima. Portret  został  wykonany z archiwalnego zdjęcia przez panią 
Zofię  Misiak  wg  autorskiej  interpretacji.  Prot  Lelewel  -  zwolennik  obrazu 
niepodległościowego  epoki  Napoleońskiej  był  właścicielem  majątku  ziemskiego  „Wola 
Cygowska”.  Spoczywa  w  grobie  rodzinnym  na  cmentarzu  w  Poświętnem.  Postać  ze 
wszech miar godna utrwalenia w naszej pamięci i naśladowania w małej ojczyźnie. Plener 
był wynikiem konkursu dla organizacji pozarządowych i był wspierany przez Urząd Miejski 
w Wołominie. Organizatorem przedsięwzięcia jest stowarzyszenie „Wiatraki Kultury”. 
Część obrazów może być sprzedana.

Henryk Świerżewski – Prezes OSP w Majdanie
Jako  mieszkaniec  gminy  od  40  lat  ,  od  28  lat  współpracuje  z  Gminą  Wołomin. 
Współpracował już z czterema burmistrzami i czterema naczelnikami. Tylko jedna gazeta 
wspomniała o historii szkoły w Majdanie. Szkoła podstawowa w Majdanie powstała w 1860 
roku.  Założycielami  byli  niemieccy koloniści  sprowadzani  przez  hrabiego Zamojskiego. 
Pierwszymi nauczycielami byli Niemcy. Do szkoły uczęszczały dzieci niemieckie i polskie. 
Ta szkoła istnieje ok. 150 lat w tym samym miejscu z niewielkimi zmianami. Nigdy nikt nie 
powiedział, że „Świerżewski” nalegał tylko na to, że szkoła ma być tylko w Majdanie. Teraz 
zabiera głos jako dziadek posiadający wnuki.  Do tej  szkoły uczęszczała jego czwórka 
dzieci.  Odległość jaka pokonywali  to 1 km. Teraz współczuje swoim wnukom, bo będą 
musieli chodzić do szkoły ok. 3 km. Stwierdził, że decyzja o miejscu budowy nowej szkoły 
nie należy do niego.  Tą odpowiedzialność na siebie bierze Burmistrz Wołomina. 
OSP chciała zorganizować na terenie gminy zbiórkę starych lodówek i pralek, w związku z 
tym, że zakupiono samochód z przetargu. Obiecany sponsor wycofał się. Członkowie OSP 
proszą by tego zużytego sprzętu mieszkańcy nie  wyrzucali  do lasu,  bo do świat  OSP 
chętnie odbierze stare lodówki, pralki,  zamrażarki.  Firma która to przyjmuje płaci  z ten 
sprzęt jakieś pieniądze, które przydadzą się OSP. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przedstawił obecnym nowego Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Wołominie Pana 
Radosława Kowalczyka.  Swoją funkcje  sprawuje od dnia  1  grudnia.  Na to  stanowisko 
został wybrany na podstawie konkursu. 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach podczas której zostanie przygotowana 
prezentacja  Burmistrza  Wołomina  na  temat   dotychczasowych  dokonań   i  nowych 
zamierzeń w przyszłym roku. 

Po przerwie o godz. 11: 25 głos zabrał Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina.
W dniu 14 grudnia minął rok, od chwili gdy został wybrany do pełnienia funkcji Burmistrza 
Wołomina przez mieszkańców miasta i gminy Wołomin. W związku z tym postara się zdać 
pewnego rodzaju sprawozdanie ze swojej pracy w tym okresie.  Przedstawi to co zastał, to 
co udało mu się zrobić oraz to co czeka mieszkańców w 2012 roku. Przedstawi również 
podstawowe założenia budżetu inwestycyjnego. 
Końcówka 2010 i początek 2011 roku to nie najlepsza sytuacja finansowa gminy. Wszyscy 
o  tym wiedzą,  dlatego  podejmowano  i  nadal  są  podejmowane  takie  działania  aby tej 
sytuacji nie pogarszać, a jednocześnie starać się ja poprawiać. Związane to jest między 
innymi z sytuacją gospodarczą kraju, jaka wytworzyła się od kilku lat na zewnątrz. Niestety 
przyszły roki  pewnie lata  następne mogą nie być lepsze.  Wymaga to  od władz gminy 
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różnych  działań,  które  pozwolą  na  kryzys  nie  przełożył  się  bezpośrednio  na  działania 
urzędu i nie miał bezpośredniego wpływu na mieszkańców. Starają się zneutralizować ten 
kryzys. Główny cel to środki zewnętrzne. Od 2011 roku starał się by tych środków uzyskać 
jak najwięcej, by te środki zewnętrzne były wsparciem  pomysłów i i działań władz gminy i 
realizacji inwestycji. Kładzie się nacisk na inwestycje . 2011 rok to jest rok inwestycji i jest 
zamierzenie by i 2012 rok był rokiem inwestycji. Chcą i starają się by w tym kierunku iść, 
bo jest ku temu przyzwolenie, a wręcz wymóg mieszkańców, by w tym kierunku iść i by 
tempo rozwoju miasta było utrzymane. 
-  Zwiększanie  ilości  realizowanych  inwestycji  tj:  zintensyfikowanie  działań  by  środków 
zewnętrznych było  jak najwięcej  zarówno ze środków unijnych jak również z funduszy 
centralnych. Chodzi tu o Ministerstwo sportu, Ministerstwo Ochrony Środowiska. Bardzo 
ważna kwestią, która pomaga władzom samorządowym w działalności i wskazuje kierunki, 
jest  dialog  społeczny.  Dialog  społeczny  jest  niezbędny  by  podejmowane  decyzje  i 
działania były zgodne z przemyśleniami mieszkańców. Dialog społeczny jest niezbędny, by 
wykonywane inwestycje były społecznie akceptowane. 
- Inwestowanie w przedsiębiorców : wiadomo jest, że środki, które wpływają do budżetu 
są  środkami,  które  wpływają  od  przedsiębiorców,  dlatego należy tych  przedsiębiorców 
doceniać, wspierać i pomagać im. 
- Racjonalne zarządzanie zasobami urzędu i  podległych jednostek: dokonano pewnego 
rodzaju reorganizacji  urzędu aby usprawnić działalność urzędu, aby urząd był  bardziej 
efektywny  w  działaniu.  Zostały  powołane  nowe  wydziały,  które  usprawniły  działalność 
urzędu  i  które  pozwalają  na  bardziej  efektywne  wykorzystanie  potencjału  naszych 
urzędników.   Został  powołany  Wydział  Planowania  i  Rozwoju,  Wydział  Rozwoju 
Gospodarczego,  Wydział  Zarządzania  Nieruchomościami,  Wydział  Zamówień 
Publicznych,  Wydział  Mienia  Komunalnego  i  Terenów  Publicznych,  Wydział  Kultury  i 
Promocji. Burmistrz uważa, że w obliczu obowiązków nałożonych na urząd ten Wydział 
Mienia Komunalnego i Terenów Publicznych jest niedoceniony. Jest to wydział, z którym 
mieszkańcy  najczęściej  się  spotykają  i  jest  on  tym  wydziałem  z  którym  mieszkańcy 
spotykają  się  w  kontaktach  z  urzędem.  Dlatego  wydział  ten  musi  być  odpowiednio 
wyposażony i odpowiednio wykonywać swoje zadania.  
-  Zdaniem  Burmistrza  dialog  społeczny  jest  niezbędny  by  gmina  mogła  dobrze 
funkcjonować.  Pierwszym dużym dialogiem społecznym jaki  miał  miejsce  na  początku 
2011 roku były wybory do rad sołeckich i rad osiedlowych. Wybory odbyły się w miesiącu 
marcu  i  maju  2011  roku.  Odbyło  się  ok.  30  spotkań  z  mieszkańcami  Wołomina.  Te 
spotkania bardzo dużo wniosły do działalności Burmistrza i jego pomysłu w jakim kierunku 
pójść w 2011 roku.  Spotkania były  bardzo intensywne i  dlatego inwestycje,  które były 
realizowane w 2011 roku, były m.inn. pokłosiem tych spotkań. 
Jako  Burmistrzowi  spotykania  się  również  z  mieszkańcami  którzy  go  odwiedzają,   z 
radnymi, komisje, sesje i to wszystko pozwala mu budować pomysł na działanie na rzecz 
Wołomina.  Stara  się  być  również  w  kontakcie  z  mieszkańcami  poprzez  media   tak 
urzędowe jak i lokalne. Dodatkowo Burmistrz ma przyjemność współpracy z od niedawna 
funkcjonującym  Radiem „FA-MA”.
- Na początku 2011 roku wynikła kwestia budowy szkoły w Leśniakowiźnie.  Burmistrz w 
trakcie  swojej  kampanii  wyborczej  deklarował,  że  ponownie  przyjrzy  się  tej  sprawie  i 
ponownie  zapyta  mieszkańców  jak  zapatrują  się  na  kwestię  budowy  szkoły  w 
Leśniakowiźnie  czy  też  w  Majdanie.  W  kwietniu  2011  roku  odbyły  się  konsultacje 
społeczne.  Na  to  spotkanie  zostali  zaproszeni  mieszkańcy  wszystkich  miejscowości 
związanych  ze  szkołą  w  Majdanie  –  Cięciwy,  majdanu,  Mostówki,  Leśniakowizny. 
Informacja  o  tym  spotkaniu  była  przekazana  mieszkańcom  poprzez  media,  plakaty  i 
informacje  przekazywane  ustnie  jak  również  przez  parafie.  Na  tym  spotkaniu  było 
obecnych  ok.  80  mieszkańców.  Mieszkańcy  mogli  wypowiedzieć  się  w  tej  sprawie. 
Również sołtysi mogli wyrazić swoje zdanie na temat tej szkoły: czy wybierają szkołę w 
Leśniakowiźnie czy też w Majdanie. 
Również  duże  konsultacje  społeczne  zostały  przeprowadzone  w  związku  z  Planem 
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Zagospodarowania Przestrzennego. Na przestrzeni sierpnia i września 2011 roku odbył 
się cykl  trzech spotkań, które pozwoliły mieszkańcom na bliższe zapoznanie się z tym 
dokumentem. Został też przeprowadzony  sondaż opinii publicznej przez firmę IPSOS w 
październiku 2011 roku. Sondaż ten pozwolił radnym i Burmistrzowi podjąć odpowiednią 
decyzję w kwestii planu zagospodarowania przestrzennego dla miasta i gminy Wołomin. 
- „Decydujmy razem” to są cykliczne spotkania, które pozwalają uzyskać informacje od 
przedsiębiorców co „ich boli” i w jakim kierunku należy pójść.  Na początku roku odbyło się 
spotkanie  które  pozwoliło  wspomóc  przedsiębiorców  i  nadać  kierunki  w  kwestii 
pozyskiwania środków zewnętrznych. „Pomocna dłoń – lekcja przedsiębiorczości”. To było 
z myślą o tych najmłodszych przedsiębiorcach np. licealistach którzy myślą o rozpoczęciu 
działalności  gospodarczej  aby  wskazać  im  kierunki  i  pomóc  w  podjęciu  decyzji. 
Przedstawiono  podstawowe  informacje,  które  są  niezbędne  aby  podjąć  to  ryzyko 
prowadzenia  własnej  działalności  gospodarczej.  Pracownicy  urzędu  są  w  kontakcie  z 
Wołomińskim Klubem Biznesu gdzie są informacje w kwestii przedsiębiorczości lokalnej. 
Powołany został Wydział Planowania i Rozwoju, który pomaga Burmistrzowi, który jest tym 
wydziałem  do  bezpośrednich  kontaktów  z  przedsiębiorcami  jak  również  udrażniania 
ścieżek  w  urzędzie  by  sprawy  istotne  dla  przedsiębiorców  mogły  być  sprawnie 
realizowane. 
-  Środki  zewnętrzne  są  bardzo  istotne.  W  prezentacji  multimedialnej  (  prezentacja  ta 
stanowi  załącznik  Nr  7  do  niniejszego  protokołu  )  przedstawiony został  wykres,  który 
pokazuje jak w 2011 roku pracowano pod tym katem i jakie środki udało się pozyskać. Na 
pierwszym wykresie zostały przedstawione środki jakie pozyskano w latach 2008 – 2009 – 
2010  dla  miasta  i  gminy  Wołomin.  Były  to  środki  zewnętrzne  na  poziomie  4  mln.  zł. 
Burmistrz jako urząd w 2011 roku pozyskał ponad 3 500 000 zł. W tym również powinny 
być uwzględnione środki jakie pozyskał ZEASiP na różnego rodzaju działania.  ZEASiP 
pozyskał łącznie ok 750 000 zł. Gdyby to było uwzględnione na przedstawionym wykresie 
wyglądałoby to zupełnie inaczej. 
Uzyskane środki krajowe były na poziomie ok. 700 000 zł, a pozyskane  środki unijne były 
na poziomie niemal 3 mln. zł.  Udało się zrealizować to co założono na początku 2011 
roku w kwestii pozyskania środków  zewnętrznych. Burmistrz miał nadzieję, że 2012  rok 
będzie również rokiem efektywnym pod kątem pozyskiwania środków zewnętrznych.  Tu 
Burmistrz  Ryszard  Madziar  podziękował  Z-cy  Burmistrza  Grzegorzowi  Mickiewiczowi  i 
Panu Robertowi Szumskiemu, że  wykonali tak dużą pracę w tym zakresie. 
Następnie  Burmistrz  przedstawił  niektóre  z  inwestycji,  które  zostały  zrealizowane  przy 
udziale środków zewnętrznych:

– budowa boiska przy Zespole Szkół Nr 5 – „ Moje Boisko Orlik 2012”;
– budowa boiska w Duczkach
– internet -   program ten jest  szansą rozwoju Gminy Wołomin jak również rozwój 

bibliotek
Główny  nurt  inwestycyjny  w  2011  roku  nacisk  kładł  na  sport  i  rekreację,  oświatę  jak 
również rozwój infrastruktury drogowej. 
Infrastruktura  drogowa  jest  niezbędna  by  można  było  prawidłowo  funkcjonować,  aby 
nasze miasto było na zewnątrz postrzegane jako miasto które się rozwija:

– budowa ul. Rejtana – koszt jej budowy to niemal 1,5 mln. zł. Ulica ta usytuowana 
jest obok basenu. Władze samorządowe doszły do wniosku, że basen i teren wokół 
muszą być wizytówką naszego miasta. Dlatego tez intensywne prace pozwoliły aby 
część jezdni wykonać już w bieżącym roku. Inwestycja rozłożona jest na dwa lata. 
W przyszłym  roku  zostanie  ona  dokończona.  Termin  jej  zakończenia  to  koniec 
maja.

– budowa ul. Tęczowej – koszt to 344 000 zł. Pozwoliło to na odróżnienie tej arterii po 
tamtej  stronie  torów.  Mieszkańcy  oczekiwali  na  ta  inwestycję.  Radni  również 
monitorowali aby jak najszybciej otworzyć ta ulicę. 

– budowa  ul.  Andersa  –  koszt  to  niemal  500  000  zł.  Inwestycja  rozpoczęta  i 
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ukończona w 2011 roku. Mieszkańcy są zachwyceni i skierowali podziękowania do 
Zastępcy Burmistrza Grzegorza Mickiewicza  w tej sprawie. 

– Budowa ul. Zakładowa – koszt to 429 000 zł. Inwestycja rozpoczęta i zakończona w 
2011 r. Realizacja tej inwestycji również dała bardzo dobry odbiór społeczny. 

By realizować kolejne zadania inwestycyjne potrzebne są projekty. Wykonano projekty na 
budowę: 

– ul. Matejki - odcinek od ul. 1 Maja do ul. Lipińskiej. Jest to ulica znajdująca się obok 
targowiska. W dniach targowych jest bardzo duża intensywność przemieszczania 
się ludzi na tym odcinku.

– ul. Boczna – jest przygotowany projekt i inwestycja będzie realizowana
– ul. Geodetów – to wykonanie chodnika przy drodze 635

Inwestycje  realizowane  wspólnie  z  powiatem  –  Burmistrz  podziękował  za  dobra 
współpracę z Powiatem Wołomińskim.

– Pierwszą  inwestycją,  która  wspólnie  zrealizowano  była  przebudowa  Alei  Armii 
Krajowej  w  Wołominie.  Pierwotnie  powiat  planował  realizację  tej  inwestycji  w 
okresie dwuletnim. Dzięki dofinansowaniu ze strony Gminy Wołomin w wysokości 
600.000,00zł  realizacja  inwestycji  została  przyśpieszona  i  w  2011  roku  została 
ukończona. Obecnie trwają prace odbiorowe.  Burmistrz jest bardzo dumny z tego, 
że udało się to w pierwszym roku jego kadencji udało się ta inwestycję wykonać.

– Budowa chodnika i ścieżki rowerowej w ul. Piłsudskiego - trwają intensywne prace. 
Mieszkańcy od wielu lat monitorowali by ten chodnik został wykonany.  

– Wymiana stolarki okiennej w Muzeum Zofii i Wacława Nałkowskich w Wołominie - 
Realizacja tego zamierzenia została zakończona.

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza Wołomina
W uzupełnieniu informacji przekazanych przez Burmistrza Ryszarda Madziara powiedział, 
że oprócz infrastruktury drogowej o której powiedział jego przedmówca, również mocno 
inwestowano w infrastrukturę sportowo – turystyczno – rekreacyjną. 

– Dokończono budowę kompleksu boisk przy Zespole Szkół Nr 2. Koszt tej inwestycji 
to prawie 800 000 zł. Oddanie do użytku tych boisk nastąpiło w czerwcu 2011 roku.

– Rozpoczęto  dwuletnią  inwestycję  pn.  „Budowa  sali  gimnastycznej  przy  Zespole 
Szkół Nr 4”. Koszt tej inwestycji to prawie 4 mln. zł. W tej chwili zaawansowanie 
prac na tej inwestycji to pomiędzy 20% a 30%. To jest zaawansowanie finansowe i 
rzeczowe. Ta inwestycja zostanie zakończona w październiku 2012 roku.

– W drugim postępowaniu przetargowym udało się wybrać firmę, która podjęła się i 
wybudowała nowoczesne piłkarskie boisko na terenie Ośrodka Sportu i Rekreacji 
za kwotę 1 800 000 zł. Ciekawostka jest fakt, że to boisko uzyska certyfikat FIFA II 
Start, który będzie umożliwiał rozgrywki odpowiednich drożyn ligowych również w 
Wołominie.

– Obecnie trwają prace odbiorowe kompleksu boisk przy Zespole Szkół Nr 5. To są 
dwa boiska: boisko piłkarskie i boisko wielofunkcyjne. Jest tam również zaplecze 
szatniowe.  Jest  tam  też  wybudowane  ogrodzenie  i  oświetlenie.  W  związku  z 
pewnymi  problemami  po  stronie  wykonawców,  obiekt  jest  dopiero  w  trakcie 
odbiorów. Do końca roku zostanie on odebrany i od przyszłego roku będzie można 
z niego korzystać. Na tą inwestycje uzyskano dofinansowanie w wysokości 666 000 
zł. 333 000 zł już wpłynęły na konto urzędu. Obecnie złożony został wniosek na 
płatność końcową na pozostałą kwotę. Tym samym tak jak na początku kadencji 
burmistrzowie  obiecywali  tam gdzie  jest  możliwe uzyskanie dofinansowania tam 
składają wnioski. 14 stycznia 201 roku został złożony wniosek na czwartą edycje 
Orlika. Dopiero teraz to boisko powstało. Widać z tego, że od złożenia wniosku, 
poprzez przygotowanie dokumentacji i do tej końcowej realizacji mija sporo czasu. 

– W ramach programu „rozwoju obszarów wiejskich” pozyskano prawie 300 000 zł na 
budowę  boiska  przy  Zespole  Szkół  w  Duczkach.  To  boisko  jest  już  odebrane. 
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Podpisano  protokół  końcowego  odbioru  –  bezusterkowy.  Dodatkowo  wykonano 
pewne  elementy  tzw,  małej  infrastruktury.  Wykonano  bieżnię,  chodnik  z  kostki, 
rozebrano  śmietnik.  To  jest  kilka  takich  rzeczy,  które  poprawiły  użytkowanie  i 
ergonomię tego obiektu.

– W 2011 roku dokończono i odebrano dużą inwestycję pn. „Basen” na terenie OSIR 
w Wołominie. Koszt tej inwestycji to ponad 14 mln. zł. Nie było to łatwe zadanie. 
Same  prace  komisji  odbiorowej  trwały  ponad  miesiąc  czasu.  Sam  protokół  z 
usterkami  to  było  kilkanaście  obustronnie  zapisanych  kartek.  Jednak  udało  się. 
Basen funkcjonuje i na razie dużych problemów nie przysparza. 

Wykonanie inwestycji to jest ostatni etap procesu inwestycyjnego. Jego pierwszym etapem 
jest projektowanie i to jest czynione:

– projekt sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Czarnej. Projekt ten kosztował 86 
100 zł.

– modernizacja  kompleksu  rekreacyjno  –  sportowego  w  Czarnej.  To  było 
postępowanie poniżej 14.000 euro.  

Wśród inwestycji oświatowych należy wymienić:
– dokończenie inwestycji pn. „Budowa Przedszkola w Duczkach”. Koszt tej inwestycji 

to  ponad  5  mln.  zł.  W  połowie  2011  roku  inwestycja  została  odebrana  a 
uruchomienie przedszkola nastąpiło we wrześniu tego roku.

– Wykonano  kompleksową  dokumentację  projektowo  –  kosztorysową  „  Budowy 
Przedszkola  Nr  9”.  Kosztowała  ona  prawie  80  000  zł.  Jeżeli  Rada  podejmie 
uchwałę budżetową na 2012 rok, będzie można rozpocząć budowę tego ważnego 
obiektu.

Z mniejszych inwestycji należy wymienić to, że:
– Wołomin wzbogaci się również o kolejne 8 punktów kamerowych na terenie gminy 

za ponad 208 000 zł. 
– W 8 ulicach, zmodernizowano, uzupełniono lub wybudowano elementy oświetlenia 

miejskiego.
Oprócz  inwestycji  kubaturowych  zrealizowano  również  inwestycje  liniowe  do  których 
należą drogi ale również budowy kanalizacji deszczowej. Uzupełnia się cyklicznie i będzie 
to  się  robiło  w  kolejnych  latach  brakujące  fragmenty  kanalizacji  deszczowej  w  tych 
miejscach, w tych drogach gdzie zamierza się remontować, modernizować  lub budować 
drogi. 

– w 2011 roku wybudowano kanalizację deszczową w ul. Gdyńskiej za kwotę prawie 
400 000 zł.  Odtworzono również tam nawierzchnię.

– w 2011 roku wybudowano również kanalizacje deszczową w ul.  Kolonia Gródek 
etap I, Rolna, Nowe Lipiny za ponad 440 000 zł., również z odbudowa nawierzchni. 

Przygotowane są również projekty kanalizacji deszczowej, za kwotę prawie 40 000 zł., w 
ulicach:  Ujazdowej,  Przejazdowej,  Skłodowskiej,  Pomorskiej,  Karpackiej,  Sudeckiej  i 
Mazurskiej. 
To nie  jedyne projekty przygotowane do realizacji  w 2012 roku.  Zamierza się  również 
budować elementy tzw. mniejszej infrastruktury w pasie drogowym. Projektuje się budowę 
chodników w Lipinkach w ulicach: Parkowej, Wiosennej, Słonecznej za ponad 40 000 zł ., 
W związku ze złym stanem mostu na rzece Czarna, na ukończeniu jest projektowanie tej 
ważnej inwestycji  dla mieszkańców. Dokumentacja jest na ukończeniu. Kosztowała ona 
gminę 36 000 zł. Po jej odbiorze, już na wiosnę lub trochę później będzie można wejść z 
robotami budowlanymi. 
Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza podziękował osobom które do tych wyników 
przyłożyły swoje ręce,  kompetencje i swoją wiedzę. Podziękował Pani Marioli Klimek – 
Naczelnikowi  Wydziału  Rozwoju  Gospodarczego  za  zrealizowanie  w  2011  roku  tych 
kilkudziesięciu inwestycji miejskich. Tylko Pani Naczelnik i jej zespół wie jak trudno jest 
doprowadzić inwestycję od początku do końca, tak by nie było przestojów, by wykonawca 
nie zszedł z budowy. Choć wiele rzeczy nie jest zależnych od pracowników urzędu, jednak 
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zawsze robią wszystko tak, że jeżeli coś zaczynają to żeby można było to zakończyć. 
Podziękował  również  Naczelnikowi  Wydziału  Zarządzania  Nieruchomościami 
Sebastianowi Bale za to, że wspomagał Naczelnika Wydziału Rozwoju Gospodarczego 
regulując  stany  prawne  nieruchomości.  Często  zdarza  się  tak,  że  jest  wykonana 
dokumentacja,  ale  potem  okazuje  się,  że  są  błędy  w  wypisie  z  ewidencji  gruntów  i 
budynków, w księgach wieczystych. Trzeba to weryfikować, uregulować i wyprostować, po 
to by nie robić tych inwestycji na gruntach prywatnych. 
Podziękowania  złożył  również  na  ręce  Pani  Malwiny  Parandyk  z  Zespołu  Zamówień 
Publicznych, która w bieżącym roku ogłosiła 53 postępowania przetargowe. Bez jej pracy 
wybranie wykonawcy projektu czy robót nie byłoby to możliwe. Informacje o przetargach 
zamieszczała  na  stronie  UM,  BiP,  Urzędu  Zamówień  Publicznych,  pisała  odwołania  i 
odpowiadała na nie. Dlatego też udało się te inwestycje zrealizować. 
Podziękował  też  Panu Danielowi  Kowalskiemu,  który był  już  w urzędzie  i  od  samego 
początku był pomocny dla Zastępcy Burmistrza bo podpowiadał mu gdzie i kiedy można 
składać wnioski o dofinansowanie. Dzięki tym podpowiedziom jeszcze na początku roku 
złożono kilka wniosków kiedy były takie możliwości. Były to „Orlik”, Informatyzacja Urzędu, 
Internet szansą rozwoju i boisko w Duczkach. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że budżet jest bardzo dynamiczny. W ciągu roku było wiele wniosków i wiele 
możliwości  aktualizacji  budżetu.  Starano  się  ten  budżet  ponownie  przejrzeć  i 
zastanawiano się gdzie można pozyskać jakieś oszczędności i w którym kierunku powinno 
się pójść. W którym kierunku pójść mówiły spotkania z mieszkańcami przy wyborach w 
poszczególnych  jednostkach  i  informacje  od  radnych  spowodowały  przetargi  na 
kilkanaście odcinków ulic i poprawę ich przejezdności. Łącznie wykonano remont na ok. 
6000 mb dróg gminnych. Pierwszy przetarg odbył się na początku roku na kwotę 2 700 
000  zł.  W tym  przetargu  znalazły  się  ulice,  o  naprawie  czy  budowie  których  decyzję 
podjęto w wyniku spotkań z mieszkańcami w czasie wyborów do Rad Sołeckich i  Rad 
Osiedlowych. Te ulice to:

– ul. Kopernika
– ciąg ulic Myśliwskiej i Azaliowej w Duczkach. Mieszkańcy monitorowali aby zająć 

się tymi ulicami w okresie wiosenno jesiennym .
– ulica przez Nowe Grabie. Ta inwestycja była zgłaszana przez sołtysów. 
– ul. Podmiejska w Zagościńcu. Tam została wykonana część jezdni. W przyszłym 

roku zostanie ona dokończona. To taka małą obwodnica Duczek i Zagościńca, która 
pozwala na ominiecie Szosy Jadowskiej. 

– ul. Przytorowa w Duczkach. 
– ul.  Graniczna  w  Wołominie.  Inwestycja  zgłoszona  przez  mieszkańców  została 

rozpoczęta w 2011 roku i zakończona. 
Drugi przetarg odbył się w drugiej połowie roku i opiewał na kwotę ponad 1 500 000 zł. W 
trakcie  roku  przeanalizowano,  które  ulice  wymagają  szybkiej  interwencji  na  podstawie 
mieszkańców i sołtysów. Podjęto decyzję o naprawie nawierzchni kilku ulic :

– ul. Suwalska w Wołominie zmieniła swój wizerunek
– ul. Ludowa – inwestycja rozpoczęta i zakończona.
– ul. Gagarina 
– ul. Kleberga – w wyniku interwencji mieszkańców część już została wykonana, a 

drugi odcinek planowany jest do realizacji w 2012 roku.
– ul. Tulipanowa
– ul. Poprzeczna w Duczkach – zgłaszana przez mieszkańców i sołtysa. Zgodnie z 

obietnicą została wykonana. 
– ul.  Czarnieckiego w Czarnej – zgłoszona przez radnych, panią sołtys inwestycja 

została zrealizowana 
– ul.  Krucza   w  Wołominie  –  na  spotkaniu  w  sprawie  wyboru  Rady  Osiedla 
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zadeklarowano, że ta ulica zostanie wyremontowana i to się udało. 
– ul. Kresowa w Wołominie
– ul. Rycerska
– ul. Topolowa – trwają prace i w najbliższym czasie inwestycja zostanie wykonana.

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Stwierdził,  że  władze  samorządowe  dbają  o  komfort  życia  mieszkańców.  Obok  prac 
remontowych pasów drogowych poprzez wykonanie nakładek asfaltowych remontowane 
są również chodniki. W 2011 roku wyremontowano ponad 1600 mb chodników. Koszt to ok 
500  000  zł.  Wyremontowano  chodniki  na  ulicach:  Wąskiej,  Ręczajskiej,  Sikorskiego, 
Kościelna wraz ze ścieżka rowerową, Ogrodowa wraz ze skwerem oraz chodnik w Nowym 
Grabiu  –  był  to  remont  chodnika,  ponieważ  stare  płytki  chodnikowe były  zniszczone i 
wymieniono je na nową kostkę. Na bieżąco poprawiano stan obecnych chodników poprzez 
naprawę ubytków. 
Niezwykle ważnym zadaniem jest konserwacja urządzeń wodnych. Temat głównie ujawnił 
się pod koniec lipca bieżącego roku. Wszyscy pamiętają obfite opady deszczu połączone 
ze stale podnoszącym się  na Mazowszu stanem wód gruntowych.  Spowodowało to w 
Wołominie ogromne problemy polegające na licznych podtopieniach, zalaniem terenów i 
ulic. 
Dzięki  dobrej  współpracy z Sołtysami Gminy Wołomin udało się zinwentaryzować stan 
naszych urządzeń wodnych. Za to złożył  im podziękowania, ponieważ ta współpraca z 
sołtysami zaowocowała tym, że jest dużo więcej informacji na temat urządzeń wodnych na 
terenie gminy. Wiadomo jest, że są zaniedbania nawet trzydziestoletnie. W związku z tym, 
że  przez  ostatni  czas  była  susza,  a  lata  mokre  prawdopodobnie  dopiero  teraz  się 
zaczynają. W projekcie budżetu 2011 roku było przewidziane 200 000 zł. na konserwację 
urządzeń wodnych. Dzięki dobrej współpracy z Radą Miejską, która na ten cel skierowała 
dodatkowe pieniądze, w tym roku na konserwację urządzeń wodnych można było wydać 
400 000 zł. To umożliwiło konserwacje ponad 60 km rowów. Dzięki zebranym informacjom 
o urządzeniach wodnych, przygotowano się również do kolejnego roku. Planuje się by w 
przyszłym  roku  na  konserwacje  urządzeń  wodnych  przeznaczyć  ponad  500  000  zł. 
ponieważ w tym temacie jest jeszcze bardzo dużo do zrobienia. 
Dzięki temu, że gmina posiada zakład budżetowy jakim jest Miejski Zakład Oczyszczania 
udało się w dużej mierze pomóc mieszkańcom podczas największego kryzysu jeśli chodzi 
o nadmiar wody. Reagowano w sytuacjach kryzysowych MZO dostarczyło ponad 130 ton 
piachu. Robiono tamy i groble by uchronić majątek ludzi. Za to podziękowania należą się 
panu dyrektorowi za dobrą współpracę w tym zakresie.  
Inne działania które podejmowano to wymiana tablic z nazwami ulic za ponad 65 000 zł. 
Odśnieżano ulice przy pomocy MZO podczas obfitych opadów śniegu na początku roku. 
To zadanie zostało dobrze wykonane. 
Wielkie  podziękowania  należą  się  Wydziałowi  Mienia  Komunalnego  za  walkę  z 
podtopieniami..  Wydział  miał  dużo pracy.  Przyjmował  zgłoszenia o takich zdarzeniach, 
analizowano je i podejmowano stosowne działania.
Niezwykle istotnym tematem dla całego Wołomina, a rzutującym na jego przyszłe lata to 
uchwalenie  w  tym  roku  Studium  Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania 
Przestrzennego  Gminy Wołomin.  Jest  to  dokument,  który  pozwala  zaplanować  rozwój 
przestrzenny Wołomina na najbliższe lata. 
Plusami przyjęcia tego dokumentu jest pozytywny wpływ na rozwój przestrzenny, jest to 
promocja  na  zewnątrz,  to  jest  koło  zamachowe  dla  inwestorów.  Inwestorzy  maja 
informacje w jakim kierunku będzie rozwijał się Wołomin w następnych latach. Nie muszą 
się obawiać niespodzianek. Ma również wpływ na wzrost obrotu nieruchomościami. 
Poprzez  przyjecie  Studium  i  w  następstwie  uchwalenie  planów  zagospodarowania 
przestrzennego zwiększy się przejrzystość pracy Wydziału Urbanistyki. Zostaną uwolnione 
tereny pod inwestycje. Wskazuje się te tereny pod inwestycje,  pokazuje się w których 
rejonach Gminy Wołomin są tereny w które warto zainwestować. 
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W  treści  studium  zabezpiecza  się  tereny  dla  inwestycji  ponadlokalnych:  S8,  droga 
wojewódzka 634, wschodnia obwodnica Warszawy. Te informacje zawarte są w Studium i 
dzięki temu potencjalni inwestorzy, potencjalni kupujący nieruchomości w Wołominie mają 
wiedzę na temat tego jakie są plany rozwoju Wołomina w najbliższych latach, a nawet w 
najbliższych dziesięcioleciach. 
Po  uchwaleniu  Studium  można  uchwalać  miejscowe  plany  zagospodarowania 
przestrzennego,  czyli  to  na  co  Wołomin  czeka  od  wielu  lat.  To  pozwoli  Wołominowi 
szybciej  się  rozwijać.  Na  przedstawianym  slajdzie  była  informacja  o  pracy  Wydziału 
Urbanistyki  w  2011  roku  odnośnie  konkretnych  planów  zagospodarowania 
przestrzennego.  Cztery  plany  najprawdopodobniej  już  w  przyszłym  roku  mogą  być 
uchwalone  przez  Radę  Miejską  .  Jest  to  plan  dla:  Osiedla  Wiosenna,  Terenów  Al. 
Niepodległości/Lipińska w Wołominie, Wieś Lipinki, Strefa aktywności gospodarczej Stare 
Lipiny.  Pozostałe  plany oczekują  na  ponowienie  procedury  do  czego  przystąpi  się  na 
początku 2012 roku. 
Zastępca Burmistrza podziurkował pracownikom nadzorowanych przez siebie wydziałów 
tj. Wydziału Mienia  Komunalnego i Terenów Publicznych, Wydziału Ochrony Środowiska, 
Wydziału Urbanistyki,  Wydziału Spraw Obywatelskich.  Praca urzędu to jest  praca jego 
pracowników. Stwierdził, że została ona bardzo dobrze wykonana. 

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Powiedział,  że  rok  2011  to  rok  bardzo  szybkich  i  intensywnych  zmian  w  Miejskim 
Zakładzie oczyszczania w Wołominie. Ten zakład pod koniec 2011 roku to nie jest ten sam 
zakład,  który  był  w  2010  roku.  W swoim wystąpieniu  skupił  się  na  trzech  aspektach 
funkcjonowania zakładu. Przede wszystkim od początku 2011 roku po licznych kontrolach i 
wnioskach  z  tych  kontroli  przystąpiono  do  bardzo  intensywnych  prac  związanych  z 
uporządkowaniem  formalno  –  prawnego  funkcjonowania  zakładu.  Przypomniał  o  130 
rekomendacjach po audytowych. Kontrola z WIOŚ i grożące zakładowi kary. Przez ten rok 
większość  rekomendacji  i  większość  tych  nieprawidłowości  została  naprawiona,  czego 
dowodem  może  być  wprowadzenie   6  grudnia  2011  roku  zintegrowanego  systemu 
zarządzania w MZO. Chodzi tu o normę ISO w zakresie zarządzania, środowiskowe i bhp. 
W ostatnim czasie odbyło się kilkanaście wewnętrznych audytów, które potwierdziły, że 
zakład działa już jak należy, zgodnie z przepisami. Jest dobrze zarządzany. Działa zgodnie 
z  przepisami  środowiskowymi,  ze  wszelkimi  decyzjami  w  tym  zakresie  oraz  jest 
bezpieczny  dla  pracowników.  To  wszystko  udało  się  przeprowadzić  w  2011  roku. 
Certyfikaty będą gotowe na przełomie stycznia i lutego. 
Drugi aspekt dotyczący MZO to jest rozszerzenie zakresu działalności zakładu. Z tego dla 
zakładu, ale przede wszystkim dla gminy płyną wymierne, a wręcz policzalne korzyści z 
tym  związane.  Przede  wszystkim  Urząd  i  Burmistrz  uzyskał  sprawne  narzędzie  do 
zarządzania i reagowania np. w sytuacjach podtopień czy w sytuacjach, które dzieją się na 
co dzień związanych z infrastrukturą. 
Dzięki pracy MZO, część zadań, które spoczywają na gminie, zakład przejął na siebie. 
Mowa tutaj o odśnieżaniu w I kwartale br., o selektywnej zbiórce odpadów, o utrzymywaniu 
punktu i przyjmowaniu odpadów niebezpiecznych, o inwestycjach w infrastrukturę. MZO 
dołożyło do tych zadań ponad 1 mln. zł.  w 2011 roku. Ponadto za ponad 600.000,00zł 
zakupiono sprzęt, materiały i zmodernizowano zakład. 
Trzeci  aspekt,  jeżeli  chodzi  o  MZO  to  należy  wspomnieć  o  zbliżających  się  dużych 
wyzwaniach. Chodzi  tu o ustawie śmieciowej  i  o wchodzącej  od 1 stycznia 2012 roku 
nowej ustawie o utrzymaniu czystości i porządku na terenie gminy. To wszystko zmieni 
aktualny obraz funkcjonowania i przedsiębiorstwa i gminy.  Dyrektor jest bardziej spokojny, 
gdyż  wie,  że  zakład  jest  dobrze  przygotowany do tego by być  regionalnym zakładem 
gospodarowania odpadami i móc dalej istnieć na rynku oraz zapewnić Gminie Wołomin 
właściwą gospodarkę odpadami.
Dzięki  działaniom Miejskiego zakładu Oczyszczania  w Wołominie  oprócz  dodatkowych 
pieniędzy, które wypracował, podejmowano działania w zakresie pozyskiwania klientów. 
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Porównując rok 2011 z rokiem 2010 tych klientów MZO przybyło 880 osób i podmiotów. 
MZO  wykonywało  również  inwestycje  na  zlecenie  miasta  Wołomin.  Wykonano  nowy 
chodnik w ul. Sikorskiego i nową nawierzchnię asfaltową. Zadanie to zostało sfinansowane 
ze środków MZO. Wykonano również chodnik na ul. Wąskiej- I etap, na ul. Kościelnej – I 
etap,  ul.  Gagarina,  ul.  Ogrodowa,  Nowe  Grabie,  Ręczajska  w  Duczkach,  parking 
samochodowy przy Al. Armii Krajowej i utwardzenie wielu ulic tzw. destruktem. Udało się 
również  odtworzyć  kilka  kilometrów  rowów  m.in.  w  Majdanie,  Cięciwie,  Zagościńcu  i 
Starych Grabiach. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Omówił pokrótce spotkania i działania promocyjne, które miały miejsce w 2011 roku.

– odbyły się dożynki w Lipinkach. Po raz pierwszy w historii samorządu powiatowo – 
gminne. Burmistrz podziękował Radzie Sołeckiej i Pani Sołtys za włożoną pracę. 
Dożynki zgromadziły kilkaset osób i odbiór był bardzo pozytywny.

– W  miesiącu  sierpniu  obchodzono  kolejną  rocznicę  Bitwy  Warszawskiej.  Z 
rekonstrukcja  tego  wydarzenia  były  problemy,  bo  w  tym  okresie  nastąpiły 
podtopienia. Udało się jednak z tego wybrnąć i cała uroczystość odbyła się zgodnie 
z planem. 

– Kilka tygodni temu w Urzędzie Miejskim odbyło się spotkanie związane z promocją 
kolejnego wydania Rocznika Wołomińskiego. 

– Organizowano również uroczyste obchody rocznic narodowych 3 maja, 1 września, 
8 maja, 11 listopada. 

– Skwer przy ul. Moniuszki otrzymał imię Bogdana Wodiczki. 
– Pozytywnie przyjęty przez mieszkańców został pomysł kina letniego. 
– Obecnie  na  Placu  3  Maja  jest  rozstawione  lodowisko  jak  również  odbywa  się 

Jarmark Bożonarodzeniowy. 
Założenia, które były przyjęte na początku 2011 roku w kwestii  reorganizacji  urzędu, w 
kwestii inwestycji i podejścia do wielu spraw związanych z naszym miastem, powodowały 
zastanawianie się  kierownictwa urzędu czy idą w dobrym kierunku,  czy jest  to  dobrze 
postrzegane przez mieszkańców. Przy okazji Studium, zrobiono sondaż opinii publicznej. 
Zapytano wówczas mieszkańców: Jak Pan/Pani ocenia pracę Urzędu Miejskiego Miasta i 
Gminy Wołomin ? 55% respondentów oceniło dobrze. Burmistrz chciałby by ta pozytywna 
ocena była na poziomie 100%. Jeżeli ta pozytywna ocena będzie na poziomie 99% to też 
będzie dobry wynik i dołoży starań by w tym kierunku pójść. Stara się by pracę urzędy tak 
modelować, by zadowolenie społeczne i odbiór społeczny były jak największe. 
W  dalszej  prezentacji  omówił  zamierzenia  2012  roku.  Radni  znają  budżet  w  którym 
znalazło się wiele zadań inwestycyjnych związanych z poprawą infrastruktury drogowej. 
Planowane  inwestycje  są  na  poziomie  o  3  mln.  zł.  więcej  niż  w  roku  poprzednim. 
Postarano się zebrać i skumulować te środki by pójść w kierunku rozwoju infrastruktury 
drogowej i kubaturowej. 
Burmistrz wymienił najgłówniejsze inwestycje zaplanowane do realizacji w 2012 roku:

– Wykonanie ulic  Lipiny B,  Szarych Szeregów i  Czwartaków.  Ten rejon Wołomina 
przez wiele lat był zapomniany i niedoinwestowany. 2012 będzie rokiem tej części 
Wołomina.  Pod  koniec  2012 i  w  początkach  2013 ten  rejon  stanie  się  bardziej 
atrakcyjny dla mieszkańców i będzie im dużo łatwiej żyć i funkcjonować.

– Ul. Matejki od 1 Maja do ul. Lipińskiej – ulica przy bazarku zostanie doprowadzona 
do prawidłowego stanu. 

– ul.  Wiejska  to  kolejna  ulica  w  centrum  Wołomina.  Inwestycja  niezbędna  by 
wizerunek  miasta  się  poprawiał.  Tam  mieszka  wielu  mieszkańców  i  inwestycja 
będzie dobrze przez nich przyjęta choć długo czekała by ja zrealizować. 

– Budowa szkoły w Leśniakowiźnie. W 2012 roku na jej realizacje przeznaczono 1 
500  000  zł.  .  Realizacja  tej  inwestycji  jest  przewidziana  na  kolejne  trzy  lata. 
Inwestycja  jest  przygotowana  by  zgodnie  z  harmonogramem  rozpocząć  jej 
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realizację. 
– Budowa kompleksu sportowego przy Zespole Szkół  Nr  3.  Wcześniej  toczyła  się 

rozmowa na ten temat. Trwają przygotowania by rozpocząć realizację tej inwestycji. 
Wykonywane są starania o dofinansowanie zewnętrzne. Projekt  tego kompleksu 
sportowego  należy  tak  przygotować  by  był  on  optymalny  dla  mieszkańców 
zamieszkałych w tamtym rejonie.   

– Budowa Przedszkola  Nr  9  w  Wołominie.  Nikogo  nie  trzeba  przekonywać  bo  ta 
inwestycja jest od wielu lat oczekiwana przez mieszkańców i rodziców. Realizacja 
tej inwestycji jest rozłożona na trzy lata. W 2012 roku na ten cel przeznaczono 1 
200 000 zł. Jest nadzieja, że pod koniec 2014 roku będzie możliwe wprowadzenie 
dzieci do nowego lokalu. Budowa będzie trwała na terenie obecnego Placu zabaw, 
natomiast przedszkole będzie mogło funkcjonować w dotychczasowym budynku. 

– Wykonanie kanalizacji deszczowej w ul. Łukasiewicza.  Burmistrz prosił o wpisanie 
tej inwestycji gdyż już dwukrotnie była ona wykreślana z budżetu Miasta i Gminy 
Wołomin.  Aby  ta  inwestycja  była  wykonana,  poprosił  o  spotkanie  z 
przedsiębiorcami,  którzy  są  zlokalizowani  przy  ul.  Łukasiewicza.  Poprosił  by 
wspomogli oni swoimi środkami przy realizacji tej inwestycji. Spotkanie odbyło się w 
bardzo dobrej atmosferze. Przedsiębiorcy zadeklarowali pomoc. Zadeklarowali oni 
wsparcie  na  poziomie  ok.  50%  kosztów  inwestycji.  Wstępnie  zostało  ustalone 
Kolejne  spotkanie w miesiącu styczniu. Mówi się o kanalizacji deszczowej, ale w 
zamyśle jest również położenie nakładki asfaltowej na tej drodze, aby dojazd do 
tych firm był na odpowiednim poziomie. 

– Wykonanie II etapu kanalizacji deszczowej w osiedlu Kolonia Gródek – 800 000 zł. 
Nikogo do tej  inwestycji  nie  trzeba przekonywać.  Tamten rejon wymaga dużych 
inwestycji  finansowych  i  rok  2012  będzie  rokiem w którym ten  rejon  Wołomina 
będzie przygotowany z korzyścią dla mieszkańców. 

Trzy kolejne inwestycje to są te o których słyszał przez całą poprzednią kadencję. W całej 
poprzedniej kadencji były na ten temat rozmowy, dyskusje i zastanawianie się. Były prośby 
mieszkańców i  deklaracje.  De  facto  cztery  lata  minęły  i  tych  inwestycji  nie  udało  się 
wykonać. W tej chwili przystępuje się do ich realizacji. Są one tez wpisane do inwestycji 
powiatu i gmina będzie te inwestycje współfinansować:

– Budowa  kładki  dla  pieszych  w  Mostówce-  ten  temat  jest  od  zawsze.  Kwestia 
przejścia przez most, który urywa ten chodnik. Piesi muszą przebiegać przez most 
by nie  zostać  potrąconym przez  samochód.  Gmina będzie  to  współfinansować. 
Deklaracja powiatru jest taka, że skończy ten temat, że zostanie on załatwiony.

– Budowa chodnika w Cięciwie. Ten temat też był omawiany przez całą poprzednia 
kadencję. Jest to droga powiatowa, ale dokumenty są przygotowane. Gmina będzie 
współfinansować ta inwestycję. Jest nadzieja, że w 2012 roku inwestycja zostanie 
wykonana. 

– Przebudowa ul.  Lipińskiej.  Problem polega na wykonanie projektu i przebudowie 
kanalizacji  deszczowej.  Gmina  również  ten  projekt  będzie  współfinansować.  W 
2012 roku inwestycja jeszcze nie będzie realizowana, ale jest nadzieja, że w 2013 
roku  będzie  realizowana.  Trzeba  zacząć  od  projektu,  który  gmina  wspólnie  z 
powiatem będzie finansować. 

– Budowa  chodnika  i  ścieżki  rowerowej  w  ul.  Radzymińskiej  od  ul.  Piłsudskiego. 
Inwestycja rozpoczęta. Po lewej stronie, jadąc od Armii Krajowej, będzie budowana 
również ścieżka rowerowa, o którą mieszkańcy wnioskowali. 

W 2012 roku trzeba będzie przemyśleć wszystkie podejmowane decyzje.  Trzeba będzie 
spiąć działania wielu osób. 

– Zmaksymalizować pozyskiwanie środków zewnętrznych. Potrzeba jest pozyskania 
tych środków, by budżet gminny  mógł odetchnąć.

– Inwestycje  w  modernizację  infrastrukturę  drogową.  Gdy  spogląda  się  w  projekt 
budżetu to tych inwestycji jest bardzo dużo. 
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– Inwestowanie w młodzież – to się wiążę z Młodzieżową Radą Miasta. Toczą się 
spotkania.  Jest  nadzieja,  że  w  ciągu  3-4  miesięcy  odbędą  się  wybory  do 
Młodzieżowej Rady Miasta. Ten głos młodzieży będzie słyszalny przez Burmistrza i 
Radnych Młodzież będzie się aktywizować by wspólnie z władzami samorządowymi 
brała udział w życiu miasta.

– Edukacja i sport – to sale gimnastyczne, boiska. 
– Budowa marki Wołomina – Budowę marki Wołomina można i należy rozpocząć od 

zmiany wizerunku miasta. Łatwiej wtedy będzie przekonywać nowe osoby aby tu 
zamieszkały, tutaj żyły i tu płaciły podatki.

– Mały koszt – duży efekt – Władze gminy starają się by 2012 rok był rokiem gdzie 
nie jest za dużo środków finansowych, ale  by te środki  były wydawane tam gdzie 
jest to niezbędne. Aby nawet przy małym wydatkowaniu środków był duży efekt.

– Zmiana wizerunku miasta, bo osoby przyjeżdżające do Wołomina mają wiele uwag. 
Burmistrz jest mocno zdeterminowany by w tym kierunku pójść. Współpraca MZO, 
Wydziału Mienia Komunalnego i  terenów publicznych umożliwi  by ten wizerunek 
miasta  się  zmienił.  Planuje  się  również  zmianę  zadań  od  powiatu,  związane  z 
ulicami  powiatowymi,  które  również  są  wizytówką  miasta.  Burmistrz  uważał,  że 
należy na to zwrócić większą uwagę. 

– Ułatwienie  funkcjonowania  osób  niepełnosprawnych.  Osoby  te  zgłaszają  wiele 
potrzeb  i  potrzebują  wsparcia.  Dlatego  władze  samorządowe  powinny  w  tym 
kierunku pójść aby podjąć pewne działania.

– Biuro projektowe w Wydziale Urbanistyki. 2012 rok to rok kiedy będą przygotowane 
plany zagospodarowania przestrzennego i jest Studium. Warunki zabudowy muszą 
być wydawane i to biuro projektowe Wydziału Urbanistyki jest niezbędne. Na ten 
temat toczyła się dyskusja na posiedzeniach komisji. Jest zgoda w tym temacie. 
Dlatego jak najszybciej należy w tym kierunku podjąć działania. 

– Wyzwania – Temat przed którym władze samorządowe staną w 2012 roku to jest 
promocja i  kultura w mieście.  Jest  kwestia  budowy nowego Domu Kultury.  Jest 
teren po starym basenie, będący we władaniu gminy i powiatu. Są plany wspólnej 
realizacji inwestycji. Jeżeli się tego nie zrobi to trzeba będzie w niedługim czasie 
wydać grube miliony na modernizację i remont obecnego Domu Kultury. Decyzje w 
tym  zakresie  trzeba  podjąć  świadomie.  Trzeba  znaleźć  wspólną  płaszczyznę 
działań pomiędzy gminą a powiatem by ten teren zagospodarować. 

– Komunikacja  zbiorowa Wołomin  –  Warszawa tzw.  wspólny bilet.  Ten  temat  jest 
aktywny  i  ważny.  Trzeba  na  ten  temat  rozmawiać  i  zastanawiać  się  w  jakim 
kierunku należy pójść. 

– Ustawa Śmieciowa – Na ten olbrzymi temat mówił Dyrektor Radosław Wasilewski. 
Niejednokrotnie na ten temat będą toczyły się rozmowy. Trzeba podjąć decyzję w 
którym kierunku pójść. To jest kwestia przekształceń w MZO. 

– Przyłącza kanalizacyjne – ten temat był przerabiany w 2011 roku. Burmistrz chce by 
w 2012 roku więcej  tych przyłączy powstało.  Są pewne pomysły,  które powinny 
pomóc w tym zakresie. Jednak trzeba to przedyskutować jakie kierunki podjąć. 

– Pakiet antykryzysowy – Wiadomo, że środków w budżecie jest tyle ile jest. Sytuacja 
gospodarcza nie jest najlepsza. Coraz nowe zobowiązania są składane na barki 
urzędu. Dlatego trzeba bardzo uważać by wskaźniki zadłużenia i efekty działalności 
urzędu były jak najlepsze. 

– Centralny rejestr przetargów – w tej chwili wykonano audyt oświetlenia. Wykonało 
go kilka gmin wokół Warszawy. Jest pomysł aby część tych gmin wspólnie wystąpiła 
o ustalenie cen na energię elektryczną. To by zmniejszyło koszty związane z tym 
zadaniem, bo grube tysiące złotych są przeznaczane na energie elektryczną. Jeżeli 
duża  grupa  osób  wystąpi,  to  będzie  mogła  dużo  niższą  cenę  wynegocjować. 
Podobny  pomysł  dotyczy  by  poszczególne  jednostki,  wspólnie  z  gminą 
występowały aby ta cena mogła być niższa. 
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– Nadzór  właścicielski  –  Byłaby  to  osoba,  która  sprawowała  by  nadzór  i 
koordynowałaby przekształcenie MZO jak również realizację ustawy śmieciowej. To 
jest olbrzymi temat i trzeba się do tego przygotować. 

– Oszczędności – musi być prowadzona analiza i kontrola by środki były wydawane 
racjonalnie. 

Burmistrz  miał  nadzieję,  że  informacje,  które  wraz  ze  swoimi  współpracownikami 
przekazał radnym pozwolą im przy głosowaniu nad budżetem i przy podejmowaniu decyzji 
w tej sprawie obdarzyć zaufaniem burmistrza i osoby z nim współpracujące, aby mogli 
realizować to  co przedstawili  w budżecie na 2012 rok.   Miał  nadzieję,  że mieszkańcy 
również chcą by w tym kierunku iść by nadal rozwijało się nasze miasto. 
Burmistrz  podziękował  Radzie  Miejskiej  za  wspólny  rok  pracy.  Czas  ten  pozwolił 
wypracować  płaszczyznę  współpracy.  Ten  rok  nie  był  rokiem  straconym,  lecz  rokiem 
dużych  zmian.  Te  zmiany które  zostały  rozpoczęte  Burmistrz  chciałby kontynuować  w 
2012 roku i o to prosił Radę Miejską. 

Michał Milewski – radny
Pogratulował Burmistrzowi prezentacji. Jednak zadał kilka pytań jej dotyczących:

– Czy w przedstawionych wynikach odnośnie pozyskanych środków zewnętrznych za 
lata 2008 -2009-2010 ujęty został fundusz spójności, który został pozyskany trochę 
wcześniej, ale jego realizacja była w tych latach ?

– Na początku  roku  2011  została  przekazana  powiatowi  kwota  300  000  zł  ni  na 
remont  chodnika przy ul.  Piłsudskiego,  lecz na budowę nowego chodnika w ul. 
Radzymińskiej. Nawet radny Igor Sulich podnosił kwestię tego, że nie remontuje się 
starego  chodnika,  tylko  zaczyna  budowę  nowego  odcinka.  Czy  te  300  000  zł 
zostało spożytkowane na budowę nowego odcinka chodnika – którego nie ma, czy 
też zostały te pieniądze wykorzystane na remont  istniejącego odcinka chodnika w 
ul. Piłsudskiego ? Jeżeli tak to radny prosił o informacje dlaczego tak się stało ?

– Przyznał,  że  sukcesem  obecnego  Burmistrza  było  otwarcie  basenu.  Stwierdził 
jednak, że sukcesem całej poprzedniej kadencji i poprzedniej Rady jest to, że ten 
basen powstał. Były różne opinie, czy trzeba go budować, czy trzeba go budować w 
2008  roku,  czy w 2009  rok.  Jednak  uważał,  że  o  tym tez  trzeba  wspomnieć  i 
przyznać,  że  sukces  „Basen  Wołomiński”  to  jest  sukces  poprzedniej  kadencji  i 
obecnej, by teraz został otwarty. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przyznał,  że  nowy  basen  to  jest  sukces  również  poprzedniej  kadencji  władz 
samorządowych,  choć  dokończony  przez  obecną  kadencję.  Dziękował  samorządowi  i 
radnym,  którzy  podjęli  decyzję  w  tej  kwestii.  Wszyscy  mają  świadomość,  że  jest 
kontynuacja pracy samorządu. Jeżeli ktoś coś zaczyna to kolejny samorząd to kończy. 
Kwestia  remontu  chodnika  w  ul.  Piłsudskiego.   Powiat  niestety  nie  zdążył  wykonać 
dokumentacji na budowę chodnika w ul. Radzymińskiej. Te środki zostały przekazane na 
budowę chodnika w ul.  Piłsudskiego. Chodnik w ul.  Radzymińskiej  będzie realizowany 
tylko ze środków powiatu. 

Robert Szumski – Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju
Wyjaśnił,  że środki   zewnętrzne pozyskane na realizację zadania w ramach Funduszu 
Spójności nie zostały ujęte w przedstawionym wykresie, gdyż wykres ten przedstawia tylko 
podpisane umowy z ostatniego okresu kadencji poprzedniego burmistrza. To były środki z 
funduszy na lata 2007 – 2013. Te środki były rozdysponowane od roku 2008. Burmistrz 
przedstawił  wykres  z  trzech lat  kadencji  poprzedniego burmistrza  dlatego nie  ma tam 
ujętego funduszu spójności. Umowy do Funduszu Spójności były podpisywany w latach 
2004 -2005.
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Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Jeżeli  jest  takie  życzenie  radnych  to  może  pokazać  poziom  pozyskiwania  środków 
zewnętrznych  w  ostatnim  roku  poprzedniej  kadencji  samorządu  i  w  pierwszym  roku 
obecnej. Wtedy ten stosunek będzie jeszcze mniejszy. 

Andrzej Żelezik – radny
Nie chciał umniejszać trudności piętrzących się przy prowadzeniu odpowiedzialnej pracy 
przez urzędników Urzędu Miejskiego. Nie można jednak nie odnieść się , jego zdaniem, 
do manipulowania opinia publiczną. Każda władza chce podkreślić swoje osiągnięcia i to 
jest oczywiste. Jednak zdaniem radnego są pewne granice przyzwoitości. Choćby to co 
obecnie wynikło z odpowiedzi Naczelnika Roberta Szumskiego. Mówił, że wprowadzenie 
w błąd opinii publicznej, lub jak się obecnie mówi niepowiedzenie całej prawdy to nie jest 
godne  prowadzenie  spraw.  Można  te  opowiastki  wciskać  nowo  przyjętym  wysokim 
urzędnikom  miejskim.  Jednak  radni  nie  są  jakąś  nierozumiejąca  rzeszą  słuchaczy. 
Przedstawione  wykresy  opiewały  sukcesy  w  pozyskiwaniu  funduszy  zewnętrznych. 
Wszyscy  wiedzą,  w  tym  obecny  Burmistrz  również  bo  był  w  poprzedniej  kadencji 
Wiceprzewodniczącym Rady, że okres w którym przyjmowano aplikacje obejmował lata 
2007 -2013. Na wykresie pokazano okres pozyskiwania od 2008 roku. Radny zapytał, czy 
to nie jest manipulacja ? Jego zdaniem jest. 
Wszyscy wiedzą, że gdy pozyskiwało się dofinansowanie z funduszy unijnych, a Fundusz 
Spójności opiewał na olbrzymie kwoty, to trzeba było mieć własny wkład. Jeżeli wejdzie się 
w tak  poważne inwestycje,  to  przynajmniej  pierwszy okres jest  trudny do  opanowania 
wkładów w ten wielki fundusz. Teraz nie mówiąc nic o okresie gdy została uporządkowana 
gospodarka  wodno  –  ściekowa,  kiedy  wybudowano  olbrzymią  oczyszczalnie  ścieków, 
dzięki czemu można teraz prowadzić dalsze prace w  obecnej kadencji,  to jest według 
radnego niepełne  powiedzenie prawdy. 
Sami  burmistrzowie  mówili,  że  potrzeba  wiele  czasu  na  przygotowanie  wniosków, 
przygotowanie  inwestycji,  a  potem pokazują  jak  wiele  zostało  wykonane w jeden rok, 
praktycznie nie wskazując na to, że nie przeszkadzali tylko w kontynuacji tego co było 
rozpoczęte. Odbiory to też jest bardzo ważna sprawa i wszyscy nadal będą pracować, 
żeby  osiągnąć  zamierzony  poziom.  Jednak  nawet  Studium  też  było  wynikiem  pracy 
poprzednich  kadencji  samorządu.  A dlaczego  nie  zostało  zatwierdzone  w  poprzedniej 
kadencji,  też  wiadomo.  Brak  tej  uchwały  też  wstrzymywało  plany  zagospodarowania 
przestrzennego. Wymienia się cztery plany, które są gotowe do uchwalenia, ale i one nie 
teraz były przygotowane. One już leżały w Wydziale Urbanistyki. Jednak dopóki Studium 
nie było uchwalone, to nie można było prowadzić tych prac. 

Ryszard  Madziar – Burmistrz Wołomina
Poprosił  Naczelnika  Wydziału  Rozwoju  i  Pozyskiwania  Środków  o  przygotowanie 
informacji jakie były pozyskane środki zewnętrzne w 2010 roku w stosunku do 2011 roku. 

Dominik Kozaczka – radny
Poprosił  o dostarczenie przedstawionej prezentacji  w formie elektronicznej na adres e-
mail.
Zaciekawił go wątek MZO i chciałby otrzymać odpowiedź na swoje pytania od dyrektora 
tego zakładu:

– Racjonalizacja zatrudnienia i wydatków – rozwiniecie tego tematu
– Prosił o podanie numerycznych oznaczeń norm ISO o których mówił Dyrektor MZO
– Prosił o więcej informacji dotyczących parkingu przy Al Armii Krajowej – gdzie on 

był budowany ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że prezentacja była po to aby przedstawić radnym kierunki w których zamierza 
się pójść. Jeżeli radny chce nad nią dyskutować to proponował przeniesienie tej dyskusji 
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na posiedzenie Komisji Gospodarki

Dominik Kozaczka – radny
Stwierdził,  że  jeżeli  Burmistrz  chciał  dyskutować  o  przedstawionych  slajdach   na 
posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  to  ta  prezentację  mógł  przedstawić  na  posiedzeniu 
Komisji Gospodarki, a nie przedstawia ja na sesji. Zdaniem radnego są w niej informacje, 
które miały poprawić humor obecnym którzy się choć trochę orientują w sprawie. Prosił 
jednak o udzielenie mu odpowiedzi na zadane pytania.

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Odpowiedział, że parking budowany przez MZO znajduje się przy Al. Armii Krajowej 58-60

Igor Sulich – radny
Naczelnik  Robert  Szumski  mówił  o  pozyskanych środkach.  Zapytał  czy liczył  on  tylko 
podpisane umowy, czy środki, które wpłynęły do urzędu. Zgodnie z tym co ma uchwalić 
rada to  będzie  326 000 zł.  na boisko w Duczkach i  333 000 zł.  otrzymane z Urzędu 
Marszałkowskiego.  To  jest  wszystko  co  gmina  otrzymała  według  radnego.  Natomiast 
Naczelnik  mówi  o 3  mln.  zł  pozyskanych środków z Unii  Europejskiej.  Są to  środki  w 
podpisanych umowach.  Zapytał na co te środki mają być przeznaczone ?

Robert Szumski – Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju
Do końca roku będzie podpisana umowa na działanie 8.3 – Szerokopasmowy internet. 
Zostały złożone ostatnie dokumenty tj. zaświadczenie o założeniu konta, zaświadczenie o 
niezaleganiu w urzędzie skarbowym. 

Igor Sulich – radny
Stwierdził,  że  umowa  jeszcze  nie  jest  podpisana,  a  prezentacja  jest  błędna,  bo  nie 
powinno tam być żadnych 3 mln. zł. Podpisanie umowy może nastąpić w 2011 roku lub w 
następnym, a samo przekazanie środków na pewno nastąpi w roku następnym.  

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Powiedział, że w przedstawiona informacja mówi o działaniach podjętych w 2011 roku. To 
co zaprezentował jest racjonalne do uzyskania.

Igor Sulich – radny
Przypomniał, że przez trzy lata do budżetu był wpisywany e-Wołomin. Te środki były w 
wysokości 500 -600 tys. zł.  Co roku radny pytał dlaczego to jest wpisywane, skoro tych 
środków nie ma bo nie są podpisane umowy. Teraz nadal słyszy o e-Wołomin i o realizacji 
tego projektu. Zdaniem radnego w tym przypadku będzie podobna sytuacja i 3 mln. zł z tej 
prezentacji ze środków europejskich to jest bzdura.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina 
Przypomniał,  że  radny  Igor  Sulich  kwestionował  również  budowę  chodnika  przy  ul. 
Geodetów, mówiąc, że nie będzie możliwości, że z województwem się nie uda. W tej chwili 
prace  dobiegają  końca  i  jest  nadzieja,  że  w  przyszłym  roku  inwestycja  zostanie 
zrealizowana. Polecał radnemu by był człowiekiem większej wiary, wtedy więcej rzeczy się 
udaje. 

Adam Bereda – radny
Odniósł  się  do  wypowiedzi  radnego  Andrzeja  Żelezika  dot.  pozyskania  środków  na 
realizację  Funduszu  Spójności.  Jego  zdaniem  w  ich  pozyskaniu  tych  środków 
partycypowało  Przedsiębiorstwo  Wodociągów  i  Kanalizacji  i  to  ono  wzięło  na  siebie 
obciążenia wykonania. To nie obciążało budżetu gminy. 
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Wojciech Plichta – radny
Podziękował  za to,  że zaczęto coś robić  w Duczkach,  Lipinkach,  Nowym Grabiu -  za 
chodniki i za konserwację drzew, za poprawę przejezdności. 
Przeglądając siódme wydanie Rocznika Wołomińskiego, zauważył, że jest w nim niewiele 
informacji o pomocy Burmistrza, Urzędu i Starostwa Powiatowego w akcjach sportowych, 
dobroczynnych również międzynarodowych. Radny miał tu na myśli bicie rekordu europy 
w  graniu  non-stop  w  piłkę.  Pierwsza  bramkę  w  tym  meczu  zdobył  Pan  Sylwester 
Jagodziński. Mecz zakończył Burmistrz Ryszard Madziar.
Podziękował  za upływający rok. Może mogło być lepiej,  czego sobie i  obecnym radny 
życzył. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
uważał, że jeżeli ktoś nie chce zauważyć zmian w mieście i realizowanych inwestycji to ich 
nie zauważy cokolwiek by było zrobione. 

Marek Górski – radny
Odniósł  się  do  wypowiedzi  radnego  Adama  Beredy  choć  nie  jest  urzędnikiem 
odpowiedzialnym za udzielanie informacji. Zapytał się jednak go cóż , jako nowy radny, 
dowiedział  się w sprawie Funduszu Spójności  ?  Czy chociaż wie kto  był  szefem tego 
projektu  i  jak  się  taki  szef  nazywa  ?  Wyjaśnił,  że  szefem całego  przedsięwzięcia  był 
Burmistrz dwóch poprzednich kadencji. To oznacza, że projekt nie był prowadzony przez 
PWiK. Z wypowiedzi radnego Adama Beredy wynika, że swoją wiedzę pobiera z prasy, a 
nie  potrafi  tej  wiedzy  skorygować.  Sprawę  powinni  mu  wytłumaczyć  urzędnicy  i 
przedstawiciele Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. Oprócz tego przy omawianiu 
uchwały budżetowej również wiele informacji radnemu zostanie dostarczonych. 

Przewodniczący Rady Marcin Dutkiewicz za zgoda radnych ogłosił przerwę w obradach do 
godz. 13:30.

                                 Przerwa została zakończona  o godz. 13:55. 

Rozpoczęto realizacje pkt 8 porządku obrad  :

– Została odczytana opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej  o przedłożonym przez 
Burmistrza Wołomina Wołomina projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Wołomin  na  lata  2012  –  2032.  (  treść  tej  opinii  stanowi  załącznik  Nr  8  do 
niniejszego protokołu )

– Odczytanie treści  projektu uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Wołomin na lata 2012 – 2032.

Igor Sulich – radny
Prosił Skarbnika Gminy o informacje, czy w pierwszej kolejności nie powinna być podjęta 
uchwała w sprawie budżetu gminy na 2012 rok.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Odpowiedziała,  że  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  jest  dokumentem  szerszym, 
wieloletnim i obejmującym również 2012 rok, dlatego zasadnym jest by uchwała ta była 
uchwalana w  pierwszej  kolejności  przed  uchwaleniem budżetu  na  2012 rok.  Obiecała 
odszukać przepisów o tym mówiących.
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Uchwała Nr XI-126/2011 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Wołomin na lata 2012-2032;

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 20 radnych na sali obrad,  za 
– 18 głosów, przeciw-0, wstrz. - 2 osoby

Pkt 9
– Została odczytana opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej  o przedłożonym przez 

Burmistrza Wołomina Wołomina projekcie uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 
2012 rok ( załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu )

– Odczytanie treści  projektu uchwały  w sprawie budżetu Gminy Wołomin na 2012 
rok.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Projekt  budżetu,  który  został  radnym  przedstawiony,  był  omawiany  na  posiedzeniach 
komisji  i  na  spotkaniach  prezydium  Rady  Miejskiej.  Na  podstawie  rozmów  na  tych 
spotkaniach,  postanowiono,  że  Burmistrz  na  sesji  zaproponuje  Radzie  Miejskiej 
zmniejszenie kwoty w § 4010 – wynagrodzenia osobowe – o kwotę 325 202 zł , oraz z § 
4120 – fundusz pracy – o kwotę 12 795 zł. Łączna kwota to 337 997 zł.  Ta kwota zostanie 
przeniesiona na utworzony paragraf  –  rezerwa celowa.  O wyjaśnienie  proponowanych 
zmian Burmistrz poprosił Skarbnika Gminy

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Powiedziała,  że  zgodnie  z  wnioskiem  Burmistrza  z  Działu  750  rozdz.  75023  §  4010 
następuje zmniejszenie kwoty w paragrafie fundusz płac, z przeznaczeniem na rezerwę 
celową, która zostanie utworzona na wynagrodzenia pracowników jednostek budżetowych 
i składki od nich naliczane. Łączna kwota to 337 997 zł. Burmistrz wspomniał, że jest to 
zmiana wypracowana na spotkaniach, ale jest ona również podyktowana koniecznością 
zabezpieczenia części środków, które będą niezbędne na zwiększenie w przyszłym roku, 
w związku z projektem zmiany ustawy o systemie ubezpieczeń społecznych. W projekcie 
tym zwiększana jest  stawka  rentowa,  płacona przez  pracodawcę z  4,5% na 6,5%.  W 
związku z tym koszt jaki po stronie pracodawcy, jakim jest Gmina Wołomin wyniesie ok. 
550  000  zł.  Ta  kwota  337  000  zł  i  tak  nie  zabezpiecza  całości  potrzeb,  które  będą 
konieczne w związku z wejściem w życie tej ustawy. W projekcie jest napisane, że ustawa 
wchodzi w życie z dniem 1 lutego 2012 roku. W zależności od tego jak będą trwały prace 
legislacyjne w sejmie, gdyby ustawa weszła w terminie późniejszym to wtedy koszty po 
stronie  pracodawcy   będą  o  miesiąc  lub  dwa  mniejsze.   Jednak  trzeba  się  liczyć  z 
koniecznością zabezpieczenia na ten cel ok. 500 000 zł. Dlatego też jest taka propozycja 
przeniesienia środków.

Igor Sulich – radny
Zgłosił wniosek formalny do projektu budżetu przedstawionego przez Burmistrza. Wniosek 
ten będzie polegał na przeniesieniu środków z działu 700 ( dział związany z administracją 
urzędu )

– z rozdziału 71095 § 4300 – zakup usług pozostałych -     - 30 000 zł
– z rozdziału 75023 § 4010 – wynagrodzenia osobowe pracowników -     - 575 000 zł
– z rozdziału 75023 § 4300 – zakup usług pozostałych -                   - 480 000 zł
– z rozdziału 75075 § 4210 – zakup materiałów i wyposażenia -       - 10 000 zł
– z rozdziału 75075 § 4300 – zakup usług pozostałych -                  - 20 000 zł. 

Wnioskowane pomniejszenie wydatków ogółem na kwotę 1 015 000 zł , radny proponował 
przenieść  na  nową  inwestycję  wieloletnią:  Przebudowa  ul.  Partyzantów  –  I  etap  – 
wykonanie.  Projekt  już  jest.  Wniosek  radnego  jest  zgodny  z  wnioskiem  który 
Przewodniczący Rady otrzymał od członków Klubu Radnych SKW, pomniejszony o kwotę 
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325 000 zł w rozdz. 75023, ze względu na to, że Burmistrz zgłosił autopoprawkę.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Sprostował, że wniosek radnego Igora Sulicha nie jest tożsamy z wnioskiem SKW lecz 
bardzo podobny. 

Igor Sulich – radny
Wyjaśnił, że jego wniosek trochę się rożni, gdyż uwzględnia już autopoprawkę  zgłoszoną 
do projektu budżetu przez Burmistrza. 

Rafał Biały – radny
Radny Igor Sulich zgłosił wniosek formalny na sesji, natomiast radni SKW złożyli wniosek 
do  Burmistrza  za  pośrednictwem  Przewodniczącego  Rady.  Wnioskował  o  ogłoszenie 
przerwy w obradach celem przeprowadzenie rozmów.

Dominik Kozaczka – radny
Zgodził się z propozycją radnego Rafała Białego na ogłoszenie 15 min. przerwę podczas 
której radny Igor Sulich przygotowałby swój wniosek w wersji pisemnej by każdy z radnych 
mógł się z nim zapoznać by wiedział czego dotyczy wniosek i jakich kwot. 

Radni w głosowaniu jawnym wyrazili zgodę na ogłoszenie 15 min. przerwy w obradach za 
– 19 głosów, przeciw-1 głos, wstrz. -0

                               Po przerwie o godz. 15:25 kontynuowano obrady.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Zmienił treść swojej autopoprawki do projektu budżetu. Zaproponował, by w wymienionym 
rozdziale łączna kwota została zmniejszona o  437 997 zł., w tym, § 4010 o 425 202 zł., i § 
4120 o kwotę 12 795 zł. 

Igor Sulich – radny
Jego  zdaniem  wytworzył  się  bałagan.  Odczytano  projekt  uchwały  po  wcześniejszej 
autopoprawce. Jest jego własny wniosek formalny. Zastanawiał się, czy może powinien 
złożyć jeszcze jeden wniosek formalny i po kolejnych 30 minutach okaże się, że jeszcze 
urwie się kolejne 100 000 zł.  Bardzo łatwo przychodzi dokonywanie zmian w kosztach 
osobowych. Prosił Burmistrza o uzasadnienie tej kolejnej zmiany.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Budżet jest dokumentem, który jest konkluzją propozycji, możliwości i zadań na 2012 rok. 
Z tych wszystkich informacji i możliwości, które są do zrealizowania, złożył taka propozycję 
jak powyżej. 

Dominik Kozaczka – radny
Zgodził  się  z  wnioskiem.  Złożył  wniosek  o  imienne  głosowanie  nad  wnioskiem  Igora 
Sulicha.  Od  samego początku  radnemu nie  podobał  się  tak  duży  wzrost  środków na 
wydatki osobowe czyli na płace. Przeanalizował inne jednostki w pobliżu Warszawy np. 
Legionowo czy Ożarów Mazowecki. Tam takich wzrostów nie było. Te jednostki też będą 
realizowały takie same zadania. Tam nie założono, że potrzeba aż tylu pieniędzy na nowe 
etaty.  Burmistrz nie podał  powodów dlaczego potrzeba mu aż tyle  pieniędzy na nowe 
etaty.   Bez problemu można uzasadnić dodatkowe zatrudnienie pracowników. Zdaniem 
radnego  nałożone  na  gminę  zadania  można  wykonać  stanem  zatrudnienia  jaki  jest 
obecnie.
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Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Podczas prezentacji przedstawiał pomysły i założenia na 2012 rok. Chciałby by w tym roku 
były realizowane kolejne inwestycje i  kolejne zadania.   Był  pomysł  uruchomienia Biura 
Projektowego w Urbanistyce. Będzie się starał go zrealizować z tych środków jakie są 
obecnie. Jeśli będzie potrzebował, to w ciągu roku wystąpi ewentualnie do Rady Miejskiej 
o  dodatkowe  środki.  Na  dzień  dzisiejszy  będzie  się  starał  z  tych  środków  które  są, 
zrealizować przydzielone zadania.   Te 100 000 zł  jest  związane z rozwojem Wydziału 
Urbanistyki i  Biurem Projektowym. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Poprosił Przewodniczącego Komisji Finansów Gminnych o informację na temat opinii tej 
komisji o przedłożonym przez Burmistrza projekcie uchwały budżetowej, po zapoznaniu 
się z opiniami pozostałych komisji branżowych.

Leszek Czarzasty
Poinformował, że Komisja Finansów Gminnych zaopiniowała pozytywnie bez uwag projekt 
budżetu Gminy Wołomin na 2012 rok zaproponowany przez Burmistrza Wołomina.

Igor Sulich – radny
Zrozumiał, że swój wniosek ma przedłożyć na piśmie. Jednak nie wie jaki jest ostateczny 
projekt zgłoszony przez Burmistrza, bo w ciągu godziny zgłosił on dwie autopoprawki do 
wcześniejszego projektu budżetu. Zapytał jaka jest ostateczna wersja tego co radni maja 
głosować. Odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza o likwidowanych etatach, to uważał, że 
jest tak jak mówi radny Dominik Kozaczka te zadania były i  są. Na to są pieniądze w 
budżecie  dlatego  Burmistrz  nie  powinien  mówić,  że  czegoś  nie  będzie  się  robiło  w 
architekturze czy planistyce. Z
Powiedział,  że  zgłoszoną  wcześniej  kwotę  575  000zł.,  pomniejsza  o  ta  kwotę,  która 
Burmistrz zgłosił  po przerwie. Burmistrz powiedział o kwocie 437 000 zł. Radny zrozumiał, 
że jest to wszystko co mu się udało utargować z Burmistrzem. 437 000 zł minus  325 000 
zł   to  różnica  stanowi  oszczędności  wynegocjowane  po  przerwie.   Cała  propozycja 
Burmistrza tj.  kwotę pierwotną, czyli  6 586 850 zł,  pomniejsza się o kwotę 437 000 zł 
wnioskowaną przez Burmistrza. Radny stwierdził, że należy uporządkować to co on sam 
proponuje w swoim wniosku w odniesieniu do propozycji  Burmistrza. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Uściśliła, że Burmistrz wycofuję swoją pierwsza autopoprawkę. Natomiast zgłasza drugą 
proponując:

- pomniejszenie w  dziale  750 rozdz. 75023 § 4010 o kwotę 425 202 zł pozostawiając 
kwotę 6 161 648 zł.
- pomniejszenie w  dziale  750 rozdz. 75023 § 4120 o kwotę 12 795 zł
Razem te dwie kwoty dają  kwotę 437 997 zł.

Wywiązała się dyskusja pomiędzy radnym Igorem Sulichem a Burmistrzem Wołomina na 
temat wysokości kwot jakie obaj zgłaszali w swoich wnioskach i relacji tych kwot. 

Igor Sulich – radny
W  świetle  zgłoszonej  przez  Burmistrza  autopoprawki  zmienił  również  treść  swojego 
wniosku odnoszącego się do projektu budżetu: w rozdziale 75023 § 4010 nie proponuje 
zmniejszenia o kwotę 575 000 zł, tylko o kwotę 475 000 zł.

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Odczytał wniosek formalny radnego Igora Sulicha:
„ Wniosek formalny do projektu budżetu przedstawionego przez Burmistrza. Wniosek ten 
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będzie polegał na przeniesieniu środków z działu 700 ( dział  związany z administracją 
urzędu )

– z rozdziału 71095 § 4300 – zakup usług pozostałych -     - 30 000 zł
– z rozdziału 75023 § 4010 – wynagrodzenia osobowe pracowników -     - 475 000 zł
– z rozdziału 75023 § 4300 – zakup usług pozostałych -                   - 480 000 zł
– z rozdziału 75075 § 4210 – zakup materiałów i wyposażenia -       - 10 000 zł
– z rozdziału 75075 § 4300 – zakup usług pozostałych -                  - 20 000 zł. 

Wnioskowane pomniejszenie wydatków ogółem na kwotę 915 000 zł , radny proponował 
przenieść na nową inwestycję wieloletnią: Przebudowa ul. Partyzantów – I etap – budowę 
tą przewidywano do realizacji we wcześniej uchwalonym przez Radę Miejską w Wołominie 
Wieloletnim  Programie  inwestycyjnym.  Jest  to  inwestycja  wcześniej  planowana  i 
oczekiwana przez mieszkańców. 

Głosowanie nad wnioskiem radnego Dominika Kozaczki dot imiennego głosowania nad 
wnioskiem radnego Igora Sulicha

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym za – 10 głosów, przeciw-8 głosów, wstrz. 1 
osoba

Wniosek radnego Igora Sulicha w sprawie zmian w projekcie budżetu nie został przyjęty 
przez radnych w wyniku głosowania jawnego za – 4 głosy : Arleta Dębkowska, Dominik 
Kozaczka, Igor Sulich, Andrzej Żelezik; przeciw – 15  głosów :Adam Bereda, Rafał Biały, 
Leszek Czarzasty, Marcin Dutkiewicz, Marek Górski, Katarzyna Lubiak, Janusz Krawczyk, 
Michał  Milewski,  Zbigniew Paziewski,  Joanna  Pełszyk,  Grzegorz  Szewczyk,  Kazimierz 
Tarapata, Emil Wiatrak, Grażyna Więch, Krzysztof Wytrykus; wstrz. - 1 osoba: Wojciech 
Plichta

Dominik Kozaczka – radny
Pytał  na jakim etapie są takie inwestycje jak dokończenie ul.  Sasina i  dokończenie ul. 
Średniej.   Burmistrz  wielokrotnie  zapewniał,  że  te  inwestycje  znajdą  się  w  projekcie 
budżetu na 2012 rok. Niestety nie zostało to wprowadzone do tego budżetu. Dlatego radny 
pytał jakie plany ma Burmistrz względem realizacji tych dwóch inwestycji.  

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Na  posiedzeniach  Komisji  gospodarki  i  Komisji  Finansów  Gminnych  radny  Dominik 
Kozaczka  był  obecny  .  Podczas  obrad  tych  komisji  Burmistrzowie  deklarowali,  że  w 
sytuacji  pojawienia  się  oszczędności  po  przetargowych,  po  ogłoszenia   postępowań 
przetargowych w roku 2012 i jeżeli te oszczędności będą to wtedy pojawi się możliwość 
rozpoczęcia tych inwestycji. 

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał, czy Burmistrzowie maja jakąś hierarchię realizacji tych inwestycji jeżeli pojawią 
się oszczędności wynikłe z przetargu. Wyjaśnił, że zadał to pytanie bo na posiedzeniach 
komisji omawianych było kilkanaście inwestycji i obiecywano, że będą one realizowane w 
ten wspomniany sposób. W ocenie radnego z tych obiecanek, to można by było złożyć 
kolejny budżet inwestycyjny. Dlatego radny chciał  wiedzieć co po kolei  będzie robione, 
jeżeli pieniądze będą się pojawiały. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Uznał, że radny sam sobie odpowiedział na pytanie. Tych inwestycji  jest bardzo dużo i 
gdyby chcieć wprowadzić wszystkie to powstałby drugi budżet. Wszystkie inwestycje są 
omawiane na sesji Rady Miejskiej i to Rada Miejska zdecyduje które inwestycje zostaną 
zrealizowane. 
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Wojciech Plichta – radny
Zapytał Burmistrza co się stało z planowaną koncepcją Szkoły Podstawowej Nr 3 oraz z 
budowa Skeyt Parku. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział, że w budżecie są zabezpieczone pieniądze na koncepcję i tu się nic nie 
zmieniła. Natomiast zgodnie z ustaleniami  i  sugestiami zgłoszonymi na posiedzeniach 
komisji  rady należy zracjonalizować ten projekt  Skeyt Parku. Na dzień dzisiejszy  jest 
informacja,  że jego budowa to ok. 700 000 zł.  Dlatego trzeba tak zracjonalizować ten 
projekt by jeszcze w br z oszczędności było stać gminę na jej wykonanie. 

Wojciech Plichta – radny
Uważał, że projektowany koszt budowy Skeyt Parku jest mocno zawyżony. W przypadku 
takich  projektów ceny są  za  wysokie.  Tak było  kilka  lat  temu jeżeli  chodzi  o  budowę 
przedszkola w Duczkach. Radny zasięgnął opinii osób które zawodowo budują takie Skeyt 
Parki i uważał, że proponowana kwota na taki metraż i tego typu cel jest mocno zawyżona.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Uważał, że nie należy dyskutować z tym kosztorysem bo jest to kosztorys inwestorski. 
Postara  się  to  wszystko  przeanalizować.  Mała  nadzieję,  że  będą  jakieś  oszczędności 
poprzetargowe.  Burmistrzowi  zależy na tym by to wykonać jak najtaniej  i  aby to było 
bezpieczne. 

Andrzej Żelezik – radny
Powiedział , że Burmistrz tłumacząc pewne ustępstwa w funduszu płac uzasadniając to 
tym,  że  przez  to  zrezygnuje  z  pewnych  grup.  Z  pewnością  to  jeszcze  będzie 
przeanalizowane, ale nie tam szukałby tych oszczędności.  Z przedstawionej prezentacji 
widać  wiele  możliwości  oszczędności  w  działach,  które  niekoniecznie  muszą  być 
wydziałami. Te prace były zawsze prowadzone i na pewno nie w takim wymiarze, że musi 
to  być  wydział.  Przykładem  może  być  opieka  nad  osobami  niepełnosprawnymi  nie 
umniejszając roli tego zagadnienia. Innym przykładem jest promocja i inne działy. Radny 
prosił aby tam szukać tych oszczędności, a nie koniecznie w urbanistyce. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Trudno mu było  powiedzieć,  które  działy  poniosą ten  ciężar  oszczędności.  Na  pewno 
trzeba  będzie  przemyśleć  zracjonalizowanie  tych  wydatków.  Miał  nadzieję,  że  to  nie 
wpłynie na funkcjonowanie urzędu. 

Joanna Pełszyk – radna
Kiedyś rozmawiała z Burmistrzem na temat podwyżek płac obsługi w sferze oświatowej. 
Najczęściej płace pracowników obsługi w placówkach oświatowych wahają się w kwocie 
brutto na wysokości 1700 zł przy 20-letnim stażu pracy. Wszystkim leży na sercu by ta 
sytuacja mogła się zmienić. Wszystkie ceny obecnie rosną, a ci ludzie są wyjątkowo nisko 
uposażeni. Dlatego radna prosiła również o zadbanie o tę grupę społeczną. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przyznał,  że  ostatnio  odbył  spotkanie  z  paniami  które  pracują  w  Przedszkolu  Nr  5. 
Rozmówczynie pana burmistrza żaliły się, że ich dochody są wyjątkowo niskie. Poprosił 
Dyrektora ZEASiP o przygotowanie w najbliższym czasie informacji  ile tych osób jest i 
jakiego rzędu byłyby to koszty dla gminy, gdyby chcieć podwyższyć wynagrodzenia dla 
tych osób. Obiecał, że po uzyskaniu tych informacji obiecał wspólnie zastanowienie się 
nad rozwiązaniem tego problemu i czy są na ten cel środki.
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Rafał biały – radny
Ponownie zapytał czy w budżecie zostały zabezpieczone pieniądze na naukę pływania dla 
dzieci z klas IV i w jakiej wysokości ? Jest to bardzo mu bliski temat i zabiega o jego 
realizację. Potrzebne są pieniądze dla wszystkich dzieci z gminy Wołomin, które ominęły 
programowe zajęcia na pływalni w czasie budowy nowego obiektu. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Obiecał, że jeżeli nawet tych pieniędzy nie ma w budżecie to postara się przesunąć je tak 
aby na drugi semestr te pieniądze były. 

Halina Bonecka – Dyrektor ZEASiP
Poinformowała, że na cel o którym mówi radny Rafał Biały tj. na naukę pływania dla klas 
IV  potrzeba by było 80 000 zł. Na naukę pływania klas III środki zostały zabezpieczone w 
dziale 801. natomiast pozostałe środki na podobny cel będą poszukiwane. 

Rafał Biały – radny
Nie chciał by te środki były poszukiwane dopiero po nowym roku. Chciałby by w  budżecie 
Które jest omawiany był wyraźny zapis, że 80 000 zł jest przeznaczony na wskazany cel 
tzn. na naukę pływania dla klas IV. By nie było dyskusji, że pieniędzy nie ma. Dlatego na 
toczącej się sesji te pieniądze były zapisane dla tych dzieci.  Pyta o to, gdyż na różnych 
komisjach gdy o to pytał  otrzymywał odpowiedź, że to jest, a obecnie na chwilę przed 
głosowaniem nad budżetem usłyszał, że tego nie ma. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Obiecał, że te pieniądze muszą się znaleźć i na pewno się znajdą. 

Marek Górski – radny
prosił o odpowiedź na pytanie, które wcześniej zadał radny Dominik Kozaczka. Zwracając 
się do Dyrektora MZO. zapytał co to jest ta racjonalizacja zatrudnienia. 

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO.
O samego początku mówił, że MZO ma pewien potencjał, który do tej chwili nie był w pełni 
wykorzystywany. Prosił o zwrócenie uwagi, że w bieżącym roku zakładowi przybyło bardzo 
dużo zadań.  Te zadania po części są wykonywane przez dotychczasowych pracowników 
MZO. Pierwszą rzeczą jaka dyrektor zrobił po zwiększeniu zadań, to uporządkował całą 
strukturę zatrudnienia. Podzielił  wszystkie zadania na odpowiednie komórki i  niektórych 
pracowników poprzesuwano między komórkami.  Nie  nastąpił  jednak gwałtowny wzrost 
zatrudnienia.  Część prac zlecono firmom na zewnątrz  i  nie było  potrzeby zatrudnienia 
nowych pracowników. Część prac wykonali pracownicy zatrudnieni na umowę zlecenie.
Dodatkowo podjęto działania związane z wcześniejszym przetargiem na zakup soli.  To 
odbyło się w okresie gdy ta cena jest najniższa. To spowodowało pewne oszczędności i to 
jest racjonalizacja w wydatkowaniu pieniędzy. Zwiększono też efektywność pracowników 
poprzez np. wyposażenie wszystkich pojazdów w g.p.s. Zmodernizowano monitoring. Jest 
też możliwość lepszego rozliczania czas pracy. W momencie gdy jakaś załoga zjeżdża z 
trasy,  to  pracownicy  nie  idą  do  domu,  lecz  są  jeszcze  przez  godzinę  lub  dwie 
wykorzystywani do pracy na segregowni lub na terenie zakładu. 

Marek Górski – radny
Nie do końca jest  dla niego zrozumiałe co zakup soli  ma wspólnego z „racjonalizacją 
zatrudnienia”.
Zapytał  Burmistrza ,  kto udzieli  odpowiedzi  radnemu Adamowi  Beredzie,  bo radny ma 
bardzo małą  wiedzę na temat  Funduszu Spójności.  On sam nie  jest  upoważniony do 
udzielania tych informacji,  ale na sali  obrad widział  Dyrektora PWiK.  Miał  nadzieję,  że 
udzieli  on  wyjaśnień  dotyczących  Funduszu  Spójności.  Jako  starszy  stażem  radny, 
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wyjaśnił,  że  to  co  Rada poprzedniej  kadencji  zrobiła,  iż  PWiK prowadziło  inwestycje  i 
obciążenia spadały na PWiK, to dało gwarancję,  że obecnie Rada Miejska i  Burmistrz 
obecnie  piastujący  to  stanowisko  może  występować  o  środki  zewnętrzne.  Tak  jak 
powiedział  radny Andrzej  Żelezik,  gdyby gmina nie posiadała własnych środków to nie 
pozyskałaby żadnych środków zewnętrznych. Te dofinansowania , które daje gmina to jest 
udział w Funduszu Spójności. 
Jeżeli chodzi o prezentację dotyczącą pozyskiwania środków zewnętrznych to zdaniem 
zdaniem radnego jeżeli porównywano możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych i 
jak to się odbyło, to należało porównać pierwszy rok poprzedniej kadencji i pierwszy rok 
obecnej kadencji. Uzasadnił to tym, że gdyby rozłożyć pracę rady danej kadencji i pracę 
burmistrza danej kadencji to byłby rzeczywisty obraz pozyskiwania środków. Przypomniał, 
że  gdy  pracowały  władze  samorządowe  poprzedniej  kadencji  to  zostały  pozyskane 
pieniądze  ze  „schetynówki”  -  jedyne  w  powiecie  wołomińskim,  zostało  bardzo  dużo 
środków  pozyskanych  na  termoizolację  w  szkołach,  w  tym  czasie  zostało  też 
zrealizowanych dużo programów szkolnych.  Na przełomie kadencji  zostały pozyskane 
również środki z WIOŚ. Burmistrz mówił o środkach pozyskanych z Funduszy Ochrony 
Środowiska. Te ogromne pozyskane środki radny odniósłby do środków pozyskanych na 
modernizację  wysypiska.  To  była  kwota  w  granicach  5  mln.  zł.  Jeżeli  mówi  się  o 
pozyskanych środkach to należy to rozłożyć w latach.  Pierwszy rok obecnej kadencji w 
porównaniu do pierwszego roku poprzedniej kadencji. To będzie obiektywne. 
Radny pochwalił tez działania Zastępcy Burmistrza Grzegorza Mickiewicza, który chwalił 
się, że pozyska środki na „Orlika” i to zrobił.  Stwierdził jednak, że nie można zapominać, 
że w poprzedniej kadencji pozyskano środki na budowę obiektów oświatowych. Nikt nie 
pokusił się o to by te wszystkie środki zsumować.  Gdyby to uczynić, to oprócz funduszu 
spójności byłaby to pokaźna kwota. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Uważał, że jeżeli jest taka potrzeba to można zorganizować spotkania w kwestii środków 
zewnętrznych, a przy okazji PWiK. Jego zdaniem Komisja Gospodarki powinna odwiedzić 
jednostki prowadzone przez Gminę Wołomin i lepiej zapoznać się z ich funkcjonowaniem. 
W PWiK będzie też możliwość porozmawiania o Funduszu Spójności. 

Dominik Kozaczka – radny
Stwierdził, że zatrudnianie nowych pracowników to nie jest racjonalizacja zatrudnienia . To 
ma inną nazwę. Racjonalizacja to jest zmniejszanie kosztów i zwiększenie efektywności. 
Zwracając się do Dyrektora MZO, poprosił o podanie numerycznych oznaczeń ISO, które 
wprowadza.

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Odpowiedział, że wprowadzane oznaczenia certyfikatu ISO to: 9001, 14001, 18 001

Michał Milewski – radny
Uważał,  że Komisja Gospodarki  idąc z wizytą do Spółki  PWiK może tylko pooglądać i 
popytać.  Od kilku miesięcy radny prosi  o nowy wieloletni  program inwestycyjny Spółki 
PWiK.  Na sali obrad był członek zarządu PWiK ds. finansowych. Z racji tego, że odbywa 
się  sesja  budżetowa  to  radny  miał  nadzieję,  że  taki  program  zostanie  radnym 
przedstawiony. Jest koniec roku, zaraz rozpocznie się nowy rok i to zostanie obecnym 
przedstawione. Przypomniał, że najprawdopodobniej na początku 2012 roku mieszkańcy 
otrzymają nową taryfę za wodę i odprowadzanie ścieków, nad wysokością  której radni 
będą debatować. 
Radny uważał,  że  wyrazem szacunku dla  Rady Miejskiej  powinno być  przedstawienie 
nowego lub poprawek do starego Wieloletniego Planu inwestycyjnego PWiK, skoro mówi 
się, że stary był zły. 
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Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Obiecał,  że na pocztę  elektroniczną radnych trafi  dokument  w którym są wyznaczone 
kryteria, które będą brane pod uwagę, przy opracowywaniu tegoż harmonogramu. Koło 
połowy stycznia ma się odbyć spotkanie w tej sprawie. W materiale, który trafił do radnych 
jest załącznik : „Wykaz inwestycji strategicznych dla miasta i gminy „ Wymienione tam są 
takie  ulice  jak  Ujazdowa,  Przejazdowa  i  Skłodowskiej.  Radny  nie  rozumiał  co  to  ma 
wspólnego ze strategią. 

Michał Milewski – radny
Radny otrzymał ten dokument, ale to jest tylko punktacja.  Jeżeli PWiK zaczyna na razie 
od punktacji to radni projekt  wieloletniego Planu Inwestycyjnego PWIK otrzymają może w 
lipcu albo przy projekcie następnego budżetu. Zapytał więc co się działo przez te ostatnie 
7 miesięcy ? Myślał, że jest jakiś projekt, który ma być bazą, a okazało się, że trzeba to 
wywrócić do góry nogami. 

Igor Sulich – radny
Dyrektor MZO Radosław Wasilewski w swojej prezentacji użył takiego sformułowania, że 
MZO dołożył 1 mln. zł do zadań Urzędu Miejskiego. Radny poprosił o interpretację co to 
miało oznaczać ? Czyżby MZO sponsorowało Urząd Miejski ?

Radosław Wasilewski – Dyrektor MZO
Wyjaśnił,  że MZO realizuje zadania własne gminy. Utrzymuje się z tego co wypracuje. 
Jednym z zadań MZO jest odśnieżanie dróg. To zadanie w pierwszym kwartale br. było 
pokryte z pieniędzy wypracowanych przez MZO. Oznacza to, że koszty tych prac poniosło 
MZO, a nie urząd. 

Igor Sulich – radny
Jego  drugie  pytanie  dotyczyło  ul.  Sikorskiego,  której  modernizację  „sfinansowano  ze 
środków  MZO”.  Czyżby  MZO  budowało  teraz  ulice   i  z  własnych  środków  zakładu 
wybudowano ul. Sikorskiego ? Radny zastanawiał się, czy może jest to błąd w prezentacji. 
Jeżeli tak, to należy to zmienić przed przesłaniem jej treści do radnych. 

Radosław Wasilewski – radny
Odpowiedział, że część kosztów remontu ul. Sikorskiego poniósł MZO przeznaczając na 
ten cel wygospodarowane pieniądze. Nie rozumiał o co chodzi radnemu Igorowi Sulichowi, 
który zamiast cieszyć się z faktu, że powstał nowy odcinek drogi, był z tego faktu wyraźnie 
niezadowolony. 

Zbigniew Paziewski – radny
W  prezentacji  Burmistrz  wspomniał  o  wizytówce  miasta.  Uprzednio  radny  Krzysztof 
Gawkowski  wspomniał,  że  prace  nad  modernizacją  trasy  634  mogą  się  rozpocząć  w 
niedługim czasie. W Wołominie ta droga to jest ul. 1 Maja. Tam dojeżdża się do terenu 
gdzie jest targowisko. Ten teren po dniach targowych jest sprzątany. Jednak we czwartek i 
sobotę w okolicach targowiska jest utrudniony przejazd. Jeżeli jest duży wiatr to i na ulicy 
jest  bałagan.  W 2011 roku jest  już  za  późno.  Jednak radny chciałby by w roku 2012 
władze pochyliły się nad problemem przeniesienia targowiska w inne miejsce.  Ten temat 
był omawiany na komisjach. Wszyscy go popierali bo przy takiej drodze jaką ma być 634 
to targowisko w tym miejscu nie jest do utrzymania. Może stworzyć targowisko lokalne, 
które byłoby czynne tylko raz w tygodniu, dla starszych ludzi, którzy nie mogliby pojechać 
dalej. 

Igor Sulich – radny
Ponownie  wrócił  do  przedstawionej  prezentacji,  w  której  była  mowa  o  systemie 
identyfikacji wizualnej za 65 000 zł. Prosił o informację co dokładnie zostało wykonane za 
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te 65 000 zł. Kto zdecydował, że jest taka potrzeba wykonania tego systemu identyfikacji 
wizualnej ? Czy to było wcześniej planowane ?

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Obiecał, że poprosi odpowiedni wydział Urzędu Miejskiego by takie informacje radnemu 
przygotował 

Emil Wiatrak – radny
W  załączniku  Nr  7  –  Plan  dochodów i  wydatków  rachunków dochodów oświatowych 
jednostek  budżetowych  na 2012 rok  jest  tak  sytuacja  że:  w poprzednim budżecie  był 
wymieniony Zespół Szkół w Duczkach, a w nowym budżecie tego nie ma. Zapytał co się 
stał, że w większości jednostek dochody i wydatki wzrastają, natomiast w Zespole Szkół 
Nr 5 maleją o 13 000 zł.
Radny prosił o informację dotyczącą działu 756 w dochodach i podatek od nieruchomości. 
Jest  tu  wpisany  wzrost  o  2  500  000  zł.  To  jest  większa  kwota  niż  planowana  na 
poprzedniej sesji w związku z podwyżką podatków. Dlaczego tak jest ?
W  tym  samym  dziale  w  przypadku  wpływu  z  tytułu  podatku  od  czynności  cywilno 
-prawnych – jest mniej zapisane niż spodziewano się otrzymać w zeszłym roku. Dlaczego 
tak jest ?
Miał także zapytanie dotyczące działu 758.

Halina Bonecka – Dyrektor ZEASiP. 
W tym zestawieniu nie ma Zespołu Szkół w Duczkach , gdyż od 1 września 2011 roku 
żywienie dzieci i młodzieży w Zespole Szkół w Duczkach przejęło Przedszkole. Została 
więc zlikwidowana kuchnia. Dlatego też nie ma rachunku dochodów własnych. Natomiast 
w Zespole Szkół Nr 5 nie maleją dochody i wydatki a wręcz rosną.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
W  budżecie  2012  roku  uwzględniono  nie  tylko  podwyżkę  podatków,  które  zostały 
wprowadzone uchwałą na poprzedniej sesji, ale również corocznie zwiększa się zakres 
opodatkowania  nieruchomości,  przybywa  nowych  nieruchomości,  które  są 
opodatkowywane  od  przyszłego  roku  po  oddaniu  do  użytkowania.  W  związku  z  tym 
pojawiają się nowe przedmioty opodatkowania i z tego wynika większa kwota dochodu.
W przypadku podatku od czynności cywilno prawnych to Skarbnik wyjaśniła, że w 2011 
roku nie jest tak wysokie jak było planowane, ale jest to związane z sytuacją finansowa 
kraju. Podatek jest związany z obrotem nieruchomości. To głównie z tego tytułu są wpływy 
z tego podatku. Jeżeli jest mniej ilości tych transakcji to i wpływy z tego podatku zostały 
zmniejszone.  Dlatego  aby  budżet  był  realny  do  wykonania  to  te  dochody  zostały 
zaplanowane w niższej wysokości. 

Emil Wiatrak – radny
Zadawał te pytania, gdyż w sprawozdaniu za 2010 rok ta kwota podatku od czynności 
cywilno-Prawnych wynosiła 2 600 000 zł a na rok 2012 wynosi 2 300 000 zł. To radnego 
zaniepokoiło.
Prosił  też o wyjaśnienie tego, że w dziale 758 – dochody, pojawiła się pozycja ; różne 
rozliczenia finansowe i tu jest 1 000 000 zł 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Odpowiedziała, że w tej klasyfikacji zostały zaplanowane dochody z tytułu planowanego 
odzyskania  podatku  VAT  od  inwestycji  i  wydatków  bieżących  poczynione  w  latach 
ubiegłych. Obecnie gmina jest na etapie realizacji projektu odzyskiwania podatku VAT od 
inwestycji  w 2007 roku.  W budżecie zaplanowana jest  również kwota  podatku na lata 
przyszłe.  Jaka to  będzie  ostatecznie kwota,  będzie  wiadomo po złożeniu  korekt   i  po 
kontroli  Urzędu Skarbowego. Omawiany dochód jest dochodem nowym planowanym w 
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tym roku i właśnie w takiej wysokości jaka zauważył radny Emil Wiatrak. 

Emil Wiatrak – radny
W dziale 926 – kultura fizyczna- chodzi tu o wpływy z usług. Planowano w br. kwotę 2 660 
000 zł, a teraz 2 058 000 zł. Jest to dochód basenu. Radny zapytał dlaczego tak jest i czy 
to  jakieś  kalkulacje  się  nie  sprawdziły  i  basen  przynosi  mniejsze  dochody  niż  były 
planowane wcześniej ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Kwota o która radny pyta jest zaplanowana w omawianym budżecie zgodnie z pismem 
OSiR, który przeanalizował wpływy i stwierdzi, że  kwoty szacowane na 2011 rok jeszcze 
przed otwarciem basenu, były nie do końca oszacowane w odpowiedniej wysokości i były 
za  duże.  Obecnie  na  podstawie  sprzedaży  biletów  do  za  miesiące  czerwiec,  lipiec, 
sierpień  i  część  września  wprowadzono  do  projektu  budżetu  realną  kwotę  dochodów. 
Ostateczna  kwota  wpływów  będzie  znana  po  upływie  jednego  roku  funkcjonowania 
basenu. Będzie wiadomo kiedy jest przerwa technologiczna, jak długo ona będzie trwała i 
jaki w związku z tym będzie spadek dochodów.

Emil Wiatrak – radny
Wydatki  majątkowe w dziale  700 –  gospodarka  mieszkaniowa –  radnemu chodziło  o 
kwotę 5 000 000 zł. Wcześniej planowano wpływy z tego tytułu w wysokości niecałych 4 
000 000 zł. Zapytał jak dużo nieruchomości planuje się sprzedać w nadchodzącym 2012 
roku ?
Sebastian Bała – naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami
Obecnie jest  7  czy 8 działek przygotowanych do wystawienia do sprzedaży w drugim 
przetargu. Są dwa lokale mieszkalne na ul.  Sikorskiego i  są w przygotowaniu projekty 
uchwał dot. zbycia 12 działek w różnych rejonach miasta.

Emil Wiatrak – radny
W prezentacji była mowa o budowie ul. Matejki. Radny zapytał ile miejsc parkingowych 
zostało zaplanowanych w projekcie ul. Matejki. Na tej ulicy funkcjonuje wiele firm ok 4-5. 
Do tego dochodzi targowisko. Dlatego radny uznał to za ważna sprawę. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
 Uważał, że w związku z bliskością targowiska, to tych miejsc zawsze będzie za mało. 

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego. 
Nie  pamiętała  ile  tych  miejsc  parkingowych  zaplanowano.  Są  zaprojektowane  zatoki. 
Uwzględniono propozycje mieszkańców. Jednak wszystko działo się w ramach możliwości 
jakimi dysponowano przy tworzeniu tego projektu. 

Andrzej Żelezik – radny
Uzasadnił swoją decyzję głosowania za wnioskiem radnego Igora Sulicha. Powiedział, że 
tak jak po drugiej stronie torów są ulice Wiosenna i Tęczowa które stanowią północną 
obwodnicę miasta, to tak w południowej części taka obwodnicą byłaby ul. Partyzantów. 
Mogłaby  ona  być  obwodnicą  miasta  od  Kobyłki,  aż  po  Majdan.   Zanim  zostanie 
zmodernizowana droga 634 to na ten okres bardzo by pomógł remont ul. Partyzantów i to 
nie tylko mieszkańcom miasta ale i wszystkim, którzy chcieliby w miarę szybko przejechać 
przez Wołomin.  Dlatego uważał, że jak najszybciej należałoby rozpocząć modernizację ul. 
Partyzantów.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przypomniał,  że  w 2011 roku wykonano ul.  Rycerską.  W przyszłym planowane są  ul. 
Lipiny B, Szarych Szeregów i Czwartaków. Jeżeli się uda to może i nakładkę asfaltową na 
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ul. Lipiny Kąty. To będzie się wpisywać w taka małą obwodnicę. Dlatego nie zastanawia 
się burmistrz czy remontować ul. Partyzantów, lecz kiedy. O tym myśli się o ty, W 2012 
roku  wykona  się  wspomniany  wcześniej  trójkąt  ulic  to  kolejnym  etapem  będzie  ul. 
Partyzantów.

Marek Górski – radny
W dochodach w rozdziale 92604 § 750 jest wpisana kwota 6 500 zł – radny zapytał co to 
jest za kwota ?
Drugie  pytanie  dotyczyło  wynajmu  pomieszczeń  po  bibliotece  w  budynku  przy  ul. 
Wileńskiej 23. Czy to wynajęto na dłuższy okres i w jakim paragrafie ujęte są dochody z 
tego tytułu. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Odpowiedziała, że w dziale 92604 § 750 są to środki z tytułu najmu sali w OSiR Huragan 
w Wołominie.
Natomiast co do wynajmu pomieszczeń po bibliotece to dochody z tego tytułu nie zostały 
ujęte  w  projekcie  budżetu,  ponieważ  wynajem nastąpił  już  po  przygotowaniu  projektu 
budżetu na 2012 rok. Dochody z tego tytułu wpłyną na § 705 – gospodarko gruntami i 
nieruchomościami, dochody z najmu i dzierżawy składników majątkowych. Obecnie jest 
tam zaplanowane 335 000 zł. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Kwestia budynku po starej bibliotece była przedmiotem rozmów na posiedzeniach komisji i 
na  prezydium.  Wycofano  sprawę  sprzedaży  tego  budynku  z  sesji  Rady  Miejskiej  by 
zastanowić  się  jak  najlepiej  ten  teren  wykorzystać  i  ewentualnie  doprowadzić  do  jego 
sprzedaży w 2012 roku. Budynek jest wynajmowany na cele handlowe. Jeżeli wyniknie 
kwestia  sprzedaży  i  zajdzie  taka  potrzeba  to  wynajmujący  opuści  budynek  w  ciągu 
miesiąca lub nawet w ciągu dwóch tygodni. Zdecydowano się na to by budynek nie stał 
pusty, a jednocześnie wpłynie do budżetu trochę środków z tytułu najmu. 

Andrzej Żelezik – radny
Uważał, że jest to bardzo chwalebne, iż zostało to wynajęte człowiekowi, który chce po 
drugiej  stronie  ulicy  wybudować  pawilon  o  lepszym  wyglądzie  niż  ten,  który  stał  tam 
dotychczas. 

Marek Górski – radny
Powrócił do prezentacji i zapytał na czym polega inkubator przedsiębiorczości i budowa 
marki Wołomin ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
W  prezentacji  zagadnienia  były  podane  ogólnie  i  nie  chciał  by  odnosić  się  do  tych 
sformułowań szczegółowo. Budowa marki to zmiana infrastruktury aby miasto było inaczej 
odbierane. Chodzi o to by Wołomin dobrze się kojarzył.

Robert Szumski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Pozyskiwania Środków
Inkubator  przedsiębiorczości  to  jest  wyodrębniony  w  ramach  jednego  budynku  i 
udostępniane  dla  przedsiębiorców  na  preferencyjnych  warunkach  lokale  biurowe  z 
obsługa administracyjną tj biurową ale często też finansową. W lokalach tych początkujący 
przedsiębiorcy mogą prowadzić działalność na preferencyjnych warunkach przez okres ok. 
3  lat  od  chwili  rozpoczęcia  działalności.  Inkubator  działa  na  zasadach  fundacji, 
stowarzyszenia lub spółki prawa handlowego. Powołanie spółki wiąże się z kosztami po 
stronie  gminy.  Jest  to  przede  wszystkim  koszt  budynku  z  odpowiednią  liczba  lokali 
przystosowanych do prowadzenia działalności gospodarczej, koszty obsługi, utrzymania i 
koszty  promocji,  znalezienie  odpowiedniego  partnera  do  współpracy  lub  prowadzenia 
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takiego inkubatora.

Marek Górski – radny
Zapytał Burmistrza gdzie przewiduje utworzenie takiego miejsca ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział radnemu, że ten pomysł z inkubatorem przedsiębiorczości to jest jedno z 
pomysłów, które  można by było realizować. Należy się zastanowić nad tym. To są tylko 
plany. Jeżeli radny zwróciłby uwagę to zauważyłby, że w prezentacji było kilka punktów 
mówiących o pomysłach i zastanowieniu się w którym kierunku pójść. 

Rafał Biały – radny
Ponieważ w związku z projektem budżetu, kilku radnych pytało o sprawy merytoryczne z 
zakresu sportu czyli OSiR czy PWiK, to radny kolejny raz prosi by na sesję rady czy na 
posiedzenia  komisji  przychodziły  osoby  odpowiedzialne  za  poszczególne  obszary.  Na 
toczącej  się  sesji  brak  Dyrektora  OSiR,  brak  Prezesa  PWiK.  Zdaniem  radnego  na 
najważniejszej  w  roku  sesji  jaką  jest  sesja  budżetowa,  a  radni  mają  podjąć  decyzję 
najlepszą dla  miasta,  to  radny chciałby by na  sali  obrad byli  obecni  wszyscy podlegli 
burmistrzowi  pracownicy,  którzy  maja  odpowiednią  wiedzę  i  kompetencje  do  tego  by 
wszelkie możliwe niejasności wyjaśnić.  Radny już kiedyś prosił by na sesję i posiedzenia 
komisji  przychodzili  naczelnicy  poszczególnych  wydziałów.  Przez  jakiś  czas  to  się 
poprawiło. Jednak na toczącej sesji radny jest rozczarowany brakiem wielu pracowników 
merytorycznych z różnych obszarów działalności  gminy.  Dlatego prosił  by jednak jego 
wniosek został wzięty pod uwagę w kolejnych obradach. I nie chodzi o to by wyrywkowo 
kogoś wzywać w razie takiej potrzeby. Chodzi o to, że skoro radni poświęcają cały dzień 
na to by obradować nad budżetem, to radny chciałby by te osoby, które potrafiłyby udzielić 
odpowiedzi  na  pytania  radnych  były  na  sali.  Przecież  te  osoby  składają  raporty 
Burmistrzowi i składały tez swoje propozycje do budżetu. Każdy z podległych Burmistrzowi 
dyrektorów jednostek  przygotowują  swoje  wnioski  do  budżetu.  Skoro  więc  radni  mają 
uchwalić dla tych jednostek budżety, to wypadało by dyrektorzy i prezesi tych jednostek 
byli obecni na sesji. 

Igor Sulich – radny
Chciał  usłyszeć  więcej  szczegółów  dotyczących  działu  600  –  transport  i  łączność. 
Dokładnie  radnemu  chodziło  o  §  4300  –  zakup  usług  pozostałych.  Zrozumiał,  że  te 
planowane 3 400 000 zł to jest i wspólny bilet i komunikacja miejska. Na jednej z komisji 
gospodarki była mowa o tym, że miał być rozstrzygnięty przetarg tak by z dniem 1 stycznia 
2012 roku ruszyła komunikacja autobusowa łącząca różne miejscowości z Wołominem. 
Poprosił  o  informację,  czy  są  przewidywane  nowe linie  komunikacji  miejskiej,  czy  też 
pozostaje to co było, a jednocześnie na co zostaną przeznaczone środki przewidziane na 
„wspólny bilet” ?

Krzysztof Kuśmierowski – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego i Terenów Publicznych
Wyjaśnił, że kwota w dziale 600 § 4300 obejmuje łącznie trzy zadania tj.: wspólny bilet, 
nocna  linię  autobusową  i  komunikację  miejską.  Komunikacja  Miejska  jest  na  etapie 
otwarcia ofert.  Zgłosiło się czterech oferentów. Te oferty są badane i  ich analizowania. 
Uwzględniając  sugestie  mieszkańców  linie  autobusowe  komunikacji  miejskiej  zostały 
rozszerzone o miejscowości:  Cięciwa,  Mostówka,  Stare Grabie oraz zmieniona została 
trasa  w  Lipinkach.  Te  cztery  propozycje  o  które  wnioskowali  mieszkańcy  zostały 
uwzględnione. Zmniejszono jednak ilość kursów z 10 do 8 w ciągu dnia. Po ocenie ofert 
przystąpi się do sporządzenia rozkładu. Wszystko wskazuje na to, że od 1 stycznia 2012 
roku rozpocznie działanie rozszerzona linia komunikacji miejskiej. 
Jeżeli chodzi o wspólny bilet to jak wiadomo Dyrektor Ruta wypowiedział gminom leżącym 
na trasie  przejazdu kolei  mazowieckich  „wspólny bilet”  gmina Wołomin  znajduje  się  w 
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ramach tego wypowiedzenia. Wypowiedzenie zostało przesłane z dniem 30 listopada 2011 
roku.  W  związku  z  czym,  zgodnie  z  zawartym  porozumieniem  termin  rozwiązania 
porozumienia upływa z ostatnim dniem lutego. Na bazie tych dokumentów, które obecnie 
są,  od  dnia  1  marca 2012  roku  nie  będzie  obowiązywał  wspólny bilet.  Jednak  kwota 
zawarta w propozycjach budżetowych uwzględniała podwyżki z jakimi wystąpiło do gminy 
ZTM. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Wprawdzie ZTM wypowiedziało umowę, ale jeszcze prowadzone są rozmowy.  Dlatego 
zaplanowane  środki  powinny jeszcze pozostać  na  wskazanym paragrafie  na  wypadek 
gdyby udało się uzyskać jakieś porozumienie. Jest to wykazanie dobrej woli wobec ZTM. 

Arleta Dębkowska – radna
Doszły do niej wiadomości o jakiejś alternatywie dla „wspólnego biletu”. Chciał wiedzieć 
czy jest coś takiego planowane ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina.
Wyjaśnił,  że  trwają  rozmowy  z  koleją,  bo  znaleźć  jakąś  alternatywę  jest  trudno. 
Analizowana jest możliwość dopłaty przez urząd do mieszkańców pewnych kwot.  Jednak 
w ramach „wspólnego biletu” na podstawie biletu kupionego w Wołominie można dojechać 
koleją do Warszawy, a potem poruszać się po Warszawie komunikacja miejską.  

Arleta Dębkowska – radna
W kolejnym pytaniu prosiła o informację, czy przewidywana jest dalsza budowa chodnika 
w ul. Kościelnej ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział,  że  są  plany  przebudowy  tego  chodnika  aż  do  ul.  Sikorskiego  po  obu 
stronach ul. Kościelnej. 

Wojciech Plichta – radny
Dochody z wynajmu sali na OSiR zaplanowane są na poziomie 6 500 zł rocznie. Dzieląc 
to  na  12  miesięcy  daje  to  kwotę  500  zł  miesięcznie.  Patrząc  na   koszt  za  godzinę 
korzystania z sali gimnastycznej to okaże się, że jest ona wynajmowana raz w tygodniu. 
Według oceny radnego jest ona wynajmowana dużo częściej. Gdyby licząc, że jest ona 
wynajmowana  po  godzinie  dwa  razy  w  tygodniu  to  dałoby  to  kwotę  12  000  zł.  w 
przychodach miasta.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Obiecał, że szczegółowo na ten temat będzie można porozmawiać na posiedzeniu Komisji 
Edukacji, bo obecnie na sali nie ma Dyrektora OSiR. 

Wojciech Plichta – radny
Poprosił  o zestawienie zawierające informację, kto korzysta z sali  na OSiR, kto za nią 
płaci, a kto nie.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Prosił  radnego,  by  ten  złożył  oficjalne  pismo  w  tej  sprawie.  Będzie  mu  łatwiej 
odpowiedzieć. 

Igor Sulich – radny
 Burmistrz mówił o nowych etatach w wydziale urbanistyki. Radny chciał się dowiedzieć 
jak to się ma do § 4300 w dziale 710, gdzie na zakup usług pozostałych związanych z 
planami zagospodarowania przestrzennego jest 750 000 zł. 
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Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Wyjaśnił, że z tych pieniędzy zostaną zapłacone usługi sporządzania miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego jak również za projekty decyzji o warunkach zabudowy 
i inwestycji celu publicznego.

Igor Sulich – radny
Zrozumiał,  że  to  o  czym  mówi  Zastępca  Burmistrza  Sylwester  Jagodziński,  to  są  te 
zadania  do których  wykonywania jest  planowane zatrudnienie  3  lub  4 pracowników w 
Wydziale Urbanistyki. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
powiedział,  że  jeśli  powstanie  pracownia  urbanistyczna,  która  wykona  te  prace  to  w 
omawianym paragrafie pojawią się oszczędności. 

Igor Sulich – radny
Nie rozumiał jak był przygotowywany projekt budżetu. Bo albo zwiększa się środki w dziale 
osobowym na zatrudnienie dodatkowych pracowników, albo korzysta się z usług innych 
podmiotów.  Twórcy  zaplanowali  i  jedno  i  drugie  ,  a  teraz  mówią  że  będą  jakieś 
oszczędności.  Zdaniem  radnego  tak  się  w  budżecie  nie  robi.  Zostały  zaplanowane 
podwójne pieniądze i na etaty i na usługi.  

 Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Nie jest  tak,  że pracownie architektoniczne jest  bardzo łatwo utworzyć.  Potrzebny jest 
urbanista z uprawnieniami. Jeśli znalazłby się taki urbanista, to pracownia rozpoczęłaby 
działalność.  Na  razie  trzeba  było  zabezpieczyć  pieniądze,  by  wydawanie  decyzji  o 
warunkach zabudowy szło  sprawnie.  Stąd zabezpieczone w budżecie  pieniądze na te 
usługi. Gdyby nie zostały one wykorzystane to rada może je przenieść na dowolny cel. 

Igor Sulich – radny
Prosił  by w protokole z sesji  zostało zapisane, że w budżecie jest  zabezpieczone 750 
000zł na plany i wydawanie decyzji, oraz są pieniądze w tej samej wysokości na nowe 
etaty wykonujące to samo. 
W  miesiącu  lutym  2011  roku  na  spotkaniach  odbyła  się  dyskusja  o  liczbie  etatów w 
urzędzie.  Radny poprosił o informację jaka obecnie jest liczba etatów w urzędzie i czy 
Burmistrz planuje zwiększenie liczby etatów. Jeżeli tak to o ile ?

Roman Kroner – Naczelnik Wydziału Kadr i Administracji
Na dzień 30 listopada 2011 roku w Urzędzie Miejskim było 23,38 etatu, a w przyszłym roku 
planuje się 126,9 etatu według planowanych struktur organizacyjnych. 

Igor Sulich – radny
Powiedział, że na spotkaniach o których mówił padła liczba 108 etatów. Dlatego chciał się 
dowiedzieć jakie to nowe etaty przybyły.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
prosił by radny złożył w tej sprawie pismo, bo nie jest przygotowany by tym się zajmować. 
Radny otrzyma odpowiedź na to pismo.

Michał Milewski – radny
Prosił skarbnika o wyjaśnienie czy kwota 6 500 zł o których mówili radni Marek Górski i 
Wojciech Plichta to są dochody za wynajem sali w OSiR, czy to jest za pomieszczenia na 
basenie ?
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Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Odpowiedziała, że wymieniona kwota to jest z tytułu wynajęcia sali na OSiR. Za wynajęcie 
pomieszczeń na basenie to kwota ponad 100 000 zł.

Dominik Kozaczka – radny
Dziwił  się odpowiedzi  burmistrza, że jest  nieprzygotowany.  Przypomniał,  że na Komisji 
Gospodarki  w  ubiegły  piątek,  gdy  Burmistrz  wraz  z  Panem  Józefem  Wierzbowskim 
przedstawiał propozycję nowych etatów, to radny prosił o przygotowanie takiego właśnie 
zestawienia.  Takie  zadanie  od  Burmistrza  otrzymał  Pan  Roman  Kroner.  Teraz  radny 
usłyszał, że nikt z pracowników nie jest przygotowany do udzielenia takiej  odpowiedzi. 
Dlatego  radny  wnioskował,  by  na  każdą  komisje  przychodził  pracownik  urzędu,  który 
zanotuje o co pytają radni. Na posiedzeniach komisji radni zadają pytania. Burmistrzowie 
notują sobie czego ono dotyczyło. Jednak gdy na sesji padnie o to pytanie to odpowiedzi 
nie ma, bo nikt nie jest do niej przygotowany. 

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Zaproponował żeby radny złożył wniosek formalny o zwiększenie liczby etatów o jedną 
osobę do obsługi radnego, by osoba ta odpowiadała na pytania , przygotowywała pisma, 
kserowała dokumenty, a dodatkowo jeszcze notowała pytania radnego. 

Emil Wiatrak – radny
Wracając  do  środków  przewidzianych  na  wykonywanie  planów  zagospodarowania 
przestrzennego, radny pamięta, że w odpowiedzi na posiedzeniu komisji  usłyszał, iż te 
środki  zostaną  wykorzystane  m.in.  do  rozliczeń  planów,  które  na  podstawie 
wcześniejszych umów zostały wykonane, ale ich rozliczenie nastąpi w w 2012 roku. 
Radny nie znalazł w projekcie budżetu zapisu dot. środków na wyłapywanie bezdomnych 
zwierząt i schroniska. W 2011 roku było 211 000 zł. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
W 2011 roku był taki dział w którym były środki na wyłapywanie bezdomnych zwierząt. Już 
w trakcie roku było to zmieniane, ponieważ u nas formalnie takiego schroniska nie ma i 
było to nieprawidłowo klasyfikowane.  W budżecie  2012 roku jest to w rozdziale  90095 § 
430,  razem  z  innymi  zadaniami.  Nie  ma  wyodrębnionej  kwoty  na  wyłapywanie 
bezdomnych zwierząt. 

Emil Wiatrak – radny
W dziale 926 pojawiła się nowa pozycja – kultura fizyczna.  Jest tam coś czego nie było w 
poprzednim budżecie tj, dodatkowe wynagrodzenia roczne ok. 25 000 zł.  Zapytał z czego 
wynika konieczność dodatkowych wynagrodzeń.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
W 2011 roku basen był czynny od czerwca, a dodatkowe wynagrodzenie roczne, zgodnie 
z przepisami przysługuje pracownikom po przepracowaniu min. 6 miesięcy. W 2011 roku 
nie było obowiązku planowanie, ponieważ zgodnie z przepisami nikomu to wynagrodzenie 
roczne  nie  przysługiwało.   Ale  już  w  2012  roku  taki  paragraf  trzeba  zaplanować  i 
dodatkowe wynagrodzenie roczne wypłacić osobom którym będzie ono przysługiwało. 

Igor Sulich – radny
Zapytał Skarbnika Gminy, jakie założenia przyjęła do kwoty w § 4010 – wynagrodzenia 
osobowe pracowników. Jeżeli w 2011 roku było to 5 430 000 zł i to było na 108 etatów. To 
jakie założenia zostały przyjęte dla 2012 roku, że wyszło 6 586 000zł, czyli kwota o 1 100 
000 zł większa. O ile etatów więcej zaplanowano ?

38



Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła,  że to nie jest  tak,  że to ona każdą pozycje w budżecie planuje.  To planują 
komórki  organizacyjne  urzędu  lub  gminy,  które  za  dany  dział  odpowiadają.  Za 
wynagrodzenia  osobowe  pracowników  w  Urzędzie  Miejskim  w  Wołominie  odpowiada 
Wydział  Kadr  i  Administracji.  We  wniosku  zapisana  w  projekcie  budżetu  kwota  była 
planowana na 126,9 etatów. 

Roman Kroner – Naczelnik Wydziału Kadr i Administracji
Wyjaśnił,  że założenie było takie, iż zgodnie ze struktura na 126,9 etatu i  zawartych z 
pracownikami umów na utrzymanie tego zatrudnienia  potrzeba jest ok. 6 293 365 zł. Do 
tego  należy  doliczyć  wysługę  lat  przysługująca  pracownikom  urzędu.  Należy  doliczyć 
powroty z urlopów wychowawczych, 1% wzrost wynagrodzeń z tytułu wysługi lat, nagrody 
jubileuszowe, odprawę emerytalną i  wskaźnik inflacji,  który we wrześniu był  liczony na 
poziomie 2,8%. Do tego dochodzi dotacja z Urzędu Wojewódzkiego za realizację zadań z 
zakresu administracji rządowej. Do tego dochodzi jeszcze wzrost stawki rentowej, na co 
również muszą być zabezpieczone pieniądze. 

Igor Sulich – radny
Naczelnik Roman Kroner mówił o kwocie 6 293 000 zł i że jest to m.in. skalkulowane na 
podstawie inflacji i 1% dodatku za wysługę lat. Prosił o informację jakie jeszcze elementy 
wchodzą   w  skład  tego  wzrostu.  Jeżeli  było  5  430  000  zł  ,  dodać  do  tego  inflację  i 
kilkanaście etatów,  to nadal  nie  daje to  kwoty zapisanej  w projekcie  budżetu. Prosił  o 
przedstawienie  średniego  wynagrodzenia  naczelnika  i  średniego  wynagrodzenia 
pracownika. Jakie były to kwoty na koniec 2010 roku i jakie były na koniec 2011 roku. O 
takie informacje ktos prosił już na posiedzeniach komisji.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Przypomniał,  że wzrost  środków na wynagrodzenia to jest  również kwestia utworzenia 
biura projektowego w urbanistyce. O tym była mowa na posiedzeniach komisji i wcześniej 
na toczącej się sesji. Zostaną przygotowane informacje o które prosi radny i zostaną mu 
udostępnione.

Roman Kroner – Naczelnik Wydziału Kadr i Administracji
Przypomniał, że radny prosił o średnie wynagrodzenie na etat  na koniec listopada 2011 
roku. Średnie wynagrodzenie w urzędzie w przeliczeniu na jeden etat na koniec listopada 
wynosiło 3 828 zł. brutto.

Igor Sulich – radny
Oczekuje  na  informację  o  średnim wynagrodzeniu  naczelnika  i  pracownika  urzędu na 
koniec listopada 2010 roku i na koniec listopada 2011 roku

Leszek Czarzasty – radny
Zgłosił wniosek formalny o zamkniecie dyskusji na temat uchwały budżetowej. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Miał wrażenie , że gro pytań nie dotyczy projektu budżetu, a dyskusje staja się coraz mniej 
merytoryczne a coraz bardziej nieprzyjemne. Chciałby tego uniknąć.

Igor Sulich – radny
Uważał,  że rolą przewodniczącego obrad jest  kierowanie dyskusji  na temat.  Jeżeli  ma 
toczyć się dyskusja  na temat budżetu to radni powinni mieć możliwość wyjaśnić swoje 
wątpliwości. Mieszkańcy, którzy przyszli wysłuchać dyskusji o tym co jest w tym budżecie i 
jakie są do niego uwagi.  Nie powinno się zamykać dyskusji.  Wniosek radnego Leszka 
Czarzastego  może  zostać  przyjęty  i  zostanie  przegłosowana  uchwała  budżetowa,  a 
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zdaniem radnego nic nie zostanie wyjaśnione. Jest dużo wątpliwości. 

Wniosek radnego Leszka Czarzastego o zamkniecie dyskusji nad projektem budżetu na 
2012 rok nie został przyjęty w głosowaniu jawnym za wnioskiem – 7 głosów, przeciw-08 
głosów, wstrz. -5 osób. 

Dominik Kozaczka – radny.
Powtórzył swoje pytanie zadawane na posiedzeniu Komisji gospodarki: Ile było etatów w 
Urzędzie Miejskim gdy Burmistrz Ryszard Madziar obejmował swoja funkcję w grudniu 
ubiegłego roku ? 
Radny usłyszał podpowiedź obecnego na sali byłego burmistrza, że w grudniu 2010 roku 
było 102 etaty. Porównał to z informacją, że obecnie w urzędzie jest 129 etatów.  Poprosił 
więc Naczelnika Kadr Romana Kronera o weryfikację tych danych.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Prosił  by radni zadawali konkretne pytania, a najlepiej na piśmie w formie zapytań czy 
interpelacji. Wtedy łatwiej jest udzielić konkretnej odpowiedzi. Gdy pytania są niedokładnie 
sformułowane to powstają spory co do ich treści. 

Krzysztof Wytrykus – Wiceprzewodniczący Rady 
Jego  wystąpienie  nie  dotyczyło  budżetu,  bo  jak  powiedział  swoje  pytania  do  tego 
dokumentu zadał w innym czasie – na posiedzeniach komisji. 
Poinformował, że zgłosił się do niego przedstawiciel chóru Wołomińskiego z pytaniem czy 
mogliby dać koncert  kolęd na sesji  Rady Miejskiej.  W przyszłym roku zespół  obchodzi 
dwudziestolecie  jego  istnienia.  Tym  występem  na  sali  obrad  Rady  Miejskiej  chciano 
rozpocząć obchody tej  rocznicy.  Wiceprzewodniczący Rady zaprosił  artystów na godz. 
16:30 uważając, że o tej porze zakończy się dyskusja na temat budżetu. Jeżeli dyskusja 
nad budżetem ma potrwać jeszcze dłużej to prosił o danie im możliwości wystąpienia.

Andrzej Żelezik – radny
Usłyszał, że stworzenie nowej komórki urbanistyki zależy od znalezienia pracowników z 
uprawnieniami. Powiedział, że przyjmując nowych pracowników, a zwalniając tych którzy 
do tej  pory pracowali,  to  jest  zbyt  łatwe podchodzenie do tej  wymiany.  W urbanistyce 
pracowała  Pani  inżynier  architekt  Wanda  Grygo,  która  posiadała  odpowiednie 
uprawnienia. Bardzo wiele dla gminy zrobiła zarówno pod kątem Studium jak i pod kątem 
planów  zagospodarowania.  Radny  apelował  o  szanowanie  tych  pracowników,  którzy 
naprawdę są niezbędni dla prawidłowego prowadzenia prac. Potem okazuje się jak trudno 
jest znaleźć dobrego pracownika, który gdy tylko odszedł z urzędu w Wołominie, zaraz był 
zatrudniany w innych gminach. 

Grażyna Więch – radna
Uważała, że jeżeli ma być zakończona dyskusja na temat budżetu to radni powinni się 
wzajemnie  słuchać.  Większość  pytań,  które  padają  teraz  na  sesji,  zostały  zadane  na 
posiedzeniu   Komisji  Gospodarki  i  Komisji  Finansów  Gminnych  przez  tych  samych 
radnych. Odpowiedzi wszyscy radni znają. Miała wrażenie, że za chwilę wstanie któryś z 
radnych i zada to samo pytanie, które było już zadane na początku toczącej się dyskusji. 
Zaapelowała  do  Przewodniczącego  Rady  aby  zdyscyplinował  radnych  by  zadawali 
konkretne pytania i by były udzielane odpowiedzi. W innym przypadku, radna obawiała się 
trwania dyskusji jeszcze przez wiele godzin. 

Michał Milewski – radny
Nie  zgodził  się  ze  zdaniem radnej  Grażyny Więch.  Jego  zdaniem dyskusja  na  temat 
budżetu to nie jest tylko pytanie i odpowiedź na nie. To jest dyskusja i to jest zapisane w 
statucie. Można wypowiadać się w sposób w jaki wypowiadał się radny Andrzej Żelezik i 
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można zadawać pytania na które naczelnicy bądź burmistrz odpowiadają. Jeżeli będzie 
potrzeba  prowadzenia  dyskusji  jeszcze  przez  10  godzin  to  obowiązkiem radnych  jest 
siedzenie na sali obrad jeszcze przez te 10 godzin. Gdyby przypomnieć sesje z jednej z 
wcześniejszych  kadencji  to  też  trwały  one  po  kilkanaście  godzin.  Wtedy  nikt  nie 
protestował. Radny uważał, że jeżeli ktoś chce dyskutować to należy mu pozwolić.  Do 
momentu gdy jest quorum to dyskusja będzie trwała. 

Igor Sulich – radny
W  dziale  700  rozdział  75075  §  4300  –  zakup  usług  pozostałych  –  radny  prosił  o 
wyjaśnienie wzrostu w tym paragrafie. W roku 2010 zgodnie z wykonaniem było to 414 
821, 77 zł. W  budżecie na 2011 rok zaplanowano kwotę 617 000 zł. Na toczącej się sesji 
będzie  podejmowana  uchwała,  która  zwiększy  tą  kwotę  do  680  000  zł.  Oznacza  to 
zwiększenie pomiędzy rokiem 2010 a 2011 praktycznie o 50%. W projekcie budżetu na 
2012 rok dokładnie w tym samym paragrafie jest już 1 110 000 zł to jest zwiększenie od 
końca 2010 roku o 648 000 zł.  Radny chciał  wiedzieć  na co  te  pieniądze mają  być 
wydane  i  skąd  ten  wzrost.  Można  zrozumieć  inflację  5-10%.   To  wydaje  się  mocno 
przeszacowane o ponad 100%.

Anita Grabowska – Skarbnik 
Poprosiła o potwierdzenie, czy radnemu chodzi o rozdział 75023 § 4300, a otrzymawszy je 
wyjaśniła,  że  Minister  Finansów  w  rozporządzeniu  w  sprawie  klasyfikacji  budżetowej 
zlikwidował  rozdział  75647  który  brzmi:  „pobór  podatków,  opłat  i  niepodatkowych 
należności budżetowych, w którym to rozdziale były zaplanowane w 2011 roku i latach 
poprzednich  wydatki  związane  z  poborem podatków i  opłat  lokalnych  w  gminie”.  Taki 
rozdział od dnia 1 stycznia 2012 roku nie istnieje i wszystkie wydatki ponoszone z tego 
tytułu zostały przeniesione do działu 75023 do § 4300.

Igor Sulich – radny
Zapytał jaka to była kwota przeniesiona z tego paragrafu ? Zazwyczaj było to ok. 200 000 
zł . Jeśli chodzi o wynagrodzenia sołtysów. Jednak tutaj jest wzrost o 600 000 zł. W którym 
dziale  było wcześniej te 400 000zł.  o które nastąpiło zwiększenie.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Poinformowała,  że  wcześniej  był  to  rozdział  75647  -  pobór  podatków,  opłat  i 
niepodatkowych należności budżetowych,. Plan wydatków w tym rozdziale na dzień 30 
września 2011 roku wynosił 381 000 zł.

Igor Sulich – radny
Dopytywał co z reszta wzrostu tej kwoty i jakie jest tego uzasadnienie ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Uzupełniając swoje wyjaśnienia powiedziała, że ze wspomnianego paragrafu płaci się np. 
usługi pocztowe, które ze względu ze stale wzrastającą liczbę pism  urzędu wzrastają i to 
nie tylko o wskaźnik inflacji.  Jest to związane z tym, że w 2011 roku nastąpiły zakupy 
sprzętu  i  zakończono  realizacje  projektu  e-  Wołomin  –  zakup  sprzętu  i  utworzenie 
platformy cyfrowej. W związku z tym pojawiają się nowe koszty utrzymania, które do tej 
pory nie były zaplanowane w budżecie ponieważ nie było tego typu urządzeń. Wprawdzie 
zakup tych urządzeń jest z § 4210, ale już naprawa i serwis jest opłacana z § 4300 . W 
rozdziale  o  który  pyta  radnym  jest  także  utrzymanie  systemu  informacji  prawnej, 
utrzymanie  systemu  ewidencji  ludności,  utrzymanie  platformy  „urzadnt”,  utrzymanie 
serwisu  www,  utrzymanie  systemu  kosztorysowania  „norma”,  wdrożenie  oraz  serwis 
nowych  modułów  „urzadnt”,  kadry  i  płace,  przedłużenie  posiadanych  podpisów 
kwalifikowanych,  utrzymane  centralnych  stanowisk  i  przedłużenie  „for”  i  „geyt”  oraz 
jednorazowa rozbudowa „for” i „geyt” i inne. 
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Igor Sulich – radny
Prosił by Skarbnik Gminy przygotowała omawianą informację w formie pisemnej.

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał Burmistrza ilu doradców na etacie ma Burmistrz ? Czy oni są wynagradzani z tych 
samych paragrafów wynagrodzeń osobowych jak pozostali pracownicy ?

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Odpowiedział,  że  na  etacie  doradcy Burmistrza  Wołomina  jest  zatrudniony Pan  Józef 
Maciej Wierzbowski. 

Roman Kroner – Naczelnik Wydziału Kadr i Administracji
Wyjaśnił, że wszystkie wynagrodzenia są wypłacane z tego jednego paragrafu.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
W  związku  z  tym,  że  autopoprawka  burmistrza  tak  jak  każda  poprawka  do  projektu 
budżetu musi  być oddzielnie głosowana, to przed głosowaniem radnych powtórzyła na 
czym ona ma polegać: W § 6 części normatywnej uchwały utworzono nowa rezerwę, która 
brzmi: „wydatki na wynagrodzenia pracowników jednostek budżetowych i składki od nich 
naliczane”. Ta rezerwa obecnie ma 437 997 zł. Te pieniądze zostały przeniesione z § 401 i 
z § 412. § 401 w rozdziale 75023 został zmniejszony o kwotę 425 202 zł. Natomiast § 412 
w rozdziale 75023 o kwotę 12 795 zł. 
Skarbnik przypomniała również radnym, że w § 16 w części 2a, zgodnie z zaleceniem 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  doprecyzowano  upoważnienie  dla 
burmistrza i dopisano słowa : „ oprócz zadań zadań inwestycyjnych objętych Wieloletnia 
Prognoza Finansową”. O takie zmiany projektu budżetu wnosi burmistrz w stosunku do 
projektu złożonego w dniu 15 listopada 2011 roku. 

Poprawka zgłoszona przez burmistrza , a przedstawioną przez Skarbnika Gminy została 
przyjęta  przez  radnych  z  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie:  za-  20  głosów,  przeciw-0, 
wstrz.-0

Uchwała Nr XI-127/2011 w sprawie uchwały budżetowej Gminy Wołomin na rok 2012;

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 20 radnych na sali obrad : 
za-15 głosów, przeciw-2 głosy, wstrz.-3 osoby.

Ryszard Madziar – Burmistrz Wołomina
Podziękował Radzie Miejskiej za poparcie projektu budżetu na 2012 rok. Miał nadzieję, że 
to  co  zaproponuje  za  rok  w  kwestii  inwestycji  wywoła  tak  długa  dyskusję  jak  w  roku 
bieżącym. Szczególne podziękowanie złożył na ręce Skarbnika Gminy Anity Grabowskiej 
za  jej  ciężka  pracę  włożoną  w  przygotowanie  budżetu  i  udzielanie  wyczerpujących 
wyjaśnień na pytania zadawane przez radnych.  

Została ogłoszona przerwa w obradach podczas której obecni wysłuchali koncertu kolęd 
odśpiewanych przez chór miejski.

Po zakończeniu przerwy o godz. 17.55 kontynuowano obrady. Na sali obrad obecnych jest 
19 radnych.  Radny Krzystof Wytrykus nie był obecny na sali obrad
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Uchwała Nr XI-128/2011 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na rok 
2011;

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy 
Przedstawiła  uzasadnienie  do projektowanej  uchwały.  Treść tego uzasadnienia  została 
załączona  do  egzemplarza  archiwalnego  uchwały.  Zmiany  proponowane  w  projekcie 
uchwały wynikają z zakończenia i rozliczenia inwestycji realizowanych w 2011 roku oraz 
wprowadzenia po stronie dochodów otrzymanych dotacji. 

Igor Sulich – radny
Na posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  radny prosił  o  informację  na  co  dokładnie  będzie 
wydatkowane 11 000 zł, o których mówiła skarbnik i jakie to będą działania i dla kogo będą 
te pieniądze przeznaczone. 

Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej 
W pytaniu zawartym przez radnego Igora Sulicha chodzi o zadanie, które realizuje Wydział 
Organizacji i Komunikacji społecznej Urzędu Miejskiego. Jest to zadanie jest realizowane 
ze środków wcześniej zaplanowanych, ale następuje pewne przesunięcie bo to zadanie 
realizowałaby fundacja. Zachowały się środki i do końca roku w trybie oddawania grantów 
można te  pieniądze rozdysponować.  Wpłynęły oferty od  trzech organizacji.  W tym od 
fundacji która nazywa się „Latająca akademia Elżbiety Małanicz – Onoszko”. Zadanie jest 
adresowane  do  dzieci  z  niepełnosprawnością  intelektualną.  Polega  to  zadanie  na 
muzykoterapii. Pierwsza kwota o jakiej ta fundacja mówiła to było ok. 8 000 zł. Obecnie 
trwają rozmowy i  negocjacje.  Być  może w roku 2011 będzie potrzeba tylko dotacja  w 
kwocie  2  500  zł  aby zrealizować  pierwszy etap  tej  pracy,  którą  ta  fundacja  chciałaby 
realizować w Gminie  Wołomin.  Chodzi  o  wykłady celem zapoznania się  z  programem 
osób,  które  zajmują  się  opieka  nad  osobami  z  niepełnosprawnością  intelektualną,  a 
dokładnie  dzieci  tj.  przedstawiciele  szkół  jak  również  opiekunowie  tych  dzieci.  Jest  to 
wyjście naprzeciw potrzebom, które w mieście są. Na terenie gminy jest ok. 150 dzieci z 
niepełnosprawnością  intelektualną.  Wielokrotnie  do  Burmistrza  przychodzą 
przedstawiciele  rożnego rodzaju  instytucji  i  środowisk.  Oprócz  tego grantu  planuje  się 
również udzielenie grantu w wysokości 8 000. zł  dla chóru  na występy artystyczne w 
bieżącym roku w okresie świątecznym. 

Igor Sulich – radny
Zapytał jaki to był konkurs i kiedy został ogłoszony ?

Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej 
Wyjaśnił, że nie był to konkurs. To był tryb przydzielania środków finansowych tzw „Małe 
Granty”.  Wygląda to w ten sposób, że informacja o „małych grantach” jest publikowana na 
stronie internetowej i jest ona już od września. Pod koniec roku, gdy udaje się wypracować 
pewne  oszczędności  to  te  pieniądze  są  przeznaczane  na  działalność,  która  jest 
sprecyzowana  w  programie  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi.  Zgłoszenie 
wpłynęło  do  Urzędu  Miejskiego  w  dniu  29  listopada.  Według  odpowiednich  zapisów, 
wisiało to na stronie internetowej wraz z innymi ofertami. Po siedmiu dniach, gdy nie ma 
żadnych skarg i uwag to ta oferta idzie do dalszego procedowania. 

Igor Sulich – radny
Chciał informacje na temat tych fundacji na piśmie. 

Tadeusz Deszkiewicz – Naczelnik Wydziału Promocji i Kultury
Zabrał głos, bo w tym wszystkim jest część jego udziału, gdyż w lecie odbył kilka spotkań z 
rodzinami dzieci o niepełnosprawności intelektualnej tj. rodzinami dzieci autystycznych i 
dzieci  z porażeniem mózgowym oraz dzieci  z zespołem Dauna. Zainteresował się tym 
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tematem, bo od 30 lat  jest  wolontariuszem działającym w tym zakresie.  Współpracuje 
także  z  wieloma szkołami,  które  zajmują  się  edukacją  ,  szczególnie  muzyczną  takich 
dzieci. Stąd w momencie gdy zaistniała taka możliwość, żeby 150 dzieci miało szansę 
edukacji i wracania do społeczeństwa poprzez edukacje muzyczną, to podszedł do tego 
bardzo entuzjastycznie. Poinformował o tym burmistrza, który po kilku spotkaniach z tymi 
rodzinami również zaangażował w te działania. W kilku spotkaniach uczestniczyła również 
Dyrektor  ZEASiP Halina  Bonecka.  Naczelnik  uważał,  że  przy  tak  dużej  liczbie  dzieci 
potrzebujących pomocy, spotkanie z fundacją która ma efekty w działaniu jest potrzebne. 
Odesłał  radnych  na  stronę  internetową  tej  fundacji  oraz  przekazał  zaproszenia  na 
najbliższe spotkanie zorganizowane w Urzędzie Miejskim w Wołominie w dniu 17 grudnia 
2011 roku o godz. 17:00.  Fundacja Pani  Elżbiety Małanicz – Onoszko ma największe 
osiągnięcia  w  tym  zakresie.  Dzieci  będące  pod  jej  opieką  zdobywają  nagrody  na 
konkursach i festiwalach na całym świecie, a jeszcze kilka lat temu były bez kontaktu z 
otoczeniem. Jeżeli będzie zainteresowanie to spotkanie takie jak wspomniane wcześniej 
będą organizowane częściej.  

Igor Sulich – radny
Chciał się dowiedzieć na ile była oferta która wpłynęła od tej fundacji, a jest w posiadaniu 
urzędu i czy jest jeszcze jakaś oferta ?

Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej 
Oferta, która wpłynęła od fundacji „Latająca akademia Elżbiety Małanicz – Onoszko”.była 
na kwotę 8 000 zł. Wpłynęła również oferta chóru oraz oferta innej organizacji, która ze 
względów  formalnych  musiała  być  odrzucona  bo  wnosiła  na  środki  na  wydatki 
inwestycyjne. 

Igor Sulich – radny 
Prosił o protokół z tego konkursu i kopie ofert na których jest napisana  kwota na którą 
były. 

Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej 
Wyjaśnił  ponownie,  że  to  nie  był  konkurs,  ale  notatkę  z  tego  postępowania  przekaże 
radnemu oraz wydrukuje ze strony internetowej zamieszczone tam kopie ofert. 

Dominik Kozaczka – radny
Czy spotkanie które odbędzie się w dniu 17 grudnia ti będzie za te 8 000 zł. 

Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej 
Po raz kolejny powtórzył, że fundacja  „Latająca akademia Elżbiety Małanicz – Onoszko” 
chciała realizować swoje zamierzenie za kwotę 8 400 zł. Projekt ten miał się składać z 
kilku  etapów.  Natomiast  z  racji  tego,  że  jest  mało  czasu  i  nie  zdąży się  zrealizować 
kolejnych  etapów  projektu.  Jeżeli  Burmistrz  podejmie  taką  decyzję,  to  kolejne  etapy 
projektu będą realizowane w kolejnym roku. Natomiast ze środków przeznaczonych na 
„małe  granty”  w  2011  roku,  jeżeli  radni  podejmą  taką  decyzję  i  burmistrz  podejmie 
stosowna decyzję to zrealizowany zostanie tylko jeden etap projektu za kwotę 2 500 zł. 

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał  o  kwotę  150  000  zł  dla  MZO  na  zimowe  utrzymanie  dróg.  Czy  o  ta  kwotę 
wnioskowało MZO czy ustaloną ja w inny sposób. Radny dziwił się, że nie ma śniegu a 
rada co jakiś czas dorzuca dla MZO na zimowe utrzymanie dróg. 

Krzysztof Kuśmierowski – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego i Terenów Publicznych
Odpowiadając na zadane pytania powiedział, że wniosek w tej sprawie został skierowany 
do Burmistrza  przez Dyrektora MZO. Wniosek dotyczył kwoty 200 000 zł.  Wniosek był 
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uzasadniony tym, że MZO dokonało zakupów inwestycyjnych pt , zakup soli i zakup piasku 
z czego powstanie mieszanka z przeznaczeniem do likwidacji śliskości na terenie miasta. 
Zostały też rozstawione i  napełnione skrzynie na mieszankę do posypywania chodników.
PO analizie zaproponowano kwotę 150 000 zł. która powinna wystarczyć. To, że akurat nie 
ma zimy to nie znaczy, że nie zostały dokonane pewne zakupy z tego tytułu.

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał na co więc zostały przeznaczone wcześniej przekazane do MZO pieniądze na ten 
cel.

Krzysztof Kuśmierowski – Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego i Terenów Publicznych
Może tylko odpowiadać za pieniądze, które ma w budżecie. W budżecie ma kwotę 285 
000 zł po stronie dotacji Ta kwota 285 000 zł została przeznaczona na cztery pozycje:

– wywóz nieczystości z koszy ulicznych
– wywóz nieczystości z pojemników KP7
– opróżnianie pojemników 1100 l. 
– Grupa sprzątająca miasto 

Te 285 014 zł  na  dzień  30  listopada zostało  wydatkowane na kwotę  255 609,  66  zł. 
Pozostało jeszcze na miesiąc grudzień do wydania 29 404, 34 zł.  Średnie miesięczne 
poziomy dotacji są w granicach 50 000 zł . W zakresie, który podał nie figuruje zimowe 
utrzymanie miasta i związane z tym ewentualne zakupy materiałów. Wymienione cztery 
pozycje dotyczą tylko oczyszczania miasta. 

Dominik Kozaczka – radny
Teraz  wprowadzane  jest  zimowe oczyszczanie,  to  gdyby zima zaskoczyła  w miesiącu 
październiku to czy wtedy trzeba by było szybko zwoływać sesje by radni przeznaczyli na 
to środki bo MZO nie miałoby za co odśnieżać i posypywać. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
wyjaśnił, że nie jest tak, iż po podjęciu uchwały to na drugi dzień te 150 000 zł wpłynie do 
MZO. Są ustalone stawki jednostkowe, Gmina zapłaci MZO za tyle ile MZO wykona.
MZO zakupiło piach, zakupiło sól, uzupełniło pojemniki na ulicach. Jeżeli jednak nazajutrz 
spadnie bardzo obfity śnieg to trzeba mieć zabezpieczone na ten cel pieniądze by móc 
przeprowadzić akcję zima maksymalnie skutecznie. Jeśli nie będzie zimy to pieniądze nie 
zostaną wydane. 

Dominik Kozaczka – radny
Zwracając się do Przewodniczącego Komisji rewizyjnej zapytał czy jest przewidziana jakaś 
kontrola w tym zakresie jest przewidziana w MZO.  Nie chciał, by zaistniała taka sytuacja, 
że MZO obficie odśnieża już od października. 

Adam Bereda – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
Poinformował, że został opracowany wstępny plan kontroli na 2012 rok i jest tam kontrola 
MZO.

Dominik Kozaczka – radny
W proponowanych zmianach proponuje się zwiększenie o 20 000 zł na artykuły prasowe 
by  można  było  sprzedać  kilka  nieruchomości.   Czy  za  ta  kwotę  jest  w  stanie 
przeprowadzić jednorazowa akcje na te wszystkie działki ? Jak to jest zaplanowane ? 

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami
Wysokość  środków  została  określona  na  podstawie  tych  ogłoszeń,  które  zostały 
przygotowane  do  publikacji  po  wstępnych  szacunkach.  W  zasadzie  wszystko  będzie 
można ogłosić, by akcja sprzedaży nie przesuwała się. Według ustaw określone jest w 
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jakim terminie ma się to ogłoszenie ukazać, w jakiej prasie, w jakim zakresie i jaka treść. 

Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej 
Może suma przeznaczona na publikację ogłoszeń wydaje się olbrzymia, ale jeżeli weźmie 
się pod uwagę powierzchnię ogłoszenia w którym znajduje się odpowiednia liczba znaków. 
Jeżeli jednak chce się sprzedać nieruchomość i chce się znaleźć kupca, który da dobrą 
cenę, to nie można ograniczać się tylko do prasy lokalnej. Trzeba to ogłoszenie zamieścić 
w prasie ogólnopolskiej. Może się zdarzyć, że to ogłoszenie trzeba będzie zamieścić w 
Gazecie Wyborczej lub Rzeczpospolitej lub innej ogólnopolskiej gazecie. Im więcej takich 
ogłoszeń  i  większy  zasięg  takiej  prasy  to  też  większe  szanse  na  zdobycie  kupca  na 
nieruchomości gminne co pozwoli zasilić budżet. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił o informację o tytułach i terminach wydania tych gazet w których będą ogłoszenia by 
mógł je sobie kupić. 

Joanna Pełszyk – radna
Nie  zna  tematu  z  jakim  występuje  fundacja  „Latająca  akademia  Elżbiety  Małanicz  – 
Onoszko” ale z uzyskanych już informacji wnioskuje, że jest to bardzo potrzebna kwestia. 
Obawia się jednak, że informacja przekazana radnym przed chwilą nie dotarła do rodziców 
dzieci  niepełnosprawnych  w  odpowiednim  czasie  i  formie.  Jednak  brak  frekwencji  na 
spotkaniu  nie  będzie  odzwierciedlał  faktu  iż  brak  jest  zainteresowania  problemem. 
Wyprzedzając sprawę prosiła, żeby jednak program był kontynuowany w kolejnym roku. 
Jest coraz więcej dzieci potrzebujących, a w Wołominie nie ma dobrej opieki. 

Tadeusz Deszkiewicz – Naczelnik Wydziału Kultury i Promocji.
Odpowiedział radnej Joannie Pełszyk, że termin spotkania został uzgodniony z rodzicami 
dzieci autystycznych zorganizowanych w Stowarzyszeniu „Z innej bajki”, które istnieje w 
Wołominie.  Informacja  była  również  zamieszczona  na  stronie  internetowej  Urzędu 
Miejskiego. Informacja była przekazane przez media takie jak Radio FA-MA. Informacja 
pojawiła się również w szkołach. Choć przedświąteczna sobota może być nie najlepszym 
terminem, ale każdy moment jest dobry na zapoczątkowanie tego typu akcji.

Wojciech Plichta – radny
w  najbliższa  niedzielę  będzie  obchodzony  Dzień  Wolontariusza.  Zapytał  więc  kto 
organizował obchody, kto zapraszał gości ?. Oświadczył, że nie zadaje tych pytań tylko z 
tego powodu, że poczuł się urażony brakiem zaproszenia jego lub jego wolontariuszy z 
którymi od 4 lat działa w sztabie Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Zaniepokoił go 
jednak artykuł w prasie, który mówił, że było nudno, że to były zmarnowane dwie godziny i 
nie  było  połowy zaproszonych  gości  i  w  ogóle  było  to  źle   zorganizowane.  W swoim 
imieniu i w imieniu Przewodniczącej Komisji edukacji powiedział, że nic o tym świecie nie 
wiedzieli ani też o zorganizowanej imprezie. 

Tadeusz Deszkiewicz – Naczelnik Wydziału Kultury i Promocji.
O tej imprezie wiedział tylko dlatego, że został poproszony o jej poprowadzenie, natomiast 
jej organizatorem był Wydział Organizacji i Komunikacji Społecznej.

Maksym Gołoś – Naczelnik Wydziału Organizacji i Komunikacji Społecznej 
Stwierdził,  że  sądy są  subiektywne,  w zależności  od  tego kto  jest  na  takiej  imprezie. 
Wychodząc  z  założenia,  że  w  2011  roku  obchodzony  jest  Rok  Wolontariusza, 
organizatorzy chcieli by ta impreza była szczególnie uroczysta, żeby nie odbywała się tak 
jak w poprzednich latach. Chciano nadać tej uroczystości szczególny charakter. 
Chciano by w to zaangażowane były nie tylko osoby zajmujące się tym zawodowo, ale też 
osoby które na ten temat mogłyby coś nowego wnieść. Była przygotowana prezentacja 
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multimedialna,  która  prezentowała  osiągnięcia.  Informację  kto  jest  wolontariuszem 
pozyskał pracownik jego wydziału, który całą sprawę koordynował i pozyskał informacje w 
placówkach oświatowych gminy i w koordynacji z Ośrodkiem Pomocy Społecznej. Zgodził 
się z twierdzeniem, że nie ma idealnych realizacji i na pewno chętnie przyjmie sugestie 
radnego jak do tematu podejść w przyszłym roku. 

Igor Sulich – radny
Na posiedzeniach komisji poinformowano radnych, że te 150 000 zł ma być przeznaczone 
na odśnieżanie.  Teraz Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego i  Terenów Publicznych 
przedstawił informację na temat wywozu nieczystości ulicznych. Od lipca wydano na ten 
cel 250 000 zł. Radny zapytał, czy do lipca za te usługi nie było płacone, czy też są to 
wydatki  z  rozdziału  616  czyli  dotacje  przedmiotowe  dla  samorządowego  zakładu 
budżetowego ? Na co poszło te 285 000 zł. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Radny pytał na co zostało przeznaczone te 285 000 zł i otrzymał informację na co one 
zostały przeznaczone. 

Igor Sulich – radny
Zapytał  więc  co  jest  opłacane z  budżetu  z  dotacji  przedmiotowej  dla  samorządowego 
zakładu budżetowego ? W budżecie na 2012 rok to jest kwota 1 200 000 zł, a w budżecie 
na 2011 rok była to kwota ok. 1 000 000 zł. Na co to zostało przeznaczone?  Tak jak mówił 
wcześniej Zastępca Burmistrza Sylwester Jagodziński 285 000 zł zostało spożytkowane 
na zamiatanie ulic i odśnieżanie. Teraz mówi się, że jest to wywóz nieczystości. Radny 
poprosił  więc o pisemne informacje na co zostały przeznaczone pieniądze z paragrafu: 
dotacje przedmiotowe dla samorządowego zakładu budżetowego, a na co te omawiane 
285 000 zł.

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Obiecał  że  zanotuje  pytanie  i  postara  się  na  nie  odpowiedzieć.  Na  ten  rok  dotacja 
całkowita dla MZO wynosiła 285 000 zł. To było zaplanowane i zostało wydane. 

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła, że w rozdziale 90003 została zaplanowana dotacja dla MZO na oczyszczanie 
miasta, a w zadania z zakresu oczyszczania miasta wchodzą te działania o których mówił 
Naczelnik Krzysztof Kuśmierowski.  Z tego też rozdziału 90003, jeśli radni podejmą taka 
decyzję i przeniosą 150 000, będą dokonywane wydatki w postaci dotacji dla MZO, a MZO 
z tego tytułu będzie odśnieżało ulice. Mówiąc „odśnieżało” ma się na myśli wykonywanie 
rożnych  czynności  związanych  z  zimowym  utrzymaniem  miasta.  Natomiast  wydatki 
związane z drogami są w dziale 600 – drogi publiczne. 

Igor Sulich – radny
Z przedstawionych informacji  wynika, że do końca czerwca nie były opróżniane żadne 
kosze uliczne. Przedstawiona informacja mówiła o wydatkach od lipca 2011 , które sumują 
się do kwoty 285 000 zł , łącznie z niedostrajającymi jeszcze 230 000 zł w tym paragrafie. 
To by oznaczało, że przez pół roku nie było płacone za opróżnianie koszy.

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Przyznała, że tak mogło być jak mówi radny Igor Sulich, bo dopiero na sesji, która odbyła 
się w czerwcu 2011 roku zostały wprowadzone środki na dotację dla MZO. Przez te kilka 
pierwszych miesięcy 2011 roku MZO z własnych środków i własnymi siłami oczyszczało 
miasto. 
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Igor Sulich – radny
Na poprzedniej sesji była podnoszona kwestia wykazu robót. Była mowa, że MZO zamiast 
zrobić to co miał do zrobienia w Wołominie, wykonuje prace w Rasztowie. Wtedy dyrektor 
Radosław  Wasilewski  zobowiązał  się,  że  dostarczy  informacje  jakie  były  prace 
prowadzone i jaki jest wykaz tych robót. 
Na posiedzeniu komisji prosił o informację na co zostanie wydane 20 000 zł przeznaczone 
na reklamę. Zapytał więc, czy jest taka informacja pisemna ?

Sebastian Bała – Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami
Przekazano mu informację, że ma przygotować dane o które prosi radny. Nie przygotował 
ich na piśmie choć są w jego posiadaniu. Odczytał jednak te informacje o które prosi radny 
Igor Sulich.
Za wspomniane 20000 zł zostaną zlecone ogłoszenia:

– 1 ogłoszenie na zbycie dwóch  lokali mieszkalnych;
– 1 ogłoszenie na zbycie 7 nieruchomościami;
– 1 ogłoszenie na zbycie 1 nieruchomości;
– 1 ogłoszenie na zbycie 1 nieruchomości;

Są to ogłoszenia w gazetach o zasięgu co najmniej lokalnym, czyli np. powiatu. W związku 
z tym, że w kilku przypadkach są to już drugie przetargi w bieżącym roku, dlatego została 
podjęta  decyzja  żeby  rozszerzyć   zasięg,  i  wnieść  to  do  prasy  więcej  niż  lokalna  i 
zamieścić te ogłoszenia w prasie ogólnokrajowej. W szczególności dotyczy to dwóch lokali 
mieszkalnych przy ul. Sikorskiego i 7 nieruchomości w rejonie osiedla 1 Maja. Dodatkowo 
są trzy ogłoszenie informujące o wykazach nieruchomości na sprzedaż działek i  lokali. 
Dotyczy to lokali sprzedawanych na rzecz dotychczasowych najemców, czyli sprzedaży 
bezprzetargowej. Oraz jeden wykaz działek przeznaczonych do wydzierżawienia. 

Igor Sulich – radny
Przypomniał, że w poprzedniej kadencji był taki dobry zwyczaj, że gdy prosiło się o takie 
informacje na papieże, to taka informacja była przekazywana przed sesją. Czytanie takich 
informacji podczas sesji, gdy wszyscy są zmęczeni to do niczego nie prowadzi. 

Marek Górski – radny
Stwierdził, że skoro Dyrektor Radosław Wasilewski twierdzi, że ul. Sikorskiego wykonał ze 
środków  własnych  MZO,  to  może  nie  należy  przyznawać  MZO  dofinansowania.  Te 
wszystkie prace mógłby wykonywać za te pieniądze, które MZO zarobi. 

                                      Salę obrad opuścił radny Wojciech Plichta godz. 18:30
 
Halina Bonecka – Dyrektor ZEASiP
W ramach sprostowania powiedziała, że w uzasadnieniu do uchwały należy wprowadzić 
zmianę. Na początku zamiarem był, by 80 000 zł , o których jest mowa w uzasadnieniu był 
przeznaczone  na  zakup  komputerów w  Zespole  Szkół  Nr  2  i  zespole  Szkół  Nr  4.  Z 
przyczyn obiektywnych w Zespole Szkół Nr 4 nie można przeprowadzić takiej procedury. 
Dlatego  te  pieniądze  będą  przeznaczone  na  zakup  komputerów do  Zespołu  Szkół  w 
Duczkach. 52 000 zł zostanie przeznaczone na zakup komputerów do Zespołu Szkół Nr 2 
i 30 000 zł do Zespołu Szkół w Duczkach. 

Uchwała został podjęta w głosowaniu jawnym za- 16 głosów, przeciw-0, wstrz. -2 osoby

Uchwała  Nr  XI-129/2011 w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy 
Wołomin na lata 2011-2032;

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy 
Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. Wynika z niego, że w załączniku Nr 1 do 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołomin na lata 2011-2032 uaktualniono kwoty 
dochodów,  wydatków  i  przychodów.  Natomiast  w  załączniku  Nr  2  dotyczących 
przedsięwzięć wprowadzono nowe przedsięwzięcie „Indywidualizacja procesu nauczania i 
wychowania uczniów klas 1-3. Jest to związane ze zmianami uchwały budżetowej, które 
zostały przyjęte wcześniej. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Uchwała Nr XI-130/2011 w sprawie przekazania Państwowej Straży Pożarnej środków
finansowych na zakup samochodu pożarniczego;

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Uchwała Nr XI-131/2011 w sprawie ustalenia wykazu wydatków inwestycyjnych, których 
nie zrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego;

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
W uzasadnieniu powiedziała, że uchwała ta dotyczy wydatków inwestycyjnych, które nie 
wygasają z  upływem roku budżetowego 2011.  Załącznikiem do niniejszej  uchwały jest 
uzasadnienie oraz załącznik którym jest wykaz zadań inwestycyjnych, które nie wygasają 
z  upływem  roku  budżetowego  2011  oraz  załącznik  Nr  2  –  plan  finansowy wydatków 
budżetu  Gminy  Wołomin  które  nie  wygasają  z  upływem  roku  budżetowego  2011.  W 
załącznikach  tych  znajduje  się  pięć  pozycji.  Treść  tych  załączników  zmieniła  się 
nieznacznie  w  stosunku  do  treści  przekazanej  radnym  przy  zawiadomieniu  o  sesji. 
Dotyczy to budowy przedszkola Nr 9 i  budowy ul.  Lipiny B. dzień wcześniej  burmistrz 
podpisał umowę, w związku z czym inwestycja ta mogła znaleźć się w tym załączniku. Nie 
ma tam inwestycji  pod  nazwą  „budowa  kanalizacji  deszczowej  w  ul.  Kolonia  Gródek” 
ponieważ  wykonawca  zgłosił  gotowość  do odbioru  przed terminem.  Do końca roku ta 
inwestycja  zostanie  odebrana  bo  jest  on  gotowy  do  przekazania  dokumentacji  po 
wykonawczej.

Igor Sulich – radny
W uchwale tej  jest  270 000 zł  i  2 400 000 zł  było  przewidziane na  ul.  Lipiny B było 
przewidziane na 2011 rok. Oznacza to, że tych oszczędności będzie więcej niż 500 000 zł.

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
Odpowiedziała, że 2 400 000 zł jest przewidziane na rok 2012 rok i dodatkowo kwota o 
którą wnioskuje burmistrz w uchwale o wydatkach niewygasających. Kwota która wynikła z 
przetargu  i  jest  w  umowie  to  tej  kwoty  należy  się  trzymać.  Przygotowuje  się  nowy 
harmonogram z płatnością na przyszły rok.

Igor Sulich – radny
Policzył,  że na inwestycję budowy ul. Lipiny B zabezpieczono kwotę 2 670 000 zł, a z 
przetargu wynikło, że trzeba za realizację inwestycji zapłacić 1 900 000 zł.

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
Uściśliła,  że  jest  to  1  911  000  zł,ale  do  tego  dochodzą  nadzory  autorskie,  nadzory 
inwestorskie.

Grzegorz Szewczyk – radny
Zapytał o „odjazdy” z ul. Kolonia Gródek. Zapytał, kto będzie je wykonywał. Obecnie ich 
brak powoduje nanoszenie na nową nawierzchnię błota. Po jakimś czasie powstaną doły 
przy wjazdach na tą ulice i zawsze jej nawierzchnia będzie brudna.
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Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
W ramach inwestycji  budowy kanalizacji  deszczowej   w ul.  Kolonia  Gródek  udało  się 
wykonać nawierzchnię tej ulicy. Zostało to wykonane w ramach robót dodatkowych. Były 
ograniczone  możliwości  wydatkowania  pieniędzy.  Ograniczenie  wynikało  z  ustawy  o 
zamówieniach publicznych. Dlatego wykonano tylko tyle ile było możliwe. Obecnie wjazdy 
z  ulic  poprzecznych  zostały  zinwentaryzowane.  Informacja  została  przekazana  do 
Wydziału  Mienia  Komunalnego.  Sołtys  w  porozumieniu  z  tym  wydziałem  będzie  miał 
uzgadniał utwardzenie wjazdów z tych bocznych ulic by to błoto nie nanosiło się na ul. 
Kolonia Gródek. 

Dominik Kozaczka – radny
Prosił  by  zostały  podjęte  starania  bt  w  uzasadnieniu  nie  było  takich  zapisów  ja 
„  wykonawca dokumentacji  projektowej  oddał  przedmiot  zamówienia z  opóźnieniem 11 
miesięcy.  Po  sprawdzeniu  dokumentacji  stwierdzono  liczne  braki  i  niezgodność  z 
przedmiotem zamówienia”. Oznacza to, że opóźnienie w wykonaniu umowy to 11 miesięcy 
i  to  z  licznymi  brakami.  Radny  zalecał  by  z  zapisów  niektórych  umów  skorzystać  i 
pozrywać te zamówienia. Wykonawcy  byle jak traktują urząd i kiedy chcą to wykonują te 
zlecenia. Natomiast pracownicy urzędu nic nie robią by tych wykonawców zdyscyplinować 
i zmobilizować do terminowego wykonania pracy. 

Mariola Klimek – Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego
Przypomniała, że aby dokonać jakiegokolwiek rozliczenia z wykonawcą i naliczyć mu karę 
to takie zadanie musi znajdować się w budżecie. Dlatego znajdują się one w wydatkach 
niewygasających. Gdyby takiego zadania nie było w budżecie to nie można by było nawet 
naliczyć kar dla takiego wykonawcy. Oczywiście odpowiednie pismo zostało skierowane 
do  wykonawcy z  naliczonymi  karami.  Dlatego  Naczelnik  uważała,  że  urząd  ze  swojej 
strony,  zgodnie  z  zapisami  umowy i  możliwościami  jakie  są w tym zakresie  wykonuje 
wszystko to co jest możliwe.  

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Uchwała Nr XI-132/2011 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie środków trwałych na 
rzecz Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Wołominie;

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
W uzasadnieniu  do  projektu  uchwały  powiedziała,  że  jest  to  nieodpłatne  przekazanie 
środków trwałych w formie wkładu niepieniężnego do spółki kapitałowej w postaci sieci 
wodociągowej i kanalizacji sanitarnej oraz deszczowej dla Przedsiębiorstwa Wodociągów I 
Kanalizacji  w  Wołominie  której  Gmina  Wołomin  jest  jedynym  właścicielem.  Wartość 
przekazywanych środków na dzień 31 grudnia 2011 roku to 710 104, 70 zł. Przekazanie 
nastąpi  po  podjęciu  takiej  uchwały  przez  Zgromadzenie  wspólników  w  formie  aktu 
notarialnego w przyszłym roku.  

Andrzej Żelezik – radny
Zwrócił  uwagę,  że  w  wypowiedzi  Skarbnika  Gminy  jest  odpowiedź  na  wcześniejsze 
pytanie  „  Kto  jest  właścicielem  tej  spółki”.  Do  kogo  należy  spółka  i  kto  firmuje  jej 
inwestycje, potrzeby, błędy i osiągnięcia.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 18 głosów, przeciw-0, wstrz. -0
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Pkt 7
Interpelacje i zapytania radnych

Andrzej Żelezik – radny
Poinformował, że najbliższe posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa odbędzie się w dniu 22 
grudnia 2011 roku o godz. 17:30. Tematem tego spotkania będzie omówienie założeń do 
zamierzonego  przetargu  na  wykonanie  opracowań  na  temat  „wariantowa  koncepcja 
modernizacji  systemu  gospodarki  odpadami  w  Gminie  Wołomin  w  aspekcie  pełnienia 
funkcji Regionalnej Instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych”. 
Radny  przekazał  także  swoje  uwagi  dotyczące  zagospodarowania  Placu  3  Maja.  Jak 
wiadomo przy planie zagospodarowania tego terenu brały udział i Rada Miejska i obecny 
burmistrz, który wtedy był Wiceprzewodniczącym Rady. Na ul. Kościelnej i  ul. Moniuszki 
była modernizacja oświetlenia, utworzono parking przy budynku byłej Szkoły Podstawowej 
Nr 1, wybudowano duży parking przy ul. Moniuszki. Zamierzano również odkupić teren, 
który obecnie należy do GS aby tam zorganizować pasaż handlowy. Pomnik Św. pamięci 
Ojca Świętego umiejscowiono na tym placu i była to decyzja kontrowersyjna. Przeważała 
opinia  ówczesnego  Przewodniczącego  i  Wiceprzewodniczącego  Rady.  Sam  radny  był 
przeciwny gdyż uważał, że miejscem właściwym dla umieszczenie tego pomnika, był teren 
przy wjeździe do Wołomina przy Kościele Matki Bożek Królowej Polski. Ale stało się tak, 
że pomnik jest na Placu 3 Maja, więc Wołominiacy powinni mu dać należyty szacunek i 
zrezygnować z zagospodarowania tego placu na inne cele. 
Radny  przypomniał,  że  projekt  według  którego  urządzono  Plac  3  Maja  był  wynikiem 
konkursu. Jurorami byli profesorowie Wydziału Architektury i inni znaczący obywatele i tak 
to  zostało  ustawione  zgodnie  z  tym  projektem  tj.  fontanna,  zadrzewienie,  krzewy. 
Początkowo było to mało widoczne, ale obecnie jest to coraz piękniejsze.
 Na Placu 3 Maja odbywało się wiele imprez i spotkań o szczególnym charakterze np. 
msze  święte  na  szczególne  okazje  i  intencje  np.  uczczenia  pamięci  ofiar  katastrofy 
smoleńskiej, beatyfikacji Ojca Świętego oraz imprezy jak Światełko Betlejemskie, Koncert 
z okazji Dnia Matki itd. Nie przewidywano straganów choć dopuszczano ogródki. Jednak 
ostatnio  zmieniono  ten  charakter  Placu  3  Maja  i  doprowadzono  do  jego  dewastacji. 
Zniszczono  kosztowne  instalacje  i  oświetlenia  i  najprawdopodobniej  fontanny. 
Umieszczono tam wątpliwej urody 'grzybek”- kawiarnio – piwiarnię, a obecnie lodowisko, 
które  przeniesiono  z  OSiR,  gdzie  kilka  lat  funkcjonowało.   Przypomniał,  że  lodowisko 
umieszczane było na OSiR dlatego, że były plany zakupu takiego lodowiska na własność, 
a  pracownicy  OSiR  mieli  uczyć  się  obsługiwać  taki  obiekt,  by  w  przyszłości  móc  je 
poprowadzić  samodzielnie.  Gdyby  obiekt  ten  umiejscowiono  w  pobliżu  Osiedla 
Niepodległości to miałoby to sens. Jednak w tym miejscu to wydaje się radnemu, że miało 
to na celu napędzenie klientów temu, jak powiedział wątpliwej jakości budce. 
Radny uważał, że ta decyzja była nie do końca przemyślana i  teraz trudno zrozumieć 
czym spowodowana. Obecnie ustawiono kilkanaście drewnianych budek. Ani one nie są 
ciepłe.  Nie  wiadomo kto  tam będzie  pracował,  za  jakie  pieniądze  to  zrobiono,  kto  to 
wynajmie. Dotychczas podczas uroczystości państwowych, pochody które zmierzały przez 
miast, zwykle po Mszy Św. W Kościele Matki Bożej Częstochowskiej, zatrzymywały się na 
placu, by złożyć kwiaty i oddać hołd wielkości Ojca Świętego. Obecnie zaśmiecono teren 
tak,  że  tego  najważniejszego  pomnika  nie  widać.  Prosił  o  uzasadnienie,  że  jest  to 
wynikiem przemyślanej akcji. Trudno mu w to uwierzyć. 
Osobnym rozdziałem jest ustalona wysokość rocznego czynszu za wynajem części placu 
tj 6 500 zł  na rok. Radny uznał to za kpinę i pozostawił to bez dalszego komentarza.  

Rafał Biały – radny
Jego  pytanie  dotyczyło  odpowiedzi  na  pytania  zadana  przez  radnych  na  które  miał 
odpowiedzieć  Pan Rafał  Urbaniak –  przedstawiciel  starostwa,  a  dotyczące stanu dróg 
powiatowych. Dwa miesiące wcześniej był  on obecny na sesji  Rady Miejskiej,  otrzymał 
zestaw pytań, zadeklarował, że w ciągu dwóch tygodni udzieli na nie odpowiedzi, ale ich 
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dotychczas nie udzielił. Radny poprosił Przewodniczącego Rady o interwencję. 

Marcin Dutkiewicz – Przewodniczący Rady
Obiecał że podejmie interwencję w tej sprawie.

Igor Sulich – radny
Przypomniał, że dwa miesiące wcześniej pytał o wycięte drzewa na skwerze pomiędzy 
Pocztą  a  Urzędem Miejskim.  To  pytanie  zostało  wpisane  do  protokołu  z  posiedzenia 
Komisji Gospodarki na której Zastępca Burmistrza Sylwester Jagodziński zobowiązał się 
do udostępnienia kopii decyzji zezwalających na wycinkę tych drzew. To było 13 lub 14 
października. Minęło dwa miesiące. Na poprzedniej sesji Burmistrz przepraszał , wyjaśniał 
i zobowiązywał się, ze będzie w terminie odpowiadał na pisma radnych. Minęły kolejne 
dwa tygodnie, są kolejne wnioski i zapytania i kolejne znaki zapytania.

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Przypomniał radnemu, iż informował go, że nie wydawano żadnych decyzji  na wycinkę 
jakichś drzew.    Oświadczył,  że  Wydział  Ochrony Środowiska nie  wydawał  decyzji  na 
wycinkę drzew, które miałyby stać na wspomnianym przez radnego placu. Nie pamięta, że 
tam jakieś drzewa były. 

Igor Sulich – radny
Prosił o pisemną odpowiedź na temat wycinki tych drzew.

Dominik Kozaczka – radny
Zapytał czy jest ustalony kolejny termin odbioru Al. armii Krajowej. Zapoznał się z notatką 
przekazaną  mu  przez  Naczelnika  Wydziału  Rozwoju  Gospodarczego.  Widzi  tu  wiele 
usterek w jakości wykonania tej inwestycji, ale jest również wiele które nie zostały zawarte 
w tym spisie. 

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Nie zna terminu kolejnego odbioru inwestycji na Al. Armii Krajowej

Dominik Kozaczka – radny
Na  Al.  Armii  Krajowej  na  skrzyżowaniu  z  ul.  Geodetów rosną  dwie  topole.  Burmistrz 
zobowiązał się do ustalenia czy rosną one na gruncie gminnym i czy je można wyciąć. 
Prosił o odpowiedź na piśmie. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Odpowiedział, że wspomniane drzewa rosną na gruncie powiatowym, ale z tego co mu 
wiadomo to już ich nie ma.

Dominik Kozaczka – radny
Radny zapytał  o ogrodzenie przy Zespole Szkół na ul.  Sasina przy sali  gimnastycznej. 
Tam  ogrodzenie  to  zostało  zdewastowane.   Prosił  o  uporządkowanie  tego  poprzez 
założenie nowej siatki i prosił o podanie terminu zrealizowania jego wniosku.

Halina Bonecka – dyrektor ZEASiP
Wyjaśniła, że w budżecie ZEASiP nie ma środków na naprawę tego ogrodzenia. W 2010 
roku Dyrektor ZS Nr 1 otrzymał zapewnienie, że naprawy tego ogrodzenia dokona Wydział 
Eksploatacji infrastruktury gminy. Pomimo usilnych starań dyrektora w 2011 roku nie udało 
się  uzyskać  środków  finansowych  na  tą  inwestycję.  Uzyskał  on  jednak  wstępne 
zapewnienie  od  Zastępcy Burmistrza  Sylwestra  Jagodzińskiego,  że  ogrodzenie  będzie 
wykonane. Z pewnością w 2012 roku sprawa się rozwiąże. 
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Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Zapewnił, że w 2012 roku siatka w ogrodzeniu ZS Nr 1 będzie uzupełniona. 

Dominik Kozaczka – radny
Na drodze wojewódzkiej 635, przy terenie po stolarce miał powstać przejazd bezkolizyjny. 
Zapytał czy Burmistrz wie na ten temat coś więcej: czy ten przejazd będzie budowany, 
jeżeli tak to kiedy i kto będzie inwestorem. 

Grzegorz Mickiewicz – Zastępca Burmistrza
Od[powiedział,  że  inwestorem będzie  Polskie  Linie  Kolejowe S.A.,  które  przygotowało 
studium wykonalności.  W tym studium przejazd ten  zaprojektowany jest  jako przejazd 
bezkolizyjny.  Znajdować  się  tam  będzie  tunel  drogowy  pod  torami  kolejowymi.  PKP 
pozyskało pieniądze na zrealizowanie tej  inwestycji  i  na to ma dwa lata by nie utracić 
otrzymanej  dotacji.  Wiadomo,  że  jest  to  na  etapie  ogłoszenia  postępowania 
przetargowego na wybór firmy, która ta szybką kolej wybuduje. 

Zbigniew Paziewski – radny
Powrócił  do tematu dzieci niepełnosprawnych. Do szkoły na ul. Miłej mogą uczęszczać 
tylko dzieci do 25 roku życia. Potem zaczyna się problem ze starszymi dziećmi. A i rodzice 
są  starsi  i  nie  zawsze  są  zdrowi.  Zapytał  jak  wygląda  ten  problem  opieki  nad  tymi 
starszymi  osobami  niepełnosprawnymi  na  terenie  Gminy Wołomin.  Bo  to  wygląda,  że 
rodzice muszą oddać takie starsze dzieci do domów opieki społecznej.

Halina Bonecka – Dyrektor ZEASiP.
Odpowiedziała,  że  zgodnie  z  ustawą  o  systemie  oświaty,  dzieci  niepełnosprawne,  w 
systemie oświaty są objęte pomocą do 25 roku życia przy niepełnosprawności ciężkiej lub 
do  22  roku  życia  przy  lżejszej  niepełnosprawnościach.  Gmina  Wołomin  nie  ma  tytułu 
prawnego wynikającego z  jakiejkolwiek ustawy, by organizować jakąkolwiek pomoc dla 
tych  dzieci.  To  jest  zadanie  powiatu.  Są  też  Ośrodki  Opiekuńczo  –  Wychowawcze 
prowadzone przez województwo. 

Sylwester Jagodziński – Zastępca Burmistrza
Poinformował,  że  Stowarzyszenie  Osób  z  Upośledzeniem  umysłowym  poszukuje  na 
terenie  Powiatu  Wołomińskiego terenu na którym,  jak deklarują,  z  własnych pieniędzy 
chciałyby pobudować dom dziennego pobytu dla osób z upośledzeniem umysłowym po 25 
roku życia. Tak jak mówi radny Zbigniew Paziewski, wtedy gdy już rodzice są starsi, a 
dzieci przestały być objęte opieką oświatową i są skazane na pobyt w domu.   Na jednym 
z konwentów Burmistrzów i Wójtów powiatu Wołomińskiego prowadzona byłą na ten temat 
rozmowa.  Obiecał,  że  będzie  pilnował  tego,  by  temat  nie  zakończył  się  na  jednym 
spotkaniu.  Może uda się taki  teren znaleźć.  Te stowarzyszenia chciałyby by taki  teren 
przekazała jakaś gmina  lub powiat bezpłatnie, a one poniosłyby koszty budowy takiego 
ośrodka dziennego pobytu. Również Polskie stowarzyszenie Diabetyków, koło Wołomin, 
również występuje o przyznanie terenu gdzie stworzyliby ośrodek dziennego pobytu dla 
osób z powikłaniami choroby cukrzycy. Może radni Gminy Wołomin zdecydują, że któryś z 
takich  terenów  nie  zostanie  sprzedany  lecz  przekazany  takiej  organizacji.  Trzeba  w 
przyszłym roku z tym tematem się zmierzyć.

Andrzej Żelezik - radny.
Dodał, że skoro Zasępca Burmistrza wypowiadał się w imieniu burmistrzów, to radni Rady 
miejskiej mogliby skierować takie zapytanie do Rady powiatu bo ten temat jest zadaniem 
powiatu.  Z pewnością wszyscy są zgodni  co do tego,  że problem się pojawił  i  należy 
zwrócić się z wnioskiem o zajęcie stanowiska na Radzie Powiatu. Jako gmina to jesteśmy 
za słabi finansowo by doprowadzić do załatwienia sprawy. 
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Marcin Dutkiewicz- Przewodniczący Rady
– Na  poprzedniej  z  sesji  jedna  z  uchwał  dotyczyła  m.in.  Państwa  Piwowarskich. 

Dotyczyło to naruszenia ich praw w momencie uchwalenia Studium uwarunkowań i 
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Wołomin.  Osoby  te  za 
pośrednictwem Rady Miejskiej  złożyły  skargę na ta  uchwałę do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego. Przewodniczący poprosił o upoważnienie do przekazania 
skargi do WSA. WSA wezwie Radę Miejska do udzielenia odpowiedzi na ta skargę. 
Uzyskał taką zgodę przez aklamację.

– Kryteria  oceny  inwestycji  przez  PWiK  do  wglądu  w  Biurze  Rady  i  można  to 
odnaleźć na stronie internetowej. 

– Rada upoważniła Przewodniczącego do wystosowania pisma do Starostwa Powiatu 
Wołomińskiego  w  sprawie  budowy  pomnika.   Treść  tego  pisma  była  radnym 
przesłana e-mailem. Przewodniczący odczytał  treść odpowiedzi,  która w ślad za 
tym  pismem przyszła.  Zobowiązał  się  do  przygotowania  kolejnego  pisma  w tej 
sprawie,  które  zostanie  przesłane  do  radnych  z  prośbą  o  komentarz  przed 
wysłaniem go do Starosty Wołomińskiego. 

– Odczytał  zaproszenie na przekazanie światełka betlejemskiego o godz.  18:00 w 
sobotę. 

– Zaprosił na miejska wigilię zorganizowaną w poniedziałek w Miejskim Domu Kultury 
o godz. 18:00

– Odczytał zaproszenie na podsumowanie realizacji zadania pn. Ekologia w sztuce – 
pilotażowe warsztaty ekologiczne dla dzieci z terenu Gminy Wołomin. Zadanie to 
dofinansowywane  jest  przez  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony  Środowiska  i 
Gospodarki Wodnej który odbędzie się w dniu 17 grudnia 2011 roku o godz. 10:00 
w Miejskiej Bibliotece Publicznej. W programie wręczenie nagród i wyróżnień oraz 
wystawa prac wykonanych przez uczestników zajęć.  

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad   Przewodniczący  Rady  miejskiej  Marcin 
Dutkiewicz zamknął XI sesję Rady miejskiej w Wołominie w dniu 16 grudnia 2011 roku o 
godz. 19:30. Wszystkie uchwały  podjęte w trakcie trwania tej sesji stanowią integralną 
część niniejszego protokołu.

Protokołowała                     Sekretarz Obrad                             Przewodniczący obrad
 
Grażyna Płaneta                  Michał Milewski                                  Marcin Dutkiewicz
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